
مدیر کل راه و شهر سازی جنوب کرمان اعلام کرد:

قرارداد مطالعات احداث بزرگراه 
 کمربندی شمالی شهر جیرفت منعقد شد 
8

ی 
ساز

هر
 ش

ه و
: را

س
عک

ورزش بانوان بم؛ بدون حمایت و امکانات

عرضه اینترنتی برنج 
و میوه شب عید با نرخ دولتی

نماینده مردم کرمان در مجلس:

معادن غیرفعال در کرمان 
تعیین تکلیف شوند 

نماینده مردم کرمان در مجلس خواستار تعیین 
تکلیف فوری معادن غیر فعال در استان کرمان شد.

محمد رضا پور ابراهیمی اظهارداشت: استان کرمان بهشت معادن ایران است و دارای ذخایر بالقوه 
زغالسنگ، سنگ آهن و مس می باشد که می تواند در توسعه و محرومیت زدایی از بسیاری از 
شهرستان های استان مؤثر باشند.او افزود: متاسفانه در برخی موارد شاهد واگذاری معادن به افرادی 
هستیم که برای فعال سازی معادن اقدام نمی کنند و برخی از معادن غیر فعال مانده اند که این مسئله 
باید تعیین تکلیف شود.او با اشاره به نقش قابل توجه معادن در اشتغال زایی و توسعه استان گفت: 
متاسفانه طبق آمار در کشور فقط ۱۰ درصد معادن فعال است و باید برای استفاده از ظرفیت های 

راکد برنامه ریزی کنیم.

معاون سازمان مرکزی تعاون روستایی گفت: عرضه برنج صد در صد 
ایرانی شیرودی با نرخ مصوب ۴۲ هزار تومان از طریق پلتفرم های 

توزیع کالاهای اساسی از دوشنبه  آغاز می شود.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، عربشاهی گفت: عرضه این برنج ها به صورت اینترنتی 
است و مردم می توانند با مراجعه به سامانه بازرگام اقدام به خرید کرده و بدون دریافت 
هزینه ارسال، درب منزل دریافت کنند. عرضه از طریق فروشگاه های زنجیره ای نیز اطلاع 

رسانی خواهد شد.

زار
س: با

صفحه 3 را عک
بخوانید

3

2

ادامه مطلب را در صفحه1 بخوانید 

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            8         ۱۴۰۰ بهمــن   ۱8 دوشــنبه          ۱۱7۰ پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

گره کور بر تار و پود گره کور بر تار و پود 
فرش دست باففرش دست باف

ورزش بانوان 
 اولویت نیست

سرمقاله

در مناطــق محــروم و دورافتــاده 
کــه زندگــی کنــی اولویت هــا هــم 
بــاز تعریــف می شــوند. ایــن حکــم 
نانوشــته زندگــی ایرانی هــا اســت. 
گسســت میــان مرکــز و پیرامــون. 
ــو  وقتــی دور از مرکــز باشــی هــرم مازل
ــلا ورزش  ــزد. مث ــم می ری ــه ه ــم ب ه
ــردم و  ــت م ــوان اولوی ــرای بان ــم ب آن ه
ــک  ــزار و ی ــا ه ــت. آنه ــئولان نیس مس
مشــکل زمیــن مانــده دارنــد کــه از 
ورزش بانــوان هــم اگــر بــه رســم 
مناســبت های تقویــم حــرف مــی 
ــس و  ــردن مجل ــرم ک ــاب گ ــد، از ب زنن
ــن اســت.  ــای پشــت میکروف  صحبت ه
نبــود فضــای مناســب ورزش  هــای 
ــن  ــی تری ــوان اصل ــرای بان ــی ب همگان
مســاله بانــوان در اســتان کرمان اســت. 
هــر چــه ز مرکــز اســتان دورتــر شــویم 
ایــن موضــوع بیشــتر خــودش را نشــان 
می دهــد. شــهرداری ها هــم بودجــه 
لازم را بــرای توجــه بــه پارک هــای 
مناســب ورزش بانــوان را ندارنــد. به این 
ــه  ــی و... را ک ــای فرهنگ ــوارد بحث ه م
اضافــه کنیــد لاجــرم فضــای مجــازی و 
گــذران اوقــات بیــکاری در شــبکه های 
اجتماعــی جــای ورزش همگانــی را 
بــرای بانــوان می گیــرد. نتیجــه آن 
ــلامت  ــری دارد. از س ــاد بزرگت ــا ابع ام
جســمی و روانــی افــراد گرفتــه تــا 
ــه  ــردی ک ــن ف ــاط بی ــای ارتب مهارت ه
ــی  ــه کاهــش هــوش هیجان ــد ب می توان
ــا  ــد ب افــراد و در نهایــت کاریابــی و پیون

ــورد. ــره بخ ــه گ جامع

مـارا
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کنید

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

در گفتگو با »بی بی جان مرادی« بررسی شد؛

جلوگیری از تعطیلی بنگاه های اقتصادی 

نماینده مردم کرمان در مجلس:
معادن غیرفعال در کرمان تعیین تکلیف شوند 

واگذاری 12۰ واحد مسکونی به مددجویان کمیته امداد کرمان

 ارسال 1۰۰ مقاله 
به همایش بین المللی 

باستان شناسی
 هلیل رود جیرفت 

معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان 
معاون اجتماعی و  کرمان مطالبات کارگری را پیگیری می کند.  
پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان کرمان در جلسه 
با مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان گفت:اداره 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمان پایان هر ماه لیست 
بنگاه های دارای بدهی و معوقه را دادگستری اعلام کنند تا از 
طریق معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم مطالبات قانونی 
و مشروع آن ها پیگیری شده و آسیب های ناشی از این موارد 

کاهش یابد.
 سید مهدی قویدل می گوید:مسائل مربوط به امنیت و رفاه 
اجتماعی ارتباط مستقیمی با ارتقای سرمایه اجتماعی در جامعه، 
کاهش آسیب ها و جرایم، پویایی، رشد، توسعه و بالندگی مردم 
دارد.به گفته او به رغم تلاش های انجام شده، یکی از مشکلات 
دستگاه های اجرایی، نبود انسجام و هماهنگی است که معمولاً 
دستگاه ها همگرایی و هماهنگی و همین امر منجر به انجام 
اقدامات جزیره ای و بخشی نگری می شود کما اینکه در بسیاری از 

اقدامات موازی کاری منجر به نتیجه عکس شده است.
قویدل سپس با انتقاد از اینکه فرهنگ کار به فراموشی سپرده 
شده است و این مساله آسیب بزرگی به نسل آینده وارد می کند، 
گفت:نگاه مردم و جامعه در خصوص شغل و انتظارات آن ها از 
حاکمیت بسیار بالا است که بایستی این دیدگاه اصلاح و فرهنگ 
سازی شود تا افرادی که توان کارآفرینی و اشتغالزایی دارند به 

میدان آمده و از ظرفیت های داخل استفاده کنند.
قویدل در ادامه با تاکید بر توانمندسازی مجرمین، متهمین و 
معتادین و بازتوانی آنها، گفت: بررسی آسیب های ناشی از فاصله 
طبقاتی، کودکان و زنان کار و مطالبات جامعه کارگری در دستور 

کار این معاونت قرار دارد، ضمن اینکه اداره تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی و شورای هماهنگی اداره کار که در بازتوانی، آموزش، 
حمایت و اشتغال این افراد تکلیف و نقش اثرگذاری دارند باید 

همکاری های لازم را داشته باشند.
این مقام قضایی می گوید: در بحث پیشگیری از مهاجرت های 
بین شهری و استانی در داخل کشور که منجر به حاشیه نشینی، 
اشتغال کاذب و تورم جمعیت در قسمتی از شهر و استان می شود 

نیز می توان با کمک هم در جهت اصلاح این رویه گام برداشت.
قویدل در ادامه با اشاره به پیامد های حضور اتباع بیگانه نیز گفت: 
استان کرمان در راس تهاجمات و آسیب های ناشی از ورود اتباع 
غیرمجاز قرار دارد در حالی که هنوز در این رابطه نسخه کامل و 

اثربخشی ارائه نشده است.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 
استان کرمان می گوید: پیشنهاد می شود سامانه ای ایجاد شود 
تا در تکمیل سامانه کاریابی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
جویندگان کار های خرد و کارفرمایان ساختمان و مشاغل 
کوچک و حتی کشاورزان بتوانند در آن ثبت نام و اقدام به ارتباط 
با یکدیگر کنند تا در بیان تخصص ها و پیدا کردن شغل مورد نیز 

فاصله کوتاه تر شود.
او در پایان با تاکید بر اینکه کسب و کار های اینترنتی ساماندهی 
و اطلاع رسانی مناسب در زمینه فضای مجازی انجام شود، گفت: 
پیشگیری از حوادث ناشی از کار و ایمنی در محیط کار از دیگر 
برنامه های معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
کل استان کرمان قرار دارد و می توان از ظرفیت افسران ایمنی به 
عنوان دیده بانان پیشگیری در جهت کاهش حوادث کار و افزایش 

ایمنی و ارتقاء بهره وری استفاده کرد.

ورزش بانـوان بـم هرچنـد تاکنـون پله هـای ترقـی را بویـژه در برخـی رشـته ها 
بـه صـورت حرفـه ای طـی کـرده اسـت امـا همچنـان موانـع و مشـکلات متعـددی 
بـرای توسـعه پیـش رو دارد.در ایـن میـان مسـئولان و ورزشـکاران بـرای تحقـق 

و  کافـی  اعتبـار  تخصیـص  بانـوان،  از  بیشـتر  حمایـت  حـوزه،  ایـن  در  اهـداف 
ننـد. می دا عملـی  راهکارهـای  جملـه  از  را  جامعـه  فرهنـگ  نگـرش   تغییـر 

به گزارش کاغذوطن مشـکلات مربـوط به ورزش بانـوان در شهرسـتان بـم در دو بخش قابل 

بررسـی اسـت؛ یکـی بحـث ورزش حرفـه ای و الزامـات آن و دیگـر ورزش همگانـی و ترویج 
فرهنـگ ورزش بین بانـوان سـاکن در شهرسـتان که هم ارتبـاط مسـتقیم با نگـرش مردم و 

خانـواده دارد و هـم با کمبـود امکانـات و فضاهای ورزشـی همراه اسـت.

نماینده مردم کرمان در مجلس خواستار تعیین تکلیف فوری 
معادن غیر فعال در استان کرمان شد.

محمد رضا پور ابراهیمی اظهارداشت: استان کرمان بهشت معادن 
ایران است و دارای ذخایر بالقوه زغالسنگ، سنگ آهن و مس 
می باشد که می تواند در توسعه و محرومیت زدایی از بسیاری از 

شهرستان های استان مؤثر باشند.
او افزود: متاسفانه در برخی موارد شاهد واگذاری معادن به افرادی 
هستیم که برای فعال سازی معادن اقدام نمی کنند و برخی از 

معادن غیر فعال مانده اند که این مسئله باید تعیین تکلیف شود.
او با اشاره به نقش قابل توجه معادن در اشتغال زایی و توسعه 

استان گفت: متاسفانه طبق آمار در کشور فقط ۱۰ درصد معادن 
فعال است و باید برای استفاده از ظرفیت های راکد برنامه ریزی 

کنیم.
پور ابراهیمی افزود: برخی معادن رها شده است و هیچ کاری 
برای بهره برداری از آنها نمی شود همچنین در زمینه اکتشافات 
نیز نیازمند یک کار جدی هستیم تا بتوانیم جایگاه خود را در 

آینده حفظ کنیم.
او گفت: باید با شناسایی معادن راکد مجوزهای بهره بردارانی که 
کار را رها کرده اند باطل و معادن را به افراد فعال واگذار کنیم تا 

عملاً وارد چرخه اقتصادی شوند. 

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان گفت: ۱۲۰ واحد مسکونی 
مددجویان کمیته امداد استان کرمان در ایام دهه فجر افتتاح 
و تحویل مددجویان می شود. یحیی صادقی، بابیان اینکه 
کمیته امداد به  منظور فراهم ساختن زمینه بهره گیری هر چه 
بیشتر نیازمندان جامعه از امکانات خدماتی و رفاهی، اقدامات 
مؤثری در این زمینه انجام داده است، گفت: طی امسال نیز که 
مسئولیت کارگروه همیاری و سازمان های حمایتی استان به این 
نهاد واگذارشده در تلاش برای تقویت نهضت خدمت رسانی به 
مردم است.او بابیان اینکه امسال در ایام سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی، ۱۲۰ واحد مسکونی مددجویان بااعتبار یک میلیارد 
تومان در استان کرمان به بهره برداری می رسد، می گوید: در 

شرایط اقتصادی فعلی، واگذاری این واحد های مسکونی به 
مددجویان تحت حمایت که با اولویت مناطق محروم در حال 
انجام است می تواند به تقویت امید و نشاط اجتماعی در جامعه 
کمک کند.صادقی با تأکید بر اینکه خدمت به نیازمندان به زمان 
و موقعیت های خاص محدود نمی شود، گفت: این نهاد در طول 
سال نیز در حوزه های مختلف ازجمله مسکن، حمایتی، درمان، 
تحصیلی، جهیزیه، لوازم ضروری منزل و اشتغال به مددجویان و 

محرومان خدمات ویژه ای ارائه می کند.
به گفته صادقی در هفتمین روز از ایام دهه فجر هم زمان با سراسر 
کشور ۱5 مرکز نیکوکاری از طریق ارتباط ویدئو کنفرانس با رئیس 

کمیته امداد در استان کرمان افتتاح می شود.

سرپرست دانشگاه جیرفت از ارسال 
یکصد و هفت مقاله به همایش بین 
المللی باستان شناسی و تاریخ حوزه 
فرهنگی هلیل رود در این شهرستان 

خبر داد.
حسین شکفته  افزود: همایش بین المللی 
باستان شناسی هلیل رود جیرفت در 
راستای رسالت فرهنگی و اجتماعی و 
مأموریت آموزشی دانشگاه جیرفت برنامه 
ریزی شده که امیدواریم با همکاری 
دستگاه های اجرایی این حوزه بتوانیم 
این همایش را در بالاترین سطح برگزار 
کنیم.او ادامه داد:برگزاری این همایش 
جیرفت  دانشگاه  توسط  بین المللی 
فرصتی برای معرفی توانمندی های 
تاریخی، گردشگری، فرهنگی و اقتصادی 
منطقه جنوب کرمان در سطح کشور و 

دنیا است.
او با بیان اینکه حوزه هلیل رود یکی از 
مناطق خاص باستان شناسی است، 
افزود: این حوزه فرهنگی دارای ظرفیت 
نگاه  با  باید  که  بوده  بسیاری  های 
پژوهشگران و باستان شناسان ظرفیت 

های آن به دنیا شناسانده شود.
اظهار  جیرفت  دانشگاه  سرپرست 
داشت: امیدواریم با دعوت از اساتید و 
پژوهشگران عرصه باستان شناسی کشور 
و دنیا در این همایش بتوانیم ظرفیت های 
باستانی و تاریخی حوزه فرهنگی هلیل 

رود را بهتر شناسایی کنیم.
دبیر علمی همایش بین المللی باستان 
شناسی و تاریخ حوزه فرهنگی هلیل رود 
نیز گفت: این همایش از سال گذشته با 
تصویب در گروه باستان شناسی و تاریخ 

دانشگاه جیرفت آغاز شد.
رضا صحت منش افزود: این همایش 
پس از طی مراحل تصویب در دانشگاه و 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری و کسب 
مجورز های بین المللی شروع به دریافت 

مقالات کرد.
او تصریح کرد: ۱۰7 مقاله به دبیرخانه 
همایش رسیده که پس از داوری مقالات 

۴8 مقاله پذیرفته شده است.
او با بیان این مطلب که این همایش در 
۲ روز ۲۳ و ۲۴ بهمن ماه سال جاری در 
دانشگاه جیرفت برگزار می شود، گفت: 
۳۰ مقاله به شکل سخنرانی در این ۲ 
روز به صورت مجازی و حضوری ارائه 

می شود.

آگهی مناقصـه 
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه موضوع : حفاری 4 حلقه چاه روستاهای بند چاه رضا،جابجایی سورگ آباد،گلو آزاد شهر و 

زیارت بچه شهرستان قلعه گنج را با برآورد :7.482.006.949 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار: 374.101.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل 
تعداد شرکت کنندگان 2 نفر و به شماره 2000005963000162  را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای 
گواهی صلاحیت در رشته آب و هم چنین صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و تامین رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود جهت دریافت اسناد 

مناقصه تا ساعت 19 روز پنجشنبه مورخ 1400/11/28  به سامانه ستاد مراجعه نمایند.

کلیه مراحل بر گزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
مشخصات این مناقصه  در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir  موجود میباشد.

تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز یکشنبه مورخ : 1400/11/17  می باشد.
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه : ساعت 19:00 روز دوشنبه مورخ : 1400/12/16  

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت : 14 روز دوشنبه مورخ : 1400/12/16  
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 11.00 صبح روز چهارشنبه مورخ 1400/12/18  

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف:
آدرس: کرمان - بلوار 22 بهمن - شرکت آب و فاضلاب استان کرمان دفتر قراردادها و تلفن 03433222282 

اطلاعات تماس سامانه سناد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه مرکز تماس: 021-41934
دفتر ثبت نام: 88969738  و 85193768

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

شماره 119 / الف / 11 – 1400 م  وم
ت د

نوب

آگهي فراخوان 

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان  در نظر دارد مطابق با قوانین و مقررات و 
ضوابط سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای ساخت تابلوهای تبلیغاتی در محورهای جنوب استان، 
ساخت تابلو تبلیغاتی پیشانی پل های عابر پیاده در حال بهره برداری ، بهره برداری از باسکول جنب 
پایانه بار جیرفت،غرف تجاری واقع در پایانه بار جیرفت )رستوران ،سوپر مارکت و کافی شاپ( را از طریق 
برگزاری مزایده عمومی)سامانه ستاد ایران( به اشخاص حقیقی و حقوقی واجد الشرایط واگذار نماید. لذا 
از کلیه علاقمندان تقاضا می گردد در صورت تمایل در ساعات اداری به این اداره کل به آدرس: جیرفت 
– کیلومتر 3 محور جیرفت به کرمان – شهرک صنعتی شماره 2 – اداره کل راهداری وحمل و نقل جاده 
ای جنوب کرمان –اداره بازرگانی و سرمایه گذاری  )حداکثر بمدت 10 روز از تاریخ آگهی فراخوان( مراجعه 

نموده و یا پیشنهادات خود را به آدرس مذکور ارسال نمایند.
اداره  کل راهداري و حمل و نقل جاده اي جنوب استان کرمان

 جذب سرمایه گذار اداره کل راهداری
وحمل ونقل جاده ای جنوب استان کرمان

جمهوري اسلامي ايران
وزارت راه و شهرسازي 

ري وحمل ونقل جاده اي سازمان راهدا
ري و حمل و نقل جاده اي جنوب کرمان اداره کل راهدا

جمهوري اسلامي ايران
وزارت راه و شهرسازي 

ري وحمل ونقل جاده اي سازمان راهدا
ري و حمل و نقل جاده اي جنوب کرمان اداره کل راهدا
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افتتاح ۷ پروژۀ اصلاح و بهینه سازی 
شبکه توزیع روستاهای بخش شهداد 

با اعتبار بالغ بر 2۰میلیارد ریال
در چهارمین روز از دهه فجر انقلاب اســلامی ، 7 پروژه اصلاح و 
بهینه سازی شبکه توزیع برق روســتاهای بخش شهداد با اعتبار 
بالغ بر ۲۰میلیــارد ریال با حضور حجت الاســلام الله وردی امام 
جمعه ، بخشدار ، شهردار و اعضای شــورای شهر و مهندس امان 
دادی مدیرامورنواحی برق کرمان ، اشرفیان رئیس اداره برق شهداد 

و جمعی از اهالی شهداد افتتاح و به بهره برداری رسید.
 

 داوود اماندادی با بیان اینکه این پروژه هــا مربوط به رفع حریم، 
اصلاح شبکه، تامین روشنایی ورودی روســتاها، رفع افت ولتاژ ، 
تبدیل شبکه سیمی به کابل خودنگهدار و جابه جایی یک دستگاه 
ترانس میباشــد اظهارداشــت: برای اجرای این پروژه ها بالغ بر 

۲۰میلیارد ریال اعتبار هزینه شده است.
او در آیین افتتاح همزمان این پروژه ها گفت :اصلاح و تقویت شبکه 
توزیع و تامین روشــنایی معابر ورودی روستاها با توجه به توسعه 
منطقه گردشگری شهداد در اهداف برنامه ی استراتژیک پیش بینی 

شده و با تخصیص و تامین منابع انجام خواهد شد«.
مدیر امور برق نواحی کرمان افــزود: »بالابردن ضریب اطمینان، 
کاهش خاموشی های ناخواسته و دسترسی آسان برای رفع معایب 
در زمان کوتاه تر و بهره برداری آســان تر از شبکه از اهداف اجرای 

این پروژه ها است«.
اماندادی با بیان این که تامین برق روســتاهای بالای ۱۰ خانوار 
بخش شهداد به اتمام رســیده اســت، افزود: »تامین روشنایی 
ورودی هفت روستا در بخش شهداد با حجم شبکه به طول ۱۰۰۰ 
متر در روستاهای شورآباد، ســالارآباد ، همت آباد ، ولی آباد اجرا 
و به بهره برداری رســید و روشــنایی ورودی چند روستای دیگر 

برنامه ریزی شده که درصورت تامین منابع اجرا خواهند شد«.
شایان ذکر است در بخش شهداد تعداد هشت هزار و 5۰۰ مشترک 
از نعمت برق برخوردار می باشند که از این تعداد شش هزار و 5۳۰ 

مشترک با تعرفه ی  خانگی هستند.

۵2 هزار پرونده در استان کرمان 
با همت شورای حل اختلاف به 

صلح وسازش ختم شد
معاون توسعه حل اختلاف دادگســتری کل استان کرمان گفت: از 
ابتدای سال جاری تاکنون بالغ بر 5۲ هزار و 7۹۲ فقره از پرونده های 
وارده به شعب حل اختلاف استان با توافق طرفین و تلاش و جدیت 
و نیت خالصانه کارکنان شعب شورا های حل اختلاف استان منجر به 

صلح و سازش شده است.
مهدی تقی زاده بیان کرد: از ابتدای ســال تاکنون بالغ بر 5۲ هزار و 
7۹۲ فقره از پرونده های وارده به شعب حل اختلاف استان با توافق 
طرفین و تلاش و جدیت و نیت خالصانه کارکنان شعب شورا های حل 
اختلاف استان منجر به صلح و سازش شده است که نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته ۱5 درصد افزایش داشته است.
معاون توسعه حل اختلاف دادگستری کل استان کرمان گفت:تعداد 
۱۲ شعبه ویژه زندان در سطح استان فعال هستند که اعضا و کارکنان 
این شعب موفق شــدند در ۱۰ ماه گذشته تعداد ۲ هزارو 8۲۰ فقره 
پرونده را با سازش مختومه و تعداد 7۱۰ نفر از مددجویان را به آغوش 

گرم خانواده های خویش بازگردانند.
او در خصوص تعداد پرونده های قصاص که منجر به صلح و سازش 
شده است، گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون تعداد ۲5 فقره پرونده 
قصاص با اقدامات و تلاش های شورای حل اختلاف ویژه زندان سطح 
استان منجر به گذشت اولیای دم و رهایی محکومان از قصاص شده 

است.
معاون قضایی رئیس کل دادگستری استان کرمان ادامه داد: از آنجایی 
که اهداف سند تحول قوه قضاییه بر گسترش و توسعه فرهنگ صلح 
و ســازش تاکید دارد و همچنین شریعت اســلام توصیه به صلح و 
سازش کرده است و فرهنگ غنی مردم کشور ما نیز آن را می پذیرد 
بر همین اساس فلسفه تاسیس شــورای حل اختلاف ایجاد سازش 

میان طرفین است.
رئیس توسعه حل اختلاف استان کرمان با اشاره به فعالیت ۲75 نفر 
عضو افتخاری در ۴۴ شعبه شورای حل اختلاف در شعب شهرستان 
کرمان اشاره کرد و گفت: در حال حاضر تعداد هزار و ۱۴7 نفر در ۲۶7 
شعب سایر شهرستان ها مشــغول خدمت رسانی به مردم هستند؛ 
همچنین از این تعداد شعبه فعال رایی و صلحی در سطح استان تعداد 

5۰ شعبه مربوط به جنوب استان است.
او خاطر نشان کرد: با توجه به وظایف ذاتی که شورا های حل اختلاف 
دارند از جمله صدور حکم و دیگری صلح و ســازش خوشبختانه در 

عرصه صلح و سازش اقدامات خوبی صورت گرفته است.

بهره برداری از کارخانه گندله سازی گهرزمین 
که سال گذشته در راستای توسعه و رونق تولید 
کشور صورت گرفت باعث رکوردشکنی در فروش 
گندله صادراتی کشور شد. کارخانه گندله سازی گهرزمین در 
هفدهم بهمن ماه سال گذشته با تلاشِ جمعیِ همکاران این 
شرکت و پیمانکاران پروژه در راستای توسعه و رونق تولید مورد 
بهره برداری قرار گرفت. این واحد صنعتی در یک سال اخیر 
توانست با همراهی هیات مدیره شرکت گهرزمین و همچنین 
تلاش های بی وقفه همکاران شرکت نظم آوران به عنوان پیمانکار 
بهره بردار این کارخانه، گام های موثری در جهت تولید و حل 
مشکلات و موانع موجود بردارد.مقداد کردستانی مدیر کارخانه 
گندله سازی گهرزمین با اشاره به اقدامات این کارخانه عنوان کرد: 
از ابتدای راه اندازی کارخانه گندله سازی تا ۱۶ بهمن ماه ۱۴۰۰ 
میزان ۳۳۳87۳۴ تن تولید را داشته ایم که با افتتاح این کارخانه 
۱۶ درصد به ظرفیت تولیدی گندله کشور افزوده شد و در چند 
روز اخیر نیز موفق به کسب رکورد فروش گندله صادراتی شدیم.

او افزود: از جمله دستاوردها می توان به تولید بیش از ۱۲ درصد 
نسبت به برنامه پیش بینی شده در یک سال، انجام برخی 
اصلاحات و اقدامات باقی مانده از زمان پروژه، انجام برخی تغییر 
طرح ها در راستای افزایش بهره وری و بهینه سازی عملکرد 
تجهیزات و افزایش نرخ کمی تولید و بهبود کیفیت محصولات 
اشاره کرد.مدیر کارخانه گندله سازی گهرزمین در ادامه 
خاطرنشان کرد: تهیه و استخراج اطلاعات فنی تجهیزات شامل 
شناسنامه، نقشه و مدارک ساخت، دستورالعمل های بهره برداری، 
نگهداری و تعمیرات نیز از اقداماتی است که با همت همکاران 
این واحد به ثمر نشست و ماحصل آن انجام موفقیت آمیز ۳۰۹۰ 
فعالیت تعمیراتی در برنامه تعمیرات سالانه واحد گندله سازی 
می باشد.گفتنی است؛ از مهمترین اهداف پیش روی شرکت در 
سال آینده، شکوفایی در عرصه تولید گندله خواهد بود و در این 
راستا اجرایی نمودن فعالیت های باقیمانده، تغییر طرح در راستای 
بهبود کمی و کیفی تولید، تامین قطعات یدکی با همت و همکاری 
واحدهای مرتبط و تقویت برنامه های پایش وضعیت نگهداری 
تجهیزات از مهمترین برنامه های پیش بینی شده در سال آینده 

برای نیل به این مقصود است.

مدیر کل آموزش  و پرورش استان کرمان با بیان اینکه 
هیچ تفاوتی بین دانش آموزان مدارس عشایری و 
سایر دانش  آموزان وجود ندارد گفت: با توجه به 
نقش  آفرینی عشایر در عرصه  های مختلف، توجه به تحصیل دانش  
آموزان عشایری و ارتقای کیفیت فعالیت  های آموزشی و پرورشی 

در مدارس عشایری ضرورتی انکارناپذیر است.
رضا رضایی در آیین افتتاح سالن کنفرانس شهید سپهبد حاج قاسم 
سلیمانی آموزش  و پرورش عشایری استان با تبریک دهه مبارک 
فجر،عدالت آموزشی را مهم  ترین دستاورد انقلاب اسلامی برشمرد و 
گفت: آموزش و  پرورش تنها مأمن و نهاد دولتی است که در دورافتاده  
ترین منطقه استان پرچم جمهوری اسلامی در مدارس به اهتزاز 
درآمده و معلم تنها نماینده دولت در دورافتاده  ترین مناطق کشور 
است.او با اشاره به تحصیل ۱۰ هزار و ۶۳5 دانش آموز در مدارس 
عشایری استان گفت: ایجاد زمینه لازم جهت تحصیل دانش 
آموزان عشایری در دورافتاده ترین نقطه استان مصداق عینی عدالت 
آموزشی در کشور است.رضایی بر عدالت محوری و مردم  داری در 
حوزه کاری تأکید کرد و گفت: رعایت عدالت و شفاف  سازی در حوزه 

اداری و مالی لازمه اعتماد سازی و جلب اعتماد مردم است.
مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان با اشاره به نقش فضای 
آموزشی استاندارد و مطلوب در تسهیل فرآیند یاددهی یادگیری 
بر مکان یابی ساخت فضاهای آموزشی جدید بر اساس نیاز مناطق 
و واقعیت تأکید کرد.او با اشاره به فعالیت ۳۴مدرسه شبانه روزی 
عشایری در استان گفت:توجه جدی به مدارس عشایری ضرورتی 
انکارناپذیر در راستای تحقق عدالت آموزشی و نصیب برابر آموزشی 
است.رضایی افزود: ما همه معلم هستیم و باید به عنوان یک شهروند 
در جامعه زندگی کنیم، پس باید در دوران مسئولیت خود به گونه ای 

عمل کنیم تا شرمنده مردم و شهدا نباشیم.
 بر پایه این گزارش سالن کنفرانس شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
آموزش وپرورش عشایری استان با ظرفیت پذیرش 5۰ نفر و اعتباری 
بالغ بر شش صد میلیون تومان از محل درآمدهای اختصاصی 
آموزش وپرورش استان در ششمین روز از دهه مبارک فجر با حضور 

مدیرکل آموزش وپرورش استان به بهره برداری رسید.

نــرخ دلار روز یکشــنبه، ۱7 بهمن مــاه در صرافی هــای بانکــی بــا ۶۳۶ تومــان 
ــه  ــان معامل ــزار و ۳۶۰ توم ــت ۲۴ ه ــا قیم ــته ب ــه روز گذش ــبت ب ــت نس ــش قیم کاه
ــش  ــا افزای ــز ب ــه روز گذشــته نی ــورو در ســاعت ۱۴ و ۳۰ دقیق ــروش ی شــد. قیمــت ف
ــود.   ــان ب ــزار و ۳۴۱ توم ــا ۲8 ه ــر ب ــته براب ــه روز کاری گذش ــبت ب ــی نس 5۴5 تومان
ــورو  ــد هــر ی ــرخ خری ــد هــر دلا روز گذشــته  ۲۴ هــزار و ۱۱8 تومــان و ن قیمــت خری

نیــز ۲8 هــزار و 5۹ هــزار تومــان اعــلام شــد.
ــازار متشــکل ارزی ۲۴ هــزار و 77۲ تومــان و  ــد دلار در ب ــر ایــن، بهــای خری عــلاوه ب

ــود. ــرخ فــروش آن ۲۴ هــزار و ۹۹7 تومــان ب ن
ــازار ۲8 هــزار و ۳۶۳ تومــان و  ــن ب ــورو در ای ــد ی ــرخ خری ــی اســت کــه ن ایــن در حال

ــان اعــلام شــد. ــز ۲8 هــزار و ۶۲۱ توم ــروش آن نی ــرخ ف ن
همچنیــن در ســامانه نیمــا در معامــلات روز یکشــنبه، حوالــه یــورو بــه قیمــت 
ــان  ــزار و 85۴ توم ــای ۲۳ ه ــه به ــه دلار ب ــه و حوال ــان فروخت ــزار و ۳۱۳ توم ۲7 ه

ــد. ــه ش معامل

دلار در صرافی بانکی 2۴ هزار و 3۶۰ تومان 

نایــب رئیــس اتحادیــه طلاوجواهــر از کاهــش ۱8۰ هــزار تومانــی قیمــت ســکه 
در بــازار خبــر داد.محمــد کشــتی آرای بــا اشــاره بــه اینکــه روز گذشــته هــر انس 
طــلا در بازارهــای جهانــی بــه قیمــت ۱8۰۹ دلار عرضــه شــده اســت گفــت: هــر 
ــد ۱۱  ــرح جدی ــکه ط ــان، س ــزار توم ــون و 5۰۰ ه ــم ۱۱ میلی ــرح قدی ــکه ط س
ــع  ــان، رب ــزار توم ــون و ۶5۰ ه ــکه ۶ میلی ــم س ــان، نی ــزار توم ــون و ۶۲۰ ه میلی
ســکه ۳ میلیــون و ۶5۰ هــزار تومــان و ســکه های گرمــی ۲ میلیــون و ۲۶۰ هــزار 

ــد. ــروش می رس ــه ف ــان ب توم
وی با اشــاره بــه کاهش حبــاب ســکه تــا ۱8۰ هــزار تومــان ادامــه داد: یک شــنبه 
ــان و هــر مثقــال طــلا 5  ــار ۱ میلیــون و ۱75 هــزار توم هــر گــرم طــلای ۱8 عی

میلیــون و 85 هــزار تومــان فروختــه شــد.
نائــب رئیــس اتحادیــه طــلاو جواهــر بــا بیــان اینکــه خریــد و فــروش بــا احتیــاط 
انجــام می شــود ادامــه داد: بــا کاهــش نــرخ ارز قیمــت طــلا و ســکه هــم کاهــش 

یافتــه اســت.

حباب سکه ترکید

بورس اوراق بهادار تهران که مدتی روند رو به رشد به خود گرفته بود، روز گذشته  در یک روند کاملًا 
ریزشی قرار گرفت. به گونه ای که با کاهش ۲۲ هزار و ۴۴8 واحدی به رقم یک میلیون و ۲8۱ هزار و 

۹۶۳ واحد رسید.
همچنین شاخص کل با معیار هم وزن با کاهش ۶۲۱۰ واحد به رقم ۳۲۶ هزار و ۴۹۹ واحد رسید. ارزش 

بازار در بورس تهران به بیش از 5 میلیون و ۱۲5 هزار میلیارد تومان رسید.
معامله گران روز گذشته  بیش از ۶.۳ میلیارد ســهام، حق تقدم و اوراق مالی در قالب ۳۴۴ هزار فقره 

معامله و به ارزش ۳,8۲۰ میلیارد تومان دادوستد کردند.
روز گذشته همه شــاخص های بورس قرمزپوش بودند به گونه ای که شاخص کل و شاخص قیمت با 
معیار وزنی ارزشی نسبت به روز گذشته ۱.7 درصد افت کردند. این دو شاخص با معیار هم وزن ۱.8 
درصد کاهش یافتند. شاخص آزاد شناور ۱.8 درصد عقب نشست، شاخص بازار اول بورس ۲.۲ درصد 

کاهش یافت و شاخص بازار دوم بورس ۱.۱ درصد افت کرد.

بازگشت شاخص به کانال 
یک میلیون 2۰۰ هزار واحدی

موفقیت کارخانه گندله سازی 
گهرزمین گامی موثر 

در توسعه تولید

مدیرکل آموزش وپرورش استان کرمان:

دانش آموزان مدارس عشایری با 
سایر دانش آموزان تفاوتی ندارند

خبر

خبر

خبرخبرخبر

رییس اتحادیه بارفروشان تهران گفت: در 
انبارها سیب زمینی موجود است و بخش 
عمده ای از سیب زمینی ها در انبارهای همدان 
دپو شده است اما عرضه قطره چکانی چند 
صد نفر، برای کنترل بازار، باعث این شرایط 
شده است.مصطفی دارایی نژاد در گفت وگو 
با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با اشاره به بحرانی 
خواندن عرضه سیب زمینی، گفت: آبان 
سال جاری زمانی که سیب زمینی  به کیلویی 
5 تا ۶ هزار تومان رسید من به مسئولان 
هشدار دادم که اگر نظارت ها اعمال نشود 
نرخ این محصول به بالای ۱۲ هزار تومان 
خواهد رسید که متاسفانه به دلیل عدم 
نظارت، قیمت سیب زمینی به بالای ۱۲ 
هزار تومان هم رسید.وی با بیان اینکه قیمت 
سیب زمینی در سطح شهر به بالای کیلویی 
۲۰ هزار تومان رسیده است، گفت: بخش 
عمده ای از سیب زمینی ها در انبارهای 
همدان دپو شده است. در سال جاری 5,5 
میلیون تن سیب زمینی تولید شد؛ از بدو 
برداشت سیب زمینی، این محصول به عراق، 

روسیه، اوکراین و عمان صادر شد.
به گفته این فعال اقتصادی، سیل های اخیر 
به محصول جنوب از جمله شوشتر صدمه 
زد و شرایط به گونه ای پیش می رود که تا 
پایان سال با مشکل جدی تامین سیب زمینی 
مواجه خواهیم بود. اما این به معنای نبود 
محصول نیست و در انبارها سیب زمینی 
موجود است اما عرضه قطره چکانی چند 
صد نفر برای کنترل بازار باعث این شرایط 

شده است.
عرضه  و  دولت  ورود  به  اشاره  با  وی 
سیب زمینی کیلویی ۱۰ هزار تومان تصریح 
کرد: دولت نباید اجازه می داد اوضاع به اینجا 
برسید سپس اقدام به عرضه سیب زمینی 
کیلویی ۱۰ هزار تومانی به میادین میوه و 
تره بار کند؛ قیمت سیب زمینی کیلویی ۶ تا 
7 هزار تومان متعادل و برای کشاورزان نیز 

مناسب بود.
دارایی نژاد ادامه داد: در سال جاری هم 
مسئولیت ها و اختیارات در دست وزارت 
کشاورزی است و اگر با جدیت نظارت ها 
اعمال نشود قیمت سیب زمینی در اسفند به 
بالای ۲۰ هزار تومان خواهد رسید بنابراین 

باید از الان رصد انبارها آغاز شود.

رییس کمیسیون حمل و نقل اتاق بازرگانی 
ایران اظهار داشت: این خودروسازها هستند 
که باید آلایندگی خودروها را کاهش دهند، 
چرا باید مردم مصرف کننده ها پول آن را 
پرداخت کنند؟ مسلما این میزان را روی فاکتور 
می کشند و از مصرف کننده اخذ می کنند، 

مردم چه گناهی دارند؟
سید علی حسینی در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایلنا در مورد وضع مالیات سبز بر 
خرید خودرو که با آلاینده تر شدن خودرو ها 
میزان آن بیشتر می شود اظهار کرد: مالیات باید 
وسیله ای برای رسیدن به یک هدف که در اینجا 
هوای پاک است باشد. امروز همه از محصولات 
خودروسازی ها ناراضی هستند و آلودگی زیادی 
هم ایجاد می کنند. برای مثال وانت نیسان هایی 
که تولید می شود آلایندگی بسیار بالایی دارند 
اما متاسفانه در این طرح، مصرف کننده است که 

مجبور به پرداخت مالیات می شود. 
وی افزود: سوال این است که حتی اگر 
مصرف کنندگان هم این مالیات را بپردازند، قرار 
است درآمد حاصل از آن در کجا هزینه شود؟ 
کجا قرار است سرمایه گذاری صورت بگیرد که 
آلودگی خودروهای ما به کمترین حد برسد؟ 
در بقیه کشورها خودروهای هیبریدی تولید 
می کنند که گاهی آلایندگی آنها صفر است. به 
نظر می رسد اینگونه برنامه ریزی ها وجود ندارد، 
هدف صرفا کسب درآمد بوده و در واقع هدف 

اصلی گم شده است.
رییس کمیسیون حمل و نقل اتاق بازرگانی 
ایران گفت: این خودروسازها هستند که باید 
آلایندگی خودروها را کاهش دهند، چرا باید 
مردم مصرف کننده ها پول آن را پرداخت کنند؟ 
مسلما این میزان را روی فاکتور می کشند و از 
مصرف کننده اخذ می کنند، مردم چه گناهی 
دارند؟وی تصریح کرد: مصرف سوخت هر 
کامیون در دنیا حدود ۱7 تا ۲۰ لیتر در ۱۰۰ 
کیلومتر است. اما تولیدات جدید شرکت های 
داخلی در بهترین حالت مصرف ۳۰ لیتری 

برای ۱۰۰ کیلومتر دارند . 
حسینی ادامه داد: علاوه بر این سوخت مورد 
استفاده در کشور مانند بنزین و گازوئیل 
مصرفی  نیز آلاینده تر از استاندارد هستند. یعنی 
اگر همان خودروها و کامیون های استاندارد دنیا 
را به ایران بیاوریم با این سوخت ها آلایندگی 
خواهند داشت. بنابراین شرکت های ایرانی 
چه در مورد سوخت و چه در مورد محصول 
تولیدی استاندارد نیستند اما مصرف کننده 
در این بین چه نقشی در تولید داشته که باید 

مالیات بپردازد؟

آژانس بیـن المللی انـرژی پیـش بینی می کنـد تقاضا بـرای گاز 
طبیعـی در ایـن قـاره در سـال جـاری ۴ درصـد کاهـش خواهد 

یافـت.
به گـزارش خبرنگار مهر به نقل از راشـاتودی، آژانـس بین المللی 
انرژی در آخرین نسـخه گزارش فصلـی بازار گاز خـود اعلام کرد 
کـه تقاضـای گاز طبیعـی اروپا در سـال جـاری کاهـش می یابد 
زیـرا خریـداران از زغـال سـنگ با قیمـت پایین تـر به جـای گاز 

اسـتفاده می کنند.
طبق گـزارش آژانـس بیـن المللـی انـرژی، تقاضـای گاز در این 
قاره پس از افزایش بیش از 5 درصدی در سـال گذشـته، در سال 

جـاری ۴ درصـد کاهش یافته اسـت.
ایـن آژانـس می گوید کـه این کاهـش مصرف تـا حدی ناشـی از 
کاهش گاز سـوزی در نیروگاههـای برقی خواهد بود که در سـال 

جـاری ۶ درصد مصرف خـود را کاهـش داده اند.
با این حـال به گفتـه آژانـس بیـن المللی انـرژی، ایـن کاهش تا 
حـدی توسـط انرژی هـای تجدیـد پذیر دیگـر جبران می شـود، 
کـه بایـد در سـال جـاری بایـد شـاهد افزایـش اسـتفاده از آنهـا 
باشـیم، از طـرف دیگـر »قیمت هـای بـالای گاز بـرای تولیـد 
کنندگان سـبب شـده اسـت که آنها به سـمت اسـتفاده از ذغال 

سـنگ روی آورنـد.
این آژانـس هشـدار داد: »قیمت هـای فوق العـاده بـالای گاز - و 
همچنیـن بـرق - بـه مصرف کننـدگان، شـرکت های آب و بـرق 
و عمده فروشـان آسـیب رسـانده اسـت و احتمـالاً تأثیـر منفـی 
بیشـتری بـرای اروپاییـان خواهـد داشـت و صرفـاً مربـوط بـه 

تنش هـای یـک فصـل نیسـت.
ایـن گـزارش خاطرنشـان کـرد کـه بازارهـای در حـال توسـعه 
جهانی بـه ویـژه در برابـر شـوک های عرضه انـرژی که قبـلًا نیز 

تجربـه می کردنـد، آسـیب پذیر شـده اند.
آژانـس بین المللـی انـرژی همچنیـن می گویـد: عـلاوه بـر این، 
نگرانی هایـی بـرای تأمین مـواد غذایی بـه دلیل عدم دسترسـی 
بیشـتر به کودهای که بـه گاز برای تولیدشـان نیاز اسـت، وجود 

دارد.
آژانـس بین المللـی انـرژی با اشـاره بـه توقـف تولیـد، تأخیر در 
پروژه ها و سـرعت آهسـته سـرمایه گذاری جدید برای راه اندازی 
تولیـد جدید، گفـت: عرضـه جهانـی گاز همچنان محـدود باقی 

خواهـد ماند.

زغال سنگ رقیب جدی 
گاز در صنایع

دپوی سیب زمین
 در همدان، عامل 

افزایش قیمت

رییس کمیسیون حمل و نقل
 اتاق بازرگانی ایران :

هدف از مالیات سبز تنها
 درآمدزایی است

معاون سازمان مرکزی تعاون روستایی گفت: عرضه برنج صد 
در صد ایرانی شیرودی با نرخ مصوب ۴۲ هزار تومان از طریق 

پلتفرم های توزیع کالاهای اساسی از دوشنبه  آغاز می شود.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، عربشاهی گفت: عرضه این برنج ها 
به صورت اینترنتی است و مردم می توانند با مراجعه به سامانه 
بازرگام اقدام به خرید کرده و بدون دریافت هزینه ارسال، درب 
منزل دریافت کنند. عرضه از طریق فروشگاه های زنجیره ای نیز 

اطلاع رسانی خواهد شد.
طبق پیش بینی سازمان مرکزی تعاون روستایی این عرضه  تا شب 
نیز عید ادامه پیدا می کند و هیچ محدودیتی برای عرضه وجود 
ندارد. از ۲۰ اسفند نیز عرضه هوشمند میوه شب عید از طریق 

پلتفرم ها آغاز می شود.  

عرضه اینترنتی برنج 
و میوه شب عید با نرخ دولتی

کاغذ اقتصادی

   
 

ورزش بانـوان بـم هرچند تاکنـون پله هـای ترقی 
را بویـژه در برخـی رشـته ها بـه صـورت حرفه ای 
طی کرده اسـت امـا همچنـان موانع و مشـکلات 
متعددی برای توسـعه پیـش رو دارد.در این میان 
مسئولان و ورزشـکاران برای تحقق اهداف در این 
حـوزه، حمایت بیشـتر از بانوان، تخصیـص اعتبار 
کافی و تغییـر نگرش فرهنـگ جامعـه را از جمله 
می داننـد. عملـی  راهکارهـای 
به گزارش کاغذوطن مشـکلات مربـوط به ورزش 
بانوان در شهرسـتان بم در دو بخش قابل بررسـی 
اسـت؛ یکی بحـث ورزش حرفـه ای و الزامـات آن 
و دیگـر ورزش همگانـی و ترویـج فرهنـگ ورزش 
بین بانـوان سـاکن در شهرسـتان که هـم ارتباط 
مسـتقیم بـا نگـرش مـردم و خانـواده دارد و هم با 
کمبود امکانـات و فضاهای ورزشـی همراه اسـت.
درحالی کـه برخی تیـم های ورزشـی بانـوان تیم 
داری مـی کننـد و در عرصـه هـای لیـگ برتـری 
کشـور نیز خوش درخشـیده اند اما از نظرگاه های 
دیگـر، در بدیهـی ترین امکانـات اولیـه و فضاهای 
ورزشـی نیـز کمبودهـا حتـی مثـل پـارک بانوان 
کـه افتتاح شـده هم بسـیار زیاد و مشـهود اسـت.

مشکلات حتی در پارک بانوان
درحالـی از توسـعه ورزش نزد بانـوان صحبت می 
شـود که فـارغ از حـرف و حدیـث ها و مشـکلات 
مربـوط بـه ورزشـکاران حرفـه ای بانـو در بـم، در 
بدیهـی ترین مسـائل مربـوط بـه ورزش همگانی 

بانوان هـم مشـکلاتی وجـود دارد.
صرف نظـر از نگرش هـا نسـبت بـه فعالیت هـای 
ورزشـی بانـوان کـه هنـوز در برخـی اقشـار 
و خانواده هـا وجـود دارد، مشـکلات مربـوط بـه 
سـاختارهای اداری و ورزشـی نیـز بـه چشـم می 

خـورد.
به گـزارش کاغذوطـن پـارک بانوان در بم توسـط 
شـورای اسـلامی و شـهرداری بم احداث و فاز اول 
آن اسفند سال گذشـته افتتاح شـده اما در همین 
پارک هم بانـوان با مشـکلاتی روبرو می شـوند؛ از 
جمله مشـکلاتی که مراجعان به این پارک اشـاره 
می کنند اینکـه به طور مثـال اگـر بخواهند حتی 
موسـیقی مجاز هـم بـرای انجـام برخـی حرکات 
ورزشـی پخـش کننـد از ایـن کار جلوگیـری بـه 
عمل مـی آیـد و می گویند بانـوان نباید موسـیقی 

گـوش دهند.
برخی اهالـی مـی گویند:حتـی استقرارنداشـتن 
یـک نگهبانـی مقابـل در بیرونـی پـارک مشـکل 
آفریـن شـده و کمتریـن امنیت هـم بـرای پارک 
درنظر گرفته نشـده اسـت به همین دلیـل برخی 
از خانواده هـا زمانـی کـه می بینند پـارک نگهبان 
نـدارد از ورود فرزندانشـان بـه پـارک خـودداری 

می کننـد.
مشکل ورزش بانوان فرهنگ جامعه است

امـا صرفنظـر از کلیـت موضـوع ورزش بانـوان در 
شهرسـتان بـم، مسـائل مربـوط بـه ورزش هـای 

قهرمانـی ایـن قشـر از جامعـه هـم ادامـه دارد.
ماریا شـهامت مربی نینجا و رشته اُ اسـپرت درباره 
ورزش بانوان مـی گوید در این رشـته چهـار دوره 
دختـران مـن نایـب قهرمـان کشـور شـدند و در 
سـال ۹۰ نیز عنـوان بهترین بازیکن در مسـابقات 

کشـوری را کسـب کردند.
او یکـی از مشـکلات اصلـی روی نیـاوردن بانـوان 

بـه ورزش را فرهنـگ جامعه دانسـت و بیـان کرد: 
متاسـفانه هنوز برخـی خانـواده ها همیشـه تمام 
وقتشـان را برای فرزندان پسـر خـود می گذارند و 
فکر می کنند پسـرها بایـد به سـمت ورزش بروند.
شـهامت تاکیـد کـرد: دربحـث ورزش بانـوان 
کمتریـن حمایـت هـا صـورت می گیـرد و حتـی 
برای مسـابقات نیز حمایت نمی شـوند بـه طوری 
که اگر بخواهیـم با مینی بـوس هم برای شـرکت 
در مسـابقات برویـم کسـی هزینـه رفت و آمـد را 
قبـول نمـی کنـد، بنابرایـن ورزشـکاران منصرف 

می شـوند.
مشکل تمرکزگرایی فضاهای ورزشی 

در یک منطقه
در ادامه خانم عسـکری مربی تنیـس روی میز بم 
نیز گفت: در بحث ورزش بانوان متاسـفانه جایگاه 
خاصـی بـرای بانـوان در محله های سـطح شـهر 
وجود نـدارد و زمانی تمرکزگرایـی در یک منطقه 
از شـهر باشـد مشـکلات رفت و آمد برای بانوان به 

وجود مـی آید.
او افزود:با توجه به اینکه بانوان مسـئولیت خانواده 
را برعهـده دارنـد در نتیجـه ترجیح مـی دهند به 
مـکان هـا و سـالن هـای ورزشـی محلـه زندگـی 
خودشـان برای ورزش مراجعه کننـد و در صورت 
نبـود این مـکان هـا در محله هـا به سـمت ورزش 

نمـی روند.
به گفتـه ایـن ورزشـکار زمانـی کـه اداره ورزش و 
جوانـان بـم ورزش را محلـه محـور کرد اسـتقبال 

بانـوان آن محلـه نیز بسـیار زیـاد بود.
عسـکری درباره رشـته تنیـس روی میز نیـز بیان 
کـرد: ایـن رشـته ورزشـی بسـیار پرهزینه اسـت 
امـا با وجـود ایـن بسـیاری از بازیکنان مـا در لیگ 
کشوری شـرکت و مقام کشـوری هم کسب کرده 
اند؛ حتـی برخـی بازیکنان ما در سـال هـای قبل 

عضو تیم ملـی تنیـس روی میـز بودند.
ضرورت سرمایه گذاری در ورزش بانوان

در ادامـه سـرمربی تیـم فوتبـال بانوان بـم گفت: 
در بخش فوتبـال و فوتسـال بانـوان بسـیار خوب 
اسـتقبال مـی کننـد؛ اکنـون نیـز آکادمـی در بم 
وجـود دارد کـه بیـش از ۱۰۰ نفـر دختـر بمی در 

آنجـا فعالیـت دارند.
مرضیه جعفری اظهارداشـت:مادران نقش مهمی 
در ایجاد سـلامت و شـادابی خانواده برعهده دارند 
و ایـن سـلامتی در نهایـت به جامعـه انتقـال داده 
می شـود بـرای همیـن بیشـتر کشـورها از دیرباز 
برای توسـعه ورزش بانوان برنامه ریزی و سـرمایه 
گـذاری کـرده انـد و امکانـات خوبـی در اختیـار 

جامعه بانـوان ورزشـکار قـرار داده اند.
بـه گفتـه او در کشـور مـا هـم در سـال های اخیر 
ورزش بانـوان پیشـرفت های خوبی داشـته اسـت 
به طوری که شـاهد حضور بانوان همـگام و همراه 
با آقایان ورزشـکار در عرصه های مختلف ورزشـی 

. هستیم
توسعه زیرساخت های ورزش بانوان

سـرمربی تیم خاتـون بم می گویـد البتـه باید زیر 
سـاخت های ورزش بانـوان بیشـتر توسـعه یابد و 
مکان های اختصاصی بیشـتری برای ورزش بانوان 
در نظر گرفته شـود زیرا اسـتقبال بانـوان در چند 
سـال اخیـر در ورزش خـوب بـوده و همچنـان در 

حـال افزایش اسـت.
بـه گفتـه او یکـی از دلایلـی کـه بانـوان بمـی بـه 
فوتبـال روی آورده اند حضور اسپانسـر بـرای تیم 
فوتبال خاتون بم اسـت کـه حمایت هـای زیادی 

از تیـم فوتبـال شـکل مـی گیـرد و در نتیجـه در 
استقبال ورزشـکاران به آن هم تاثیرات را مشاهده 

مـی کنیم.
ایـن مربی فوتبـال افـزود: بایـد از لحـاظ فرهنگی 
هم بـرای ورود بانـوان به امـر ورزش برنامـه ریزی 
داشـته باشـیم و خانواده هـا بداننـد کـه فرزندان 
دختر آنـان بـه جـز درس خوانـدن بـه ورزش هم 

نیـاز دارند.
جعفـری اظهارداشـت:زمانی کـه یـک دختـر بـه 
ورزش ورود می کند در آینده سـلامت خانـواده را 
نیز تضمین مـی کند زیـرا زمانـی که یک مـادر از 
لحاظ روحی در سـلامت کامل به سـر ببـرد قطعا 

خانواده سـالمی بـه جامعـه تحویل خواهـد داد.
او توضیح داد: یک سـری ورزش ها در بم متاسفانه 
از لحـاظ حمایـت و اسپانسـری بسـیار ضعیـف 
هسـتند به همین دلیل زمانی ورزشـکار می بیند 
که نتیجـه ایـن ورزش پایان خوبـی نـدارد و نمی 
تواند در بیشـتر مسـابقات به لحاظ نبود اسپانسـر 
ورود کنـد از همـان ابتدا دلسـرد می شـود و ادامه 

نمـی دهد.
مشکلات مالی بانوان در ورزش حرفه ای

به گفته او درسـت اسـت که ورزش برای سـلامت 
مفید اسـت اما در بحـث حرفه ای هـم باید نتیجه 
خوبی جلـو ورزشـکارها باشـد و حتـی بتواننـد از 

ورزش کسـب درآمد داشـته باشند.
مربـی تیـم فوتبـال بانـوان بـم مـی گوید بیشـتر 
ورزش هـای بانـوان از لحـاظ حرفـه ای درآمـدزا 
نیسـتند و حتی برای اعـزام هم با مشـکلات مالی 

مواجـه می شـوند.
جعفـری درباره مشـکلاتی کـه خودش بـه عنوان 
یک بانوی ورزشـکار بـا آن مواجه بوده مـی گوید: 
با توجه بـه اینکـه در خانـواده فوتبالی بودم سـال 
۷۶ فعالیتـم را در زمینـه فوتبـال شـروع کـردم و 
زمانی فوتسـال بانوان آمد بتنهایی ۶ ماه از سـال را 

فقـط با یـک بازیکـن تمرین مـی کردم.
او تاکیـد کـرد: چندیـن سـال طـول کشـید تـا 
بازیکنان جمع شـوند اما متاسـفانه در زلزله سـال 
۸۲ تمام بازیکنانم از دسـت رفتنـد و مجدد بدون 

هیـچ اسپانسـری کارم را شـروع کردم.
مربـی تیـم فوتبال بانـوان بـم اظهارداشت:عشـق 
و علاقـه ام بـه ورزش بسـیار مهـم بـود کـه 
توانسـتم تیمـی را تشـکیل دهـم کـه بتواننـد در 
سـطح کشـوری مقام بیاورنـد و لبخند را بـر لبان 

شـهروندان بـم بنشـانند.
بانوان ورزشکار بمی تیم داری می کنند

رییـس اداره ورزش و جوانـان بـم نیز بـه خبرنگار 
ایرنا مـی گویـد: بانـوان ورزشـکار بمی در بیشـتر 
رشـته های ورزشـی از جملـه والیبال، بسـکتبال، 
فوتسـال، تکوانـدو، فوتبـال، کاراتـه، کنـگ فـو، 
دومیدانـی و ورزش های همگانـی در حال فعالیت 

هسـتند.
محمـد تـرکان افـزود: البتـه برخـی رشـته هـای 
ورزشـی از جملـه شـنا بـه دلیـل شـیوع بیماری 
کرونـا تعطیـل شـدند و هنـوز شـروع بـه فعالیت 

نکردنـد.
بـه گفتـه او بانـوان ورزشـکار بمـی تیمـداری هم 
مـی کنند به طـور مثـال تیم بسـکتبال بانـوان ما 
حتـی مقام هـای کشـوری هم کسـب کـرده و در 
حال پیگیری بـرای حضور ایـن تیم بـرای لیگ ۲ 

کشـور نیز هسـتیم.
رییـس اداره ورزش و جوانـان بـم بیـان کرد:تیـم 
فوتبـال خاتـون بم کـه هفـت دوره قهرمـان لیگ 

برتر کشـور بـوده و همچنین تیـم فوتسـال بانوان 
بم نیز با کسـب مقـام اسـتانی و همچنیـن عنوان 
نایب قهرمانی تیم فوتبال سـاحلی بانـوان در لیگ 
یک کشـور از جمله قهرمانی ها و افتخـارات بانوان 

ما هسـتند.
ترکان اظهارداشـت:در بیشتر رشـته های ورزشی 
بانوان بمی توانسـته اند مقام های اسـتانی کسـب 
کننـد و حتـی در رشـته کوهنـوردی ۲ باشـگاه 
مختص بانـوان در شهرسـتان بم در حـال فعالیت 

. هستند
بـه گفتـه او بانـوان بمـی در ورزش هـای همگانی 
نیز مقام های اسـتانی کسـب کـرده انـد و فعالیت 

دارنـد.
او افـزود: متاسـفانه از زمان شـیوع ویـروس کرونا 
و محدودیت هـای ایجـاد شـده ورزش توقف پیدا 
کـرد و ایـن باعث شـد ضربـه بزرگـی بخـورد که 
بـا فروکـش کـردن ایـن ویـروس سـعی داریـم با 
برگـزاری مسـابقات محلی و اسـتانی بـه گونه ای 
فعالیت رشـته های ورزشـی را مجدد شروع کنیم.

نبود فضاهای ورزشی مختص بانوان در بم 
رییـس اداره ورزش جوانـان بـم دربـاره دغدغـه و 
مشـکلات ورزش بانـوان گفـت: مشـکلاتی که در 
حـوزه آقایـان وجـود دارد در حـوزه ورزش بانـوان 
نیـز وجـود دارد بـه طـور مثـال کمبـود فضاهای 
ورزشـی خاص بانـوان که در همـه جای کشـور با 

آن درگیـر هسـتند.
او می گوید: مـا فضای ورزشـی مختص بانـوان در 
شهرسـتان بم نداریم ولی مشـکلی نیز در استفاده 
بانوان از فضاهای ورزشی موجود شهرستان وجود 
نـدارد و کمبودی در بحث سـالن های ورزشـی در 

بم احسـاس نمی شـود.
بـه گفتـه تـرکان باشـگاه هـای ورزشـی مختص 
بانوان در سـطح شهرسـتان دایر هسـتند و بانوان 

مـی تواننـد از این باشـگاه هـا اسـتفاده کنند.
بانوان از محدودیت بیشتری نسبت به آقایان 

برخوردارند
رییـس اداره ورزش و جوانان بم در پاسـخ به اینکه 
چرا بانـوان در بحـث ورزش کمتـر ورود می کنند 
گفت: سـاختار فرهنگی ورزش ما به گونه ای است 
که ابتـکار عمـل آقایـان در بحـث ورزش بـا توجه 
به شـرایط جامعه نسـبت به بانوان بیشـتر اسـت.

ترکان تصریح کـرد: بانوان از محدودیت بیشـتری 
نسـبت به آقایان برخـوردار هسـتند و این موضوع 
خـاص ورزش نیسـت و شـامل تمامـی حـوزه ها 

می شـود.
به گفتـه او بانـوان حتما بایـد در فضاهـای خاصی 
تمرین های ورزشـی خـود را انجـام دهنـد و نبود 
این فضاها باعث می شـود رغبت بانـوان به ورزش 

کمتر شـود.
این مسـئول درباره اینکـه آیا حجاب بـرای ورزش 
محدودیـت مـی آورد یـا خیر مـی گویـد: حجاب 
محدودیت نیسـت چـرا که تیـم فوتبال بانـوان ما 
با حجاب کامـل در حـال رقابت اسـت و توانسـته 
انـد جایـگاه بسـیار خوبـی را در سـطح کشـور به 

دسـت بیاورد.
ترکان می گوید بـرای برگـزاری مسـابقات بانوان 
بایـد شـرایط خاصی ماننـد عـرف و شـرع در نظر 
گرفته شـود کـه ایـن شـرایط و محدودیـت ها در 
مسـابقات آقایان در نظر گرفته نمی شود که البته 
این جزو سـاختار فرهنگی ماسـت و باید طبق آن 

فعالیت داشـته باشـیم.
رییـس اداره ورزش و جوانان بم خاطرنشـان کرد: 
شـاید در سـال های گذشـته یکسـری مشکلات 
وجود داشـت اما در زمان حاضر  بانـوان بمی در هر 
رشـته ورزشـی که بخواهند فعالیت کنند براحتی 

می توانند ورود داشـته باشـند.
سرانه فضاهای ورزشی پایین تر در بم

بـه گـزارش کاغذوطـن بحـث بـر سـر امکانات 
ورزشـی در حالی است که سـرانه فضای ورزشی 
در بـم پاییـن تـر از اسـتاندارد کشـوری اسـت؛ 
براسـاس گزارش ها اسـتاندارد سـرانه فضاهای 
ورزشـی کشـور زیر نظر وزارت ورزش ۷۸ صدم 
درصـد و بـا توجـه بـه فضاهـای دیگـر سـازمان 
هـا ۱.۲ دهم اسـت؛ حـال آنکه  سـرانه ورزشـی 
در شهرسـتان بـم ۳۷ صـدم درصـد و از سـرانه 
اسـتاندارد کشـوری پاییـن تـر اسـت کـه مـی 
طلبد هم متولیان دولتی و هـم بخش خصوصی 
فعـال در منطقـه در ایـن زمینـه نیـز بـا تکیه بر 
مسـئولیت هـای اجتماعـی بیشـتر از گذشـته 

فعالیـت کننـد.

 سها خدیش 

گزارش

پارک بانوان در بم توسط شورای اسلامی و 
شهرداری بم احداث و فاز اول آن اسفند سال 
گذشته افتتاح شده اما در همین پارک هم بانوان با 
مشکلاتی روبرو می شوند؛ از جمله مشکلاتی که 
مراجعان به این پارک اشاره می کنند اینکه به طور 
مثال اگر بخواهند حتی موسیقی مجاز هم برای 
انجام برخی حرکات ورزشی پخش کنند از این کار 
جلوگیری به عمل می آید و می گویند بانوان نباید 
موسیقی گوش دهند.
برخی اهالی می گویند: حتی استقرارنداشتن یک 
نگهبانی مقابل در بیرونی پارک مشکل آفرین شده 
و کمترین امنیت هم برای پارک درنظر گرفته نشده 
است به همین دلیل برخی از خانواده ها زمانی که 
می بینند پارک نگهبان ندارد از ورود فرزندانشان به 
پارک خودداری می کنند.

ورزش بانوان بم؛ بدون حمایت و امکانات

نو  
ن 

رما
: ک

س
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سیگنال برجام به بازار خودرو در حالی قیمت 
انواع خودرو را در بازار بین دو تا ۵ میلیون از 
روز گذشته تاکنون کاهش داده که حامد 
طلاجوران، کارشناس صنعت خودرو معتقد 
است ریزش گسترده قیمت ها در شب عید 

در راه است.
حامد طلاییان، کارشناس صنعت خودرو با 
بیان اینکه، روز گذشته در ابتدای معاملات 
بازار خودرو، فروشندگان در مقابل ریزش 
قیمت مقاومت می کردند؛ اما ازآنجا که در 
بازار خریداری نبود، مجبور شدند قیمت را 
پایین بیاورند، گفت:تاکنون انواع خودرو بین 
دو تا ۵ میلیون ریزش قیمت داشته است. 
او ادامه داد: دنا اتومات با افت ۴ میلیونی 
از شب گذشته تاکنون، از ۵۰۱ میلیون 
تومان در شب گذشته به ۴۹۷ میلیون تومان 

رسیده است.
سمند در بازار چند؟

این فعال بازار خودرو با بیان جزئیات ریزش 
قیمت خودرو از شب گذشته تاکنون گفت: 
قیمت سمند LX EF۷ دوگانه سوز از شب 
گذشته تاکنون ۵ میلیون تومان کاهش 
داشته و در حالی ۳۴۰ میلیون تومان خرید و 
فروش می شد که امروز ۳۳۵ میلیون تومان 

قیمت خورده است.

طلاجوران ادامه داد: پژو ۲۰۶ تیپ ۲ امروز 
از ابتدای معاملات تاکنون )در لحظه تنظیم 
این خبر( ۳ میلیون تومان ریزش داشته 
است. این خودرو تا شب گذشته ۲۷۱ 
میلیون تومان خرید و فروش می شد که 
اکنون ۲۶۷ میلیون تومان قیمت خورده 

است.
خریداری در بازار خودرو نیست

به گفته این کارشناس صنعت خودرو، در 
حال حاضر خریداری در بازار خودرو نیست 
و به همین دلیل اصلا خرید و فروشی انجام 

نمی شود و بازار قفل شده است.
طلاجوران در گفتگو با اقتصاد ۲۴ ادامه داد: 
پژو پارس با افت دو میلیونی، روز گذشته 
۲۸۱ میلیون تومان قیمت خورده بود که 

امروز به ۲۷۹ میلیون تومان رسید.
صدور دعوتنامه های ایران خودرو

 شتاب گرفت
این فعال بازار خودرو در پاسخ به سوال 
اقتصاد ۲۴ مبنی بر اینکه دلیل افت زیاد 
قیمت خودرو از روز گذشته تاکنون چیست، 
گفت: دلیل این ریزش گسترده کاهش 
قیمت دلار است، زیرا هیچ ماشینی به بازار 

تزریق نشده است.
طلاجوران تاکید کرد: البته از روز گذشته 

ایران خودرو، دعوتنامه های زیادی را صادر 
کرده و حتی برخی دعوتنامه های زودتر 
از موعد مربوط به اسفندماه را صادر کرده 
است؛ اما این ریزش قیمت ربطی به دعوتنامه 
ندارد، چون هنوز خودرویی به بازار تزریق 

نشده است.
ریزش گسترده قیمت خودرو 

در شب عید
این کارشناس صنعت خودرو با بیان اینکه 
۱۲ هم صادر شده  دعوتنامه های برج 
است، گفت: ایران خودرو زودتر از موعد هم 

دعوتنامه صادر کرده است.
طلاجوران با پیش بینی بازار خودرو در 
شب عید گفت: به دلیل صدور بسیار زیاد 
دعوتنامه ها ازسوی خودروسازان، شب عید 
خودرو در بازار زیاد می شود و قیمت خودرو 

به طور چشمگیری ریزش خواهد داشت.
وی به بخشنامه جدید خودروسازان مبنی بر 
واریز مالیات نقل و انتقال ازسوی خریداران 
اشاره کرد و گفت: کسانی که از ۱۳ دی 
ماه خودرو تحویل گرفته اند، باید از یک تا 
۴ میلیون مالیات نقل و انتقال بپردازند تا 
مدارک آن ها صادر شود وگرنه سند مالکیت 
خودرو ازسوی ایران خودرو و سایپا صادر 

نخواهد شد.

رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت همکاری، 
بزرگ  شرکت های  هم افزایی  و  همگرایی 
اقتصادی در رونق تولید، افزایش صادرات و 
اشتغال اظهار داشت: پیام اجرای ۴۸ پروژه بزرگ 
در کشور، پویایی، امید، ایستادگی، اعتماد به 

نفس و اعتماد به تولیدکنندگان داخلی است.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
روز یکشنبه در آئین »آغاز عملیات اجرایی ۴۸ 
پروژه بزرگ صنعتی کشور« با اشاره به اینکه 
هدف گذاری دولت در بودجه ۱۴۰۱ برای رشد 
اقتصادی ۸ درصدی است، گفت: رشد اقتصادی 
به عنوان یک ضرورت، نیازمند گروه و جریان 
پیشتازی است که با شجاعت و همت عالی بتواند 

آن را در کشور محقق سازد.
رئیس جمهور با طرح این پرسش که کدام 
بخش می تواند پیشران اقتصادی در کشور باشد، 
خاطرنشان کرد: بی تردید نگاه به درون ایجاب 
می کند که باید به دستان با کفایت کارآفرینان و 
فعالان اقتصادی که امتحان موفقیت آمیزی پس 

داده اند، اعتماد داشته باشیم.
رئیسی با اشاره به همگرایی، همکاری، همراهی 
و هم اندیشی گروه »پیشرانان پیشرفت ایران« 
اظهار داشت: تلاش و همکاری این گروه در 
مدت کوتاه ۱۱۰ روزه، توانست موانع پیش رو 

را کنار گذاشته، مجوزهای لازم را اخذ کند و 
برای حرکت جهادی در ایجاد اشتغال و افزایش 
صادرات و رونق تولید هم پیمان شوند، که اقدامی 

بسیار فرخنده و مبارک است.
رئیس جمهور گفت: مهم تر از اجرای ۴۸ پروژه 
بزرگ در ۱۳ استان و ۲۷ شهرستان، همگرایی 
و هم افزایی شرکت های بزرگ اقتصادی کشور 
است و امروز به عنوان یک تجربه موفق پیش 
روی همه فعالان اقتصادی برای انجام طرح های 

بزرگ قرار دارد.
رئیس جمهور تصریح کرد: یکی از راه های مهم 
دور زدن و خنثی کردن تحریم ها، چنین اقدامات 
ماندگاری است و بنای دولت هم این است که 
برای خنثی سازی تحریم ها، فعالیت و تلاش 

روزافزون را در دستور کار خود قرار دهد.
رئیسی تاکید کرد: بدون تردید اگر شرکت های 
بزرگ، بانک ها، بخش خصوصی، و کارآفرینان 
فعال شوند می توان سرمایه  گذاری های قابل 
توجهی در بخش های مختلف انجام داده و 

مشکل تولید و اشتغال در کشور را برطرف کرد.
رئیس جمهور نقش دولت در فعالیت های 
اقتصادی را »هدایت، حمایت و نظارت« برشمرد 
و اظهار داشت: فعالان اقتصادی یقین داشته 
باشند که دولت در این میدان از فعالیت آنها 

حمایت خواهد کرد.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: اقدام گروه 
»پیشرانان پیشرفت ایران« پیامی به ایرانیان 
خارج از کشور و سایر سرمایه گذاران بخش 
خصوصی دارد که با مشاهده تضیمن سود و 
افزایش بهره وری و امنیت سرمایه گذاری به 

فعالیت در این حوزه تشویق شوند.
رئیسی گفت: ممکن است دولت کمک ها و 
مساعدت هایی در زمینه اقتصادی به مردم داشته 
باشد اما بی تردید اقتصاد کشور را نمی توان بر 
مبنای این گونه کمک های موقتی بنا کرد بلکه 
اقتصاد کشور نیازمند  اقدامات بزرگ و ماندگار 
در عرصه کار و تولید است که در مبانی دینی نیز 

بر آن تاکید شده است.
رئیسی با اشاره به نقش صندوق توسعه ملی 
در رشد و توسعه اقتصادی کشور اظهار داشت: 
اساس تشکیل صندوق توسعه ملی برای پیشرفت 
کشور بوده و در این زمینه نقش آفرینی خواهد 

کرد.
رئیس جمهور همچنین بر تدوین نقشه جامع 
صنعت کشور تاکید کرد و گفت: دولت از ابتدا 
این موضوع را در دستور کار خود داشته است و 
با تاکیدات اخیر رهبر معظم انقلاب این سند هر 

چه زودتر نهایی خواهد شد.

ریزش قیمت خودرو تا شب عید رئیس جمهور در آیین آغاز عملیات اجرایی ۴۸ پروژه بزرگ صنعتی کشور:

اقتصاد کشور را نمی توان بر مبنای کمک های موقت دولتی بنا کرد

 در گفتگو با »بی بی جان مرادی«بررسی شد؛

گره کور بر تار و پود فرش دست باف
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مدت زیادی است که فرش دستباف کرمانی دیگر عزت 
و کرامت قبل خود را ندارد و کسی رغبت نمی کند به این 
شغل وارد شود؛ بسیاری از بافندگان و تولیدکنندگان 

قدیمی نیز عزلت نشین شده اند.
از دیرباز استان کرمان در حوزه صنایع دستی به ویژه فرش 
دستباف زبانزد خاص و عام بوده و شهرت زیادی در این 
زمینه داشته است به طوری که حتی در ضرب المثل های 
قدیمی واژه »قالی کرمون« در افکار عمومی از شهرتی 
عجیب برخوردار است که این جایگاه را مدیون بافندگان 
فرش هستیم. اما این روزها صنعت فرش دستباف در این 
استان کویری و بزرگ دست خوش ناملایماتی شده به 
شکلی که حالا دیگر کمتر کسی رغبت دارد به این ورطه 
ورود کند. صنعت فرش دستباف چند سالی می شود 
درگیر رکود است و فعالان این عرصه مدعی هستند که 

دولت هیچ حمایتی از آنها نمی کند.
کرونا هم به مشکلات این صنعت گره کوری زد و هم اکنون 
حال صنعت فرش کرمان وخیم است و رو به احتضار می 
رود. صنعتی که روزگاری قرب و عزتی داشت اکنون 
نیازمند است تا کسی از راه برسد و دستانش را بگیرد و 

تنزلش را بکاهد.
فرش کرمانی که به اعتبار موزه های اروپایی می افزاید 
اکنون از عرش به فرش رسیده است. در گذشته های نه 
چندان دور در اکثر خانه های کرمان دار قالی برپا بود اما 
عدم حمایت از فرش بافان و هزار دلیل دیگر این دارها 
را که منبع درآمد و امرار معاش بسیاری بود را از منازل 

جمع کرد.
حجره های سنتی فرش کرمانی در خیابان گنجعلی 
خان که قلب تپنده خرید و فروش فرش دستباف است از 
مشتری تهی شده اند و کسبه معتقدند که تحریم ها آنها 
را به این روز انداخته است آخر امریکا و اروپا بزرگترین 
خریداران فرش دستباف کرمانی بوده اند و حالا به علت 

تحریم ها این داد و ستد قطع شده است.
با »بی بی جان مرادی« یکی از فرش بافان کرمانی که از 
کودکی دست هایش با دار قالی و تاروپود فرش آشنا شده 

در این زمینه گفت و گو کردیم.
وضعیت فرش دستباف کرمان را چطور بررسی 

می کنید؟
نرخ مواد اولیه مانند دیگر اقلام رشد کرده و فرش ماشینی 
هم در بازار ابراز وجود کرده است، آن هم با نقش های کپی 
کاری شده از فرش های سنتی کرمان که در دیگر کشورها 
نیز به فروش می رسد که این مساله ضربه بزرگی به صنعت 

فرش دستباف زده است.
کسی از فرش بافان حمایت نمی کند و نسل جدید هم 
وقتی این حجم از مشکلات را در کنار عدم حمایت می 
بینند می ترسند به این شغل ورود کنند. قیمت مواد 
اولیه هم بالا رفته و تولیدکنندگان قادر به خرید مواد اولیه 
نیستند. کرونا هم بر درب بسیاری از کارگاه ها قفلی بزرگ 
زد و تعداد زیادی از کارگرانی که در این کارگاه ها کار می 
کردند از کار بیکار شدند؛ خدا می داند با این وضعیت بد 

اقتصادی چه بر سرشان آمده است.
مسئولان همیشه شعار حمایت سر می دهند و هی وعده 
پشت وعده می دهند اما در واقع از این خبرها نیست 
و تولیدکنندگان فرش دستباف به زمین خورده اند و 
صادرکنندگان هم اندر خم کوچه ها سردرگم و پریشان 

مانده اند.
انگار این روزها قالی ها با رج های پایین بافته می 

شوند علتش چیست؟
مواد اولیه تقلبی و گران شده اند برای همین مجبور هستیم 
قالی ها را در رج های پایین ببافیم و یا حتی از مواد اولیه 
مرغوب استفاده نکنیم چون هر چه قیمت مواد اولیه بیشتر 
شود قیمت قالی هم بالاتر می رود و قطعا فرشی که قیمت 
گرانی داشته باشد مشتری ندارد و بافتن فرش با کیفیت 
در تعداد بالا صرفه اقتصادی ندارد چون ما بازارهای خارجی 
را از دست داده ایم. البته ما حدود دو دهه می شود که در 
زمینه صادرات فرش درگیر مشکلات هستیم. دولت باید 

تلاش کند تا مشکلات صادرات را حل کند زیرا این گره 
کور اگر باز شود ما خودمان از پس مشکلات بعدی مان 

بر می آییم.
اصلا دولت با بخش خصوصی هماهنگی ندارد و هیچ کار 
مطلوبی برای برطرف کردن مشکلات موجود صورت 
نگرفته است شاید زرق و برق بازارهای فرش تهران اجازه 
نمی دهد به اینجا بیایند و ببینند وضعیت از چه قرار است

اصلا دولت با بخش خصوصی هماهنگی ندارد و هیچ کار 
مطلوبی برای برطرف کردن مشکلات موجود صورت 
نگرفته است شاید زرق و برق بازارهای فرش تهران اجازه 
نمی دهد به اینجا بیایند و ببینند وضعیت از چه قرار است. 
کارگران فرش باف روز به روز کمتر می شوند و به زودی 
شاهد خاموش شدن چراغ تمامی کارگاه های فرش بافی 
خواهیم بود و از این صنعت فقط یک اسم باقی خواهد ماند.
مواد اولیه مرغوب را به خارج صادر می کنیم و موادی 
که در داخل کشور در دسترس تولیدکنندگان قرار می 
گیرد نامرغوب است و همان هم قیمتش بالاست و تهیه 
این مواد برای تولید کنندگان خانگی صرفه ندارد. مثلا 
تولیدکنندگان قالی افشاری برای اینکه هزینه کمتری 
پرداخت کنند از پشم های ماشینی و رنگ های شیمیایی 
در بافت قالی خود استفاده کردند و این مسئله سبب شد 
دیگر قالی های دستباف عشایر هم حتی آن کیفیت گذشته 
خود را نداشته باشد. مدتی این قالی ها به بازارهای خارجی 
صادر شدند و به دلیل نامرغوب بودن مواد اولیه دیگر مورد 
استقبال قرار نگرفتند و از طرف دیگر گلیم بافی در حال 
رونق بود و قالی بافی در بین عشایر جمع شد دیگر کسی 

قالی افشاری در سیرجان و بافت، تولید نکرد.
فرش بافان کرمانی از مزایایی مانند بیمه 

و... بهره مند هستند؟
متاسفانه امروز خیلی ها به اسم فرشباف بیمه شده اند 
اما در واقعیت بسیاری از فرش بافان واقعی بیمه نیستند. 
بسیاری از این افراد بیمه شده حتی یک بار هم پشت دار 
قالی ننشسته اند و نمی دانند فرش دستباف چه روندی 
برای تولید طی می کند حتی بسیاری از تولید کنندگان 

اصلی فرش دستباف در استان کرمان پول ندارند که حق 
بیمه را بپردازند و اصلا بیمه نیستند. مسئولان هم هر روز 
یک قانون جدید به قوانین شان اضافه می کنند و گره 
دیگری بر روی دیگر گره ها می زنند و فعالان عرصه فرش 
را در باتلاقی که ساخته اند خفه می کنند. فرش دستباف 
ایرانی بعد از انقلاب دیگر جا و منزلت خود را از دست داد. هر 
چند تولید فرش دستباف کرمانی به بخش مصرف داخلی 
و خارجی تقسیم می شود اما مشکلاتش در هر دو بخش 

بی نهایت است.
تبلیغاتی هم صورت نگرفته تا فرش دستباف به عنوان یک 
ثروت ملی معرفی شود و تولیدکنندگان فرش ماشینی 
هم با تنوع دادن در تولیداتشان قاپ مردم را دزدیدند از 
سویی قیمتی که افراد برای خرید یک فرش ماشینی هم 
می پردازند را نمی توان نادیده گرفت و مصرف کنندگان 
به دنبال فرش مورد نظر خود در میان تولیدات ماشینی 

هستند
فکر نمی کنید در زمینه طرح، فرش دستباف 

کرمانی نیاز بازار را تامین نمی کند؟
رقبای خارجی ما قدرتمندند و سرمایه بالایی دارند و 
توان رقابت با آنها را نداریم هر چند نداشتن تنوع در نقشه 
های موجود را هم نمی توانیم انکار کنیم زیرا این مساله 
یکی از مهم ترین دلایل از بین رفتن صنعت نقش قالی 
بوده است در این زمینه هم تولیدکنندگان فرش مقصر 
هستند زیرا سلیقه بازار را در نظر نگرفتند و توجه نکردند 
که نیازهای بازار جدید چیست. تبلیغاتی هم صورت 
نگرفته تا فرش دستباف به عنوان یک ثروت ملی معرفی 
شود و تولیدکنندگان فرش ماشینی هم با تنوع دادن در 
تولیداتشان قاپ مردم را دزدیدند از سویی قیمتی که افراد 
برای خرید یک فرش ماشینی هم می پردازند را نمی توان 
نادیده گرفت و مصرف کنندگان به دنبال فرش مورد نظر 

خود در میان تولیدات ماشینی هستند.
اکنون مجبوریم با صنعت فرش ماشینی هم مچ بندازیم تا 
جایگاه مان از دست نرود. شاید باورتان نشود اما بودجه ما 
برای بازاریابی هم کم است و برای راه اندازی بازارهای جدید 
در مقابل رقبای خارجی قدرتمند مانند چین و هندوستان 
هم باید دولت و اتاق بازرگانی کمک کند تا موفق شویم و 
یک مساله ای که بسیار حائز اهمیت است این است که باید 
دولت در زمینه مالیات نیز برای فعالان عرصه فرش فکری 
کند. در تمام دنیا از قدیم مرسوم بوده که مردم از فرش 
دستباف به عنوان یک کالای لوکس و حتی سرمایه ای 
برای تزیین منازلشان استفاده کنند اما امروز مردم دیگر به 
فرش به عنوان یک سرمایه نگاه نمی کنند و فقط برایشان 

حکم کالای مصرفی پیدا کرده است.
حضور تولید کنندگان در نمایشگاه های خارجی 

چقدر می تواند به شکوفایی این صنعت کمک کند؟
قطعا باید برای بهبود حال و روز این صنعت در نمایشگاه 
های جهانی هم حضور داشته باشیم اما خب هزینه های این 
کار زیاد است و نمی توانیم خودمان مستقیما در این زمینه 
ورود کنیم. تولیدکننده تمام سرمایه خود را برای تولید 
خرج می کند و نیازمند یک بخش حمایتی است تا این 
صنعت را به دنیا معرفی کند. حضور کمرنگ ما در نمایشگاه 
های بین المللی سبب شده تا دیگر کشورها این بازار را 
در دست گیرند و ما را به حاشیه برانند و تولیدکنندگان 
خارجی از سوی دولت هایشان برای شرکت در این 

نمایشگاه ها حمایت می شوند.

الهام پیپر|بازار
گزارش 

فرش کرمانی که به اعتبار موزه های اروپایی می 
افزاید اکنون از عرش به فرش رسیده است. در 
گذشته های نه چندان دور در اکثر خانه های 
کرمان دار قالی برپا بود اما عدم حمایت از فرش 
بافان و هزار دلیل دیگر این دارها را که منبع 
درآمد و امرار معاش بسیاری بود را از منازل 
جمع کرد.حجره های سنتی فرش کرمانی در 
خیابان گنجعلی خان که قلب تپنده خرید و 
فروش فرش دستباف است از مشتری تهی 
شده اند و کسبه معتقدند که تحریم ها آنها 
را به این روز انداخته است آخر امریکا و اروپا 
بزرگترین خریداران فرش دستباف کرمانی 
بوده اند و حالا به علت تحریم ها این داد و ستد 
قطع شده است.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
اگهی موضوع ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۹۰۰۸۰۰۲۳۷۳ هیات دوم  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
مالکانه  تصرفات  زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی 
در  زرند  از  صادره   ۴ شناسنامه  شماره  به  عباس  فرزند  سبلوئی  زاده  حسن  عصمت  خانم  متقاضی  بلامعارض 
یکباب خانه به مساحت ۲۳۵.۹۵ مترمربع مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۲ فرعی از ۲۳۶۸ اصلی واقع در زرند 
به  لذا  از مالک رسمی خانم فاطمه اسدی زرندی محرز گردیده است.  خیابان شهید رجائی کوچه ۴ خریداری 
به صدور  ۱۵روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت  به فاصله  نوبت   منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
اعتراض  ماه  دو  به مدت  اگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف  مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. م/الف ۲۸۵
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۱۱/۳

 تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۰/۱۱/۱۸
حسین توحیدی نیا_ رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه:139804019070000377/1 
بدینوسیله به ۱- سكينه زارع برون آبادی فرزند درویش به شماره ملی ۳۱۰۰۰۸۱۷۲۲- ۲- فايزه زارع 
به  آبادی فرزند درویش  برون  زارع  به شماره ملی۳۰۲۱۱۹۷۷۱۱ -۳-فریبا  آبادی فرزند عباس  برون 
 ۳۱۱۱۴۴۴۲۳۶ ملی  شماره  به  درویش  فرزند  آبادی  برون  زارع  ۴-رضا   -۳۱۱۱۴۹۰۹۲۰ ملی  شماره 
-۵- فاطمه زهرا زارع برون آبادی فرزند عباس به شماره ملی ۳۰۲۱۱۴۴۱۳۶ ۶-۶-  امیر عباس زارع برون آبادی 
فرزند عباس به شماره ملی ۳۰۲۱۱۹۷۷۰۱-۷-علی زارع برون آبادی فرزند درویش به شماره ملی ۳۲۰۹۷۳۷۵۸۴ – 
۸-فرشید زارع برون آبادی فرزند درویش به شماره ملی ۳۱۰۰۲۱۷۳۷۳ -۹- حسين زارع برون آبادی فرزند درویش 
به شماره ملی ۳۱۱۰۲۱۹۱۳۱ بدهکاران پرونده کلاسه ۱۳۹۸۰۴۰۱۹۰۷۰۰۰۰۳۷۷/۱که برابر گزارش ۱۴۰۰/۰۷/۱۱ شناخته 
نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند نکاحيه شماره ۷۰۹۱-۱۳۹۲/۰۷/۰۷ بین مرحوم عباس زارع برون آبادی و 
خانم زهرا توانای بلوکی به میزان سی قطعه سکه طلای تمام بهار آزادی به انضمام هزینه یک سفر زیارتی به مشهد 
مقدس عندالمطالبه بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از 
تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸/۱۹ آئین نامه اجرائی 
مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت 
در روزنامه چاپ درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت 
بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد ضمنا ابلاغ شوندگان مکلفند 

نسبت به ثبت نام و دریافت حساب کاربری ثنا اقدام نمایند.
جواد فاریابی .رئیس اداره ثبت اسناد واملاک جیرفت .

نظر به اینکه محمودرمضانی مظفرابادی فرزندحسین بشناسنامه ۲ راین مالک۸۰۰۰۰سهم مشاع از ۱۱۲۰۰۰۰سهم  ششدانگ پلاک 
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ثبت گردیده بموجب درخواست وارده بشماره  ۲۴۰۱۹ /۱۱۰۲ مورخ ۰۵ /۱۱ /۱۴۰۰  ضمن تسليم دو برگ استشهاد محلي تصديق امضا شده مدعي است 
سند مالكيت پلاك مزبور بعلت   سهل انگاری مفقود و در خواست سند مالكيت المثني  نموده لذا باستناد اصلاح تبصره يك اصلاحي ماده ۱۲۰ آئين 
نامه قانون ثبت مراتب در يك نوبت در تاريخ مندرج در ذيل آگهـــي مي شود تا چنانچه كسي مدعي انجام معامله نسبت به ملك فوق الذكر با 
وجود سند مالكيت نزد خود مي باشد ظرف مدت ده روز پس از انتشار آگهي به اداره ثبت منطقه ۲ شهرستان كرمان مراجعه و اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالكيت يا سند معامله تسليم نمايند در غیر این صورت پس از مدت مذكور نسبت به صدور سند مالكيت المثني اقدام خواهد شد.

 تاريخ انتشار:۱۸ /۱۱ /۱۴۰۰
رونوشت : ستاداجرایی فرمان امام )ره(
محمود مهدی زاده - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 2 کرمان
از طرف، امید صاعد
شناسه آگهی : 1272282

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي   

برابر راي شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۹۰۰۵۰۰۰۳۹۸مورخ ۱۴۰۰/۰۶/۲۸هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك شهداد تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقای علی سعیدی فرزند محمد بشماره شناسنامه ۹۶ 
صادره از شهداد در ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۱۶۵۰ مترمربع  پلاك ۱ فرعی از ۱۸۵۴-اصلي واقع در بخش ۲۳ کرمان به آدرس شهداد-بلوار 
شهید باهنر-انتهای بلوار سمت راست خريداري از مالك رسمي خانم کبری شعبانی پور محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود 

را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/18- تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/02
شناسه آگهی : 1273195

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۹۰۷۸۰۱۰۵۱۹ هيات دوم مورخه ۱۴۰۰/۱۱/۰۷موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي هادي عرب زاده يزدي فرزند 
علي اكبر بشماره شناسنامه ۷۰۶ صادره از کرمان در ششدانگ يك باب خانه به مساحت ۳۲۰/۷۵ مترمربع تحت پلاك ۲۴۸۳۵ فرعي از 
۲۷۸۷ اصلي بخش۳کرمان  واقع در کرمان خیابان حسن فدایی جنوبی سمت چپ قطعه ۴ خريداري از مالك رسمي آقاي محمود پورزاده 
حسینی  محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به 
صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 

انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۰/۱۱/۱۸- تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۰/۱۲/۰۳

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان- شناسه آگهی : 1272466

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۹۰۷۸۰۱۰۲۱۸ هيات دوم مورخه ۱۴۰۰/۱۰/۲۸موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي حميد حسين شاهي فرزند قنبر 
بشماره شناسنامه ۱۰ صادره از بم در ششدانگ يك باب خانه به مساحت ۱۲۸/۵مترمربع تحت پلاك ۱۶۷۷۸ فرعي از ۳۹۶۸ اصلي مفروز و 
مجزي شده از پلاك ۸۹۹ فرعي از ۳۹۶۸ اصلي بخش ۲کرمان  واقع درکرمان شهرک صنعتی طور وطناب شرقی ۱۲ خريداري از مالك رسمي 
خانم رخشنده اهورایی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 

در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۰/۱۱/۱۸- تاريخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۰/۱۲/۰۳

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واملاک ناحیه 2شهرستان کرمان- شناسه آگهی : 1272224

    آگهی فقدان سند مالکیت:

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك شهداد

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان
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سرپرســت دفتر امور آســیب دیدگان اجتماعی سازمان 
بهزیستی:

منابع اعتباری نگهداری کودکان کار 
و خیابان نیازمند افزایش است

سرپرست دفتر امور آســیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی 
کشور گفت: منابع اعتباری در حوزه نگهداری کودکان کار و خیابان 
نیازمند افزایش است چرا که با رشد قابل توجه شمار کودکان کار 

در سطح معابر روبرو هستیم که دلایل متعددی دارد.
محمود علیگو روز شــنبه در گفت و گو با خبرنــگار ایرنا افزود: 
رســیدگی به امور کودکان خیابانی نیازمند منابع جدی است تا 
مداخله هــای لازم برای آنها انجام گیــرد. وی اضافه کرد: اکنون 
۳۱ مرکز نگهداری کودکان کار و خیابان در کشــور وجود دارد 
که ســه مرکز آن در تهران اســت اما این تعداد کافی نیســت و 
همواره ظرفیت این مراکز تکمیل اســت. سرپرســت دفتر امور 
آســیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی کشــور در ادامه به 
چالش نگهداری برخی کودکان کار تا ســن ۱8 سالگی در مراکز 
اشاره کرد و گفت: ظرفیت مراکز نگهداری کودکان کار و خیابان 
بین ۳5 تا 55 نفر متغیر است. علیگو با بیان اینکه کودکان کار و 
خیابان حداقل ۲ ماه در مراکز نگهداری می شوند، افزود: کودکانی 
که از کشورهای دیگر هســتند و نمی توانیم آنها را رد مرز کنیم، 
تا سن ۱8 ســالگی در این اماکن نگهداری می شوند. وی اظهار 
داشــت: مراکزی مانند مراکز نگهداری کودکان کار و خیابان که 
حالت ورود و خروج مســتمر دارند، نقاط ضعفی به آنها مترتب 
است و با دیگر مراکز نگهداری کودکان بهزیستی که حالت شبه 
خانواده دارند و مستقر هســتند و جریان رفت و آمد زیاد نیست، 
تفاوت زیادی دارند. سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی 
سازمان بهزیستی کشــور ادامه داد: در مراکز نگهداری کودکان 
بهزیستی موسوم به مراکز شــبه خانواده، کودکان با برنامه های 
تربیتی و دوستی های عمیق روبرو هستند اما در مراکز میان مدت 

این اتفاق سخت تر می افتد.

مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های شهری کشور خبر داد

تعلیق پروانــه فعالیت رانندگان 
تاکسی که واکسن نزده اند

مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های شهری کشور از تعلیق پروانه 
فعالیت رانندگان تاکسی که واکسن دریافت نکرده اند، خبر داد.

مرتضی ضامنی در گفت وگو با ایســنا، درباره این تصمیم گفت: 
باتوجه به مصوبات ستاد ملی کرونا محدودیت هایی برای افرادی که 
کرونا مثبت هستند و یا اصلا واکسن نزده اند مصوب شده است در 
همین راستا سامانه " ایران من " در مجموعه وزارت کشور فرآیند 
ارائه استعلام ها را آغاز کرده و به صورت دوره ای گزارش های آن 
به ما ارائه می شود. وی افزود: مقرر شد آن دسته از رانندگانی که 
تاکنون علی رغم اینکه امکان واکسیناسیون فراهم شده، اما واکسن 
تزریق نکرده اند پروانه فعالیتشــان تعلیق شود و این تعلیق ادامه 
دارد تا زمانی که اقدام کنند و در فرآیند واکسیناســیون شرکت 
کنند البته در حوزه تاکســیرانی درصد این افراد زیاد نیست و در 
حال حاضر در حدود ۴ یا 5 درصد رانندگان هســتند که واکسن 

دریافت نکرده اند.
مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های شهری کشور در پاسخ به سوالی 
درباره اعمال محدودیت در تعداد مســافران  در تاکسی ها و سایر 
محدودیت ها برای تاکسی ها همزمان با پیک ششم کرونا گفت: بر 
اساس مصوبات ستاد ملی کرونا محدودیت های قبلی همچنان به 
قوت خود باقی است و شهرداری ها هم با توجه به اینکه تعداد مسافر 
تاکســی ها از ۴ نفر به ۳ نفر کاهش پیدا کرده اســت باید مبنای 
محاسبه و تعیین نرخ کرایه تاکسی را بر مبنای ۳مسافر مشخص 

کنند تا رانندگان هم دچار زیان نشوند.
وی تاکید کرد: اگر راننده تاکسی پروتکل های بهداشتی از جمله 
سوار کردن حداکثر ۳مســافر را رعایت نکند تخلف است. مردم و 
مسافران هم باید در این زمینه خودشان همکاری و از سوار شدن 
بیش از سه مسافر ممانعت و این گونه تخلف ها را به سازمان های 
تاکسیرانی تحت نظر شهرداری ها اعلام کنند تا در اسرع وقت و با 

اولویت به اینگونه شکایت ها رسیدگی شود.

نایب رییس انجمـن متخصصین زنـان و زایمان 
ایران نسـبت به محرومیت اقشـار آسـیب پذیر از 

اقلام رایگان پیشـگیری از بـارداری انتقاد کرد.
»مریم کاشـانیان« عضـو هیات علمی دانشـگاه 
علـوم پزشـکی ایـران و نایـب رییـس انجمـن 
متخصصـان  زنـان و زایمـان ایـران در ارتبـاط با 
ابـلاغ نامه حـذف ارائـه رایـگان و یارانـه ای اقلام 
پیشـگیری از بـارداری در خانـه هـای بهداشـت 
به خبرنـگار ایلنا گفـت: مراکز بهداشـت پیش از 
این تمام اقلام پیشـگیری از بارداری را در اختیار 
افراد متقاضی بـه صورت رایـگان قـرار می دادند 
و ایـن مسـاله باعث می شـد کـه حاملگـی های 
ناخواسـته و برنامـه ریـزی نشـده کمتـر اتفـاق 
بیافتـد. طبیعتـا کسـانی از ایـن مراکز اسـتفاده 
می کننـد که قشـر فقیـر و کـم درآمدتـر جامعه 
هسـتند، وگرنـه افـرادی کـه بـه انـدازه کافـی 
می تواننـد هزینـه کننـد، بـه مراکـز خصوصـی 
مراجعـه می کننـد و مشـکلی هـم ندارنـد. ایـن 
مراکـز عمدتا مورد اسـتفاده اقشـار آسـیب پذیر 
جامعه قـرار می گرفـت و متاسـفانه این گـروه از 

دریافـت ایـن خدمـات محـروم شـده اند. 
عضو هیـأت علمی دانشـگاه علوم پزشـکی ایران 
گفت: باوجـود اینکـه ایـن ممنوعیت تـازه ابلاغ 
شـده اسـت امـا مدت هاسـت کـه در حـال اجرا 
شـدن اسـت. طبیعتا انتظار داریم و دراین مدت 
کوتـاه نیـز شـاهد هسـتیم کـه حاملگـی هـای 
ناخواسـته و حاملگـی هـای برنامه ریزی نشـده 
رخ می دهـد. در عیـن حـال آمـوزش کافـی نیز 
داده نمی شـود که چگونه از بارداری پیشـگیری 
کننـد.  او افـزود: ممکـن اسـت فـردی بیمـاری 
خاصی داشته باشـد و تحت درمان باشـد و نباید 
فعلا حامله شـود و برای مثـال می تواند دو سـال 
دیگر بچـه دار شـود. مـا حاملگـی دراین مـوارد 
را از جملـه حاملگـی هـای برنامـه ریزی نشـده 
می دانیم. در این موارد افراد زمانی که ناخواسـته 
و بـدون برنامـه حامله می شـوند طبیعتـا دنبال 
فـردی می گردنـد کـه فرزندشـان را بـه نحـوی 
سقط کنند و متاسـفانه به مراکزی که غیرقانونی 
اسـت مراجعه می کننـد و دچار خطـرات جدی 
می شـوند. سـقط های غیر قانونـی جان مـادر را 
به خطـر می انـدازد و حتی بـارداری هـای آینده 
او را با مخاطـره مواجه می کند. کاشـانیان گفت: 
بالطبـع چنیـن تصمیماتـی یعنـی حـذف ارائه 
رایگان و یارانه ای اقلام پیشـگیری از بـارداری در 
خانه های بهداشـت می توانـد ضایعه بـار و خطر 
آفرین باشـد و متاسـفانه آثار آن را درحال حاضر 

هم می بینیـم و در آینـده نیز شـاهد آن خواهیم 
بود. از طرفـی حذف ارائه رایـگان و یارانه ای اقلام 
پیشـگیری از بـارداری در خانـه هـای بهداشـت 
باعث می شـود اقشـار آسـیب پذیر و کـم درآمد 
به مراکز خصوصی جهـت دریافت ایـن خدمات 
مراجعه کنند که برایشـان هزینه دارد و بسیاری 
از این افراد نمـی توانند این هزینه هـا را پرداخت 
کننـد. ایـن دسـتورالعمل به نظـر من  بـا عجله 
تدوین شـده و کارشناسـی دقیقی روی آن انجام 

نشـده است.
کاشـانیان گفت: آن موقع که دلایل کاهش رشد 
جمعیـت و کاهـش ازدواج و فرزندآوری بررسـی 
شـد متاسـفانه  ارائـه رایـگان و یارانـه ای اقـلام 
پیشـگیری از بـارداری در خانـه هـای بهداشـت 
بدون هیچ شـاهد علمـی به عنـوان یکـی از این 
عوامـل در نظـر گرفتـه شـد. باید فکـر کـرد آیا 
روش هـای پیشـگیری از بـارداری موجب شـده 
اسـت جمعیـت کم شـود؟ هیـچ شـواهد علمی 

بـرای آن نیسـت.
او در ادامـه گفـت: علـت اینکـه مـردم ازدواج 
نمی کننـد و بچـه دار نمی شـوند عمدتا مسـائل 
اجتماعـی و اقتصـادی اسـت و روز بـه روز نیـز 
ایـن مسـاله شـدیدتر می شـود و بایـد کمک ها 
و تشـویق ها برای فرزنـد آوری روی این مسـائل 
متمرکز شـود نه منع ارائه روش های پیشـگیری 

از بـارداری.
کاشـانیان در ارتبـاط بـا وضعیـت شناسـایی 

بیمـاری هـای مقاربتـی در کشـور افـزود: ایـدز 
در مقایسـه بـا بیمـاری هـای مقاربتـی دیگـر 
سروسـامان بسـیار بهتـری داشـت و همـه افراد 
شناسـایی شـده و به شـدت کنترل می شـدند و 
دارو به صـورت رایـگان در اختیـار آنها قـرار می 
گرفـت و می گیـرد. امـا بیمـاری هـای مقاربتی 
بسـیار فراتر از اچ آی وی هسـتند و طیف بسـیار 
وسـیعی دارنـد. از آنجایـی کـه بیمـاری هـای 
مقاربتی بسـیار زیاد هسـتند، شناسـایی آنها در 

سراسـر کشـور به راحتـی مقدور نیسـت زیـرا از 
عفونت های سـاده تا بیمـاری های بسـیار جدی 

تـر را شـامل می شـود.
نایب رییـس انجمن زنـان و زایمان ایـران گفت: 
امـکان آن نیسـت کـه همـه بیمـاران مقاربتـی 
مورد شناسـایی قرار بگیرند.اکثر ایـن بیماری ها 
منافاتی با حاملگـی ندارند و این افـراد می توانند 
حاملـه شـوند امـا بـرای پیشـگیری از انتقـال 
بیمـاری لازم اسـت بـه روش هـای پیشـگیری 
نظیر کاندوم دسترسی داشـته باشند. این مساله 
بیشـتر مربوط بـه افـراد فقیرتـر و کم برخـوردار 
جامعه اسـت وگرنـه فردی کـه می توانـد هزینه 

کند اساسـا مشـکلی نخواهد داشـت. کاشانیان 
در ارتبـاط با وضعیـت شناسـایی بیمـاری های 
مقاربتـی در کشـور افـزود: ایـدز در مقایسـه بـا 
بیماری هـای مقاربتی دیگر سروسـامان بسـیار 
بهتری داشـت و همه افراد شناسـایی شـده و به 
شـدت کنترل می شـدند و دارو به صورت رایگان 
در اختیـار آنهـا قرار مـی گرفـت و می گیـرد. اما 
بیماری هـای مقاربتی بسـیار فراتـر از اچ آی وی 
هستند و طیف بسـیار وسـیعی دارند. از آنجایی 

که بیماری هـای مقاربتی بسـیار زیاد هسـتند، 
شناسایی آنها در سراسر کشـور به راحتی مقدور 
نیسـت زیرا از عفونت های سـاده تا بیماری های 

بسـیار جدی تـر را شـامل می شـود.
کاشانیان گفت: بالطبع چنین تصمیماتی یعنی 
حذف ارائه رایـگان و یارانه ای اقلام پیشـگیری از 
بارداری در خانـه های بهداشـت می تواند ضایعه 
بـار و خطـر آفریـن باشـد و متاسـفانه آثـار آن را 
درحـال حاضـر هـم می بینیـم و در آینـده نیـز 
شـاهد آن خواهیـم بـود. از طرفـی حـذف ارائـه 
رایـگان و یارانـه ای اقلام پیشـگیری از بـارداری 
در خانـه هـای بهداشـت باعث می شـود اقشـار 
آسـیب پذیـر و کـم درآمد بـه مراکـز خصوصی 
جهـت دریافت ایـن خدمـات مراجعـه کنند که 
برایشـان هزینه دارد و بسـیاری از این افراد نمی 
تواننـد ایـن هزینـه هـا را پرداخـت کننـد. ایـن 
دسـتورالعمل بـه نظر من  بـا عجله تدوین شـده 
و کارشناسـی دقیقی روی آن انجام نشـده است.
او افـزود: ممکـن اسـت فـردی بیمـاری خاصی 
داشـته باشـد و تحت درمـان باشـد و نباید فعلا 
حامله شـود و برای مثال می تواند دو سـال دیگر 
بچه دار شـود. ما حاملگی دراین موارد را از جمله 
حاملگی هـای برنامه ریـزی نشـده می دانیم. در 
ایـن مـوارد افـراد زمانـی کـه ناخواسـته و بدون 
برنامـه حاملـه می شـوند طبیعتـا دنبـال فردی 
می گردنـد کـه فرزندشـان را بـه نحـوی سـقط 
کننـد و متاسـفانه بـه مراکـزی کـه غیرقانونـی 
اسـت مراجعه می کننـد و دچار خطـرات جدی 
می شـوند. سـقط های غیر قانونـی جان مـادر را 
به خطـر می انـدازد و حتی بـارداری هـای آینده 

او را بـا مخاطـره مواجـه می کند

رئیس سازمان پزشکی قانونی کشور گفت: در ۹ 
ماهه امسال 885۰ مورد پرونده قصور پزشکی در 
پزشکی قانونی مورد بررسی قرار گرفت که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته ۱۱ و 8 دهم درصد 

افزایش داشته است.
 به گزارش خبرنگار ایرنا عباس مسجدی آرانی 
روز شنبه در نشست خبری افزود: از این 885۰ 
مورد پرونده قصور پزشکی که در ۹ ماهه گذشته 
در پزشکی قانونی مورد بررسی قرار گرفته است، 
۴۱۲۴ منجر به محکومیت و ۴7۲۶ پرونده هم 
تبرئه شده اند.  وی ادامه داد: دندانپزشکی با ۹۲۱ 
پرونده، جراحی عمومی با 775 پرونده، پرستاری 
با 57۶ پرونــده، زنان و زایمــان 5۲7 پرونده و 
پزشــکی عمومی با 5۱7 مورد، بیشترین موارد 

قصور پزشکی در بین رشته ها بوده اند.
 مسجدی آرانی گفت: همچنین در ۹ ماه گذشته 
یک میلیون و ۲58 هزار و 8۳8 مورد معاینه در 

پزشکی قانونی انجام شده اســت که نسبت به 
مدت مشابه در سال گذشته ۴.۹ درصد افزایش 
داشــته اســت.  وی ادامه داد: در این مدت 5۴ 
هزار و ۶۹5 مورد معاینه اجساد نیز در پزشکی 
قانونی انجام شده است که نسبت به مدت مشابه 
۱۲.۹ درصد داشته است. دندانپزشکی، جراحی 
عمومی، پرســتاری، زنان و زایمان و پزشــکی 
عمومی، بیشترین موارد قصور پزشکی در بین 

رشته ها بوده اند 
مســجدی آرانی در بخش دیگری از سخنانش 
گفت: آن چیزی که در سازمان پزشکی قانونی 
دنبال می شود تحت عنوان نهضت خدمت رسانی 
توام با تکریم ارباب رجوع است و تلاش می کنیم 
در بالاترین حد علمی نظراتمان را اعلام کنیم. 
وی با بیان اینکه پزشکی قانونی در سراسر کشور 
۴۴۶مرکز فعال دارد که ۲۳۰ مرکز آن ملکی و  
۴۹ مرکز آن نیز استیجاری است، افزود: دو مولفه 

مهم ابنیه و نیروی متخصــص در ارایه خدمات 
پزشکی قانونی بسیار مهم است.

تمام خدمات پزشــکی قانونی با دستور قضات 
انجام می شــود و مــا در هیچ بیمارســتان و 
درمانگاهی شعبه و دفتری نداریم رئیس سازمان 
پزشکی قانونی با بیان اینکه ۱۳ پروژه در استان 
های مختلف در ایام دهه فجر افتتاح خواهد شد، 
اضافه کرد: ۱۴ هزار و 75۰ متر مربع براســاس 
این پروژه ها به فضای ملکی ما اضافه خواهد شد 
که بیش از هزار میلیارد ریال برای آن هزینه و ۹ 
واحد تشریح و ۱۲ واحد معاینات راه اندازی شده 
است. مسجدی آرانی همچنین گفت: ما پنجمین 
کشوری هستیم که توانســتیم کیت ژنتیک با 
کیفیت مطلوب بسازیم. ۱۳۰ هزار نمونه ژنیک  
اخذ و ۴۰ پروفایل احصا شده است وی ادامه داد: 
در حوزه بانک ژنتیک با همکاری سازمان زندان 
ها حدود ۱۳۰ هزار نمونه اخذ و ۴۰ پروفایل احصا 

شده است. مسجدی آرانی درباره قانون جوانی 
جمعیت گفت: دســتورالعملی در این خصوص 
تهیه و به اســتان ها ابلاغ خواهد شد. همچنین 
برای جلوگیری از قصور پزشــکی هماهنگی با 
وزارت بهداشت و دانشگاه ها علوم پزشکی انجام 
شــده و همکاران ما با حضور در بیمارستان ها 
تلاش می کنند با بررسی پرونده ها قصور پزشکی 
کاهش پیدا کند. رئیس سازمان  پزشکی قانونی از 
وزارت بهداشت نیز خواست که استاندارد بالینی 
را ابلاغ کند چرا که به گفته او ابلاغ اســتاندارد 
بالینی به رسیدگی سریع در پرونده های قصور 

پزشکی کمک می کند.
مسجدی آرانی نسبت به فعالیت پزشک نماها 
نیز هشدار داد و گفت: لازم است مردم حتما قبل 
از مراجعه به پزشــک از توانمندی علمی او آگاه 
باشند تا خدایی نکرده اسیر قصورات پزشکی یا 
اقدامات مجرمانه ای که تحت عنوان پزشک انجام 
می شود، نشوند. وی خاطرنشان کرد: ممکن است 
افراد به مراکزی مراجعه کنند که ادعای پزشکی 
قانونی داشته باشند لازم است تاکید کنم که تمام 
خدمات پزشکی قانونی با دستور قضات انجام می 
شود و ما در هیچ بیمارستان و درمانگاهی شعبه 

و دفتری نداریم

محرومیت اقشار آسیب پذیر از اقلام رایگان 
پیشگیری از بارداری

رئیس سازمان پزشکی قانونی:

بررسی ۸۸۵0 پرونده قصور پزشکی در 9 ماه گذشته

رییس سازمان پزشکی قانونی کشور خبر داد
اخذ13۰ هزار نمونه از مجرمان و 

احصا ۴۰ پروفایل در بانک ژنتیک
رییس سازمان پزشکی قانونی از اخذ۱۳۰ هزار نمونه از مجرمان و 

احصا ۴۰ پروفایل در بانک ژنتیک خبر داد.
به گزارش ایسنا، عباس مسجدی در نشست خبری که پیش از ظهر 
امروز در سالن جلسات سازمان پزشکی قانونی برگزار شد، گفت:  
آن چیزی که در سازمان پزشکی قانونی دنبال می شود تحت عنوان 
نهضت خدمت رسانی توام با تکریم ارباب رجوع است و تلاش می 
کنیم در بالاترین حد علمی نظرات مان را اعلام کنیم. وی با اشاره 
فرا رسیدن ایام دهه فجر به برشمردن صفات امام خمینی پرداخت 
و گفت: آن چیزی که در پزشکی قانونی دنبال می شود برگرفته از 
تفکرات ناب امام عزیزمان است. مسجدی با اشاره به بازدیدهای 
استانی گفت: ۹ واحد تشریح و ۱۲ واحد معاینات راه اندازی شده 
است و همچنین ما پنجمین کشوری هستیم که توانستیم کیت 
ژنتیک با کیفیت مطلوب بسازیم وسایتی نیز برای ثبت سفارش 
کیت اعلام خواهد شــد. وی ادامه داد: در حــوزه بانک ژنتیک با 
همکاری سازمان زندانها حدود ۱۳۰ هزار نمونه اخذ و ۴۰ پروفایل 

احصا شده است.
مسجدی درباره قانون جوانی جمعیت گفت: دستورالعملی در این 
خصوص تهیه شده و به اســتانها ابلاغ خواهد شد. همچنین برای 
جلوگیری از قصور پزشکی هماهنگی با وزارت بهداشت و دانشگاه ها 
علوم پزشکی انجام شــده و همکاران ما با حضور در بیمارستان ها 
تلاش می کنند با بررسی پرونده ها قصور پزشکی کاهش پیدا کند.
رئیس پزشکی قانونی از وزارت بهداشت نیز خواست که استاندارد 
بالینی را ابلاغ کنند چرا که ابلاغ استاندارد بالینی برای رسیدگی 

سریع در پرونده های قصور پزشکی به ما کمک می کند.
رییس پزشکی قانونی نسبت به فعالیت پزشک نماها  نیز هشدار داد 
و گفت: لازم است مردم حتما قبل از مراجعه به پزشک از توانمندی 
علمی آن فرد آگاه باشند تا خدایی نکرده اسیر قصورات پزشکی یا 

اقدامات مجرمانه ای که تحت عنوان پزشک انجام می شود، نشود.
وی اضافه کرد: همچنین ممکن است افراد به مراکزی مراجعه کنند 
که ادعای پزشکی قانونی بودن داشته باشند لازم است تاکید کنم 
که تمام خدمات پزشکی قانونی با دستور قضات انجام می شود و ما 

در هیچ بیمارستان و درمانگاهی شعبه و دفتری نداریم.

مدیرکل امور تربیتی، مشاوره و مراقبت در برابر 
آسیب های اجتماعی وزارت آموزش و پرورش 
درباره پایش سلامت روان دانش آموزان گفت: 
غربالگری و برگزاری آزمون های سلامت روان دانش آموزان 
آغاز شده و مهلت شرکت در آن تا پایان اسفندماه تعیین شده 
است. مسعود شکوهی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه نظام 
مراقب اجتماعی دانش آموزان)طرح نماد( در سنوات گذشته 
در ۳5 منطقه آموزشی کشور به اجرا درآمده بود اظهار کرد: 
شمار مناطق تحت پوشش طرح نماد در سال جاری از ۳5 به 
۱7۰ منطقه آموزشی رسیده است. وی افزود: همچنین ۲۰ 
هزار مدرسه و بیش از پنج میلیون دانش آموز در پایلوت طرح 

نماد قرار دارند.
1۵۷۰؛ خط تلفنی اورژانس اجتماعی دانش آموزان

مدیرکل امور تربیتی، مشاوره و مراقبت در برابر آسیب های 
اجتماعی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه از جمله آخرین 
اقدامات زیرساختی مهم پیرامون توسعه طرح نماد، خط ملی 
نماد )خط تلفن چهار رقمی ۱57۰ ( یا همان اورژانس اجتماعی 
دانش آموزان بود که در سال جاری به بهره برداری رسید و هم 
اکنون فعال است گفت: خط ملی نماد به ما کمک می کند در 
کنار سایر ابزارها، فوریت های روانی و اجتماعی دانش آموزان در 
سراسر کشور در قالب یک سامانه و سیستم یکپارچه شناسایی و 
خدمات لازم برای رسیدگی به آنها ارائه شود.شکوهی با اشاره به 
اینکه در حال تکمیل فرایندها و حلقه های طرح نماد هستیم، 
درباره پایش سلامت روان دانش آموزان نیز توضیح داد و گفت: 
غربالگری و برگزاری آزمون های سلامت روان دانش آموزان 
آغاز شده است و مهلت شرکت در آن تا پایان اسفندماه تعیین 
شده است. وی درباره مشمولان آزمون های سلامت روان اظهار 
کرد: ۱7۰ منطقه آموزشی که در پایلوت طرح نماد هستند 
آزمون های سلامت روان را برای دانش آموزان در هر سه مقطع 
تحصیلی برگزار می کنند، اما برای سایر مدارس، آزمون های 
سلامت روان برای دانش آموزان در پایه های تحصیلی هفتم و 

هشتم برگزار می شود.
شکوهی ادامه داد: شرکت در آزمون های سلامت روان برای 
دانش آموزان الزامی نیست، اما معمولا سعی می کنیم آنها را 

برای شرکت در این آزمون ها ترغیب کنیم.

یک روانشناس با تاکید بر اهمیت "کفویت 
فرهنگی" در امر ازدواج، گفت: بعضا پیش می آید 
والدین زوجین که از دو طایفه متفاوت هستند، 
علیرغم اینکه می توانند به زبان فارسی صحبت کنند، دائما در 
حضور عروس یا داماد به زبان و گویش محلی خود با فرزندان 
صحبت می کنند که استمرار این امر می تواند منجر به ایجاد 
تفکرات منفی بافانه و سوء تفاهم هایی میان عروس و داماد 
شود. شبنم طلوعی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: بعضا پیش 
می آید که والدین همسر علیرغم اینکه می توانند به زبان فارسی 
صحبت کنند اما بارها در حضور عروس یا داماد با فرزند خود 
به زبان محلی و مادری صحبت می کنند که استمرار این امر 
می تواند منجر به ایجاد سوء تفاهم، حساس شدن عروس یا 
داماد و شروع بحث و اختلافات میان زوجین باشد.  به گفته وی، 
در چنین شرایطی معمولا عروس یا داماد، آنچه را که به  اشتباه 
در ذهن خود درباره این گفتگو به زبان محلی تصور کرده است 
را به والدین همسر نسبت می دهد و این سوء تفاهم ها می تواند 
ابتدای بحث و اختلاف میان زوجین باشد که بعضا می توان به 
همسران حق هم داد.  طلوعی با تاکید بر اهمیت مشاوره پیش 
از ازدواج برای بررسی "کفیت" زوجین و جلوگیری از سوء 
تفاهم هایی که از تفاوت فرهنگی میان زن و مرد نشات می گیرد، 
افزود: زن و مردی که در مرحله پس از عقد با چنین اختلافاتی 
مواجه هستند باید توجه کنند در محافل خانوادگی حواسشان 
به همسر باشد تا در صورت لزوم درباره صحبت هایی که به زبان 
مادری انجام شده، توضیحاتی را به زبان فارسی به همسر خود 
بدهند و اینگونه منظور والدین و خانواده را به درستی روشن 
کنند.  این روانشناس در ادامه سخنان خود با اشاره به اهمیت 
"کفیت" در ازدواج، کفیت اعتقادی، نگرشی، ادراکی، اقتصادی، 
فرهنگی، ظاهری، سیاسی و شخصیتی را از جمله کفیت های 
لازم برای ازدواج میان زن و مرد دانست و تصریح کرد: کفیت 
فرهنگی به آداب و رسوم و لهجه و سنت ها و روابط اجتماعی 
معطوف شده و گاهی رسوم میان زوجین آنقدر متفاوت است 

که منجر به ایجاد تنش می شود. 

قائم مقام ســتاد علم و فناوری شورای 
انقلاب فرهنگی بیان کــرد: نباید کاری 
کنیم که نیروهای نخبه مان مجبور شوند 
در دانشگاه های درجه دو کشورهای کم 

توسعه یافته تر درس بخوانند.
"منصور کبگانیان" قائم مقام ستاد علم 
و فناوری شــورای انقــلاب فرهنگی در 
گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره رسیدگی 
به وضعیت دانشجویانی ایرانی که خارج 

از کشور رشته پزشــکی خوانده اند و اکنون تقاضای ادامه تحصیل در رشته خود در 
ایران را دارند، گفت: در این زمینه وزارت بهداشت نکات و شاخص هایی دارد که هنوز 
تصویب نشدند. افرادی که برای ادامه تحصیل از کشور رفتند و هزینه کردند، اکنون 
برای بازگشت باید شاخص ها و شــرایطی که وزارت بهداشت در نظر دارد را داشته 
باشند. کبگانیان خاطرنشان کرد: به طور شفاهی نکاتی برای رسیدگی به این مساله 
مطرح شد اما اینها قابل استناد نیست و حتما باید مستدل باشد، ما هم حتما بررسی 
می کنیم. از سوی دیگر دلیلی ندارد با دانشــجویانی که اکنون به کشور برگشتند و 
می خواهند در محیط کشور ادامه تحصیل بدهند با همگی صفر تا صد برخورد شود 

یا همه یک رشته خاصی بخوانند.
وی افزود: بنابراین ضروت دارد که  توانایی این افراد ارزیابی شــود و برای رشته ها، 
دانشگاه ها و یا جاهایی که با استعداد آن ها ارتباط دارد هدایت شوند. قرار شد با این 
موضوع صفر یا صد برخورد نکنیم. صفر این است که بگوییم پذیرش آنها با عدالت 

آموزشی در تضاد است و صد هم این است که بگوییم همگی در یک سطح هستند.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس یازدهــم با بیان اینکه 
قانون بکارگیری ســلاح توسط نیروی 
های مســلح باید اصلاح شــود، گفت: 
قوانین مربوط به نحوه برخورد با اراذل 
و اوباش قوانینی اســت که در گذشته 
تصویب شده و بازدارندگی لازم را ندارد 
و این باعث گستاخی اراذل و اوباش در 

بسیاری از نقاط کشور شده است.
"شهریار حیدری" عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس یازدهم 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا با اشاره به شهادت یکی از ماموران فرماندهی نیروی 
انتظامی گفت: شهادت مظلومانه این افســر نیروی انتظامی را تسلیت می گویم. 
مجلس در دو صورت می تواند برای عدم تکرار چنیــن وقایعی کمک کند.اولین 
اقدام مجلس می تواند در راستای اصلاح قانون مقابله با اراذل و اوباش و دومین 
مورد بحث تقویت بنیــه انتظامی کشــور از جهات مختلف از جملــه امکانات، 
تجهیزات و لجستیک اســت. مجلس باید کمک کند تا این دو موضوع همزمان 
باهم پیش  برود تا نیروی انتظامی با مشکلات کمتری در این زمینه مواجه شود.
این نماینده مجلس با بیان اینکه در این زمینه مجلس، دولت و دســتگاه قضایی 
باید با هم کمک کرده تــا قانون بازدارنده  و قاطعی تصویب شــود، تصریح کرد: 
قوانین مربوط با اراذل و اوباش قوانینی اســت که در گذشــته تصویب شــده و 
بازدارندگی لازم را ندارد و این باعث گستاخی اراذل و اوباش در بسیاری از نقاط 

کشور شده است.

معاون توانبخشی ســازمان بهزیستی 
کشور گفت: 8/۹7 درصد از افراد دارای 
معلولیت در مراکز شبانه روزی، دز سوم 
واکســن کرونا را دریافت کردند و این 
رقم بین پرسنل این مرکز به 78 درصد 
می رســد. اصغر کاظمی روز شنبه در 
گفت و گو با خبرنگار ایرنا تصریح کرد: 
در ۹55 مرکز شبانه روزی افراد دارای 
معلولیت، تعداد 5۳ هــزار و 7۶۶ نفر 

خدمت می گیرند و در ۱۲۶۴ مرکز روزانه افراد دارای معلولیت نیز 5۰ هزار و 57۳ 
نفر خدمت گیرنده وجود دارد.

وی درباره گسترش مراکز روزانه توانبخشی برای افراد دارای معلولیت نیز گفت: 
مراکز روزانه با  توجه به نیاز هر استان و شهرســتان گسترش پیدا می کند یعنی 
اگر یک استان نیاز به مرکز اوتیسم داشته باشد بسته به تعداد کودکان اوتیسم که 
می خواهند خدمت بگیرند و ظرفیت هر مرکز مشخص می شود که در هر استان 

و شهرستان، چند مرکز نیاز است.
کاظمی تاکیدکرد: بیشــتر از آن گسترشــی برای مراکز انجام نمی گیرد چون 

گسترش کاملا براساس نیاز استان است.
وی در عین حال گفت: محدودیتی برای گســترش مراکز افراد دارای معلولیت 
نداریم بلکه محدودیت ما نیازمندی براساس یک استان است یعنی اگر نیاز تامین 
شد، به مرکز دیگری مجوز نمی دهیم چون به فضای کاری مراکز موجود آسیب 

می زند.

قائم مقام ستاد علم و فناوری شورای انقلاب فرهنگی:
نباید کاری کنیم که نخبه   مجبور به تحصیل 

در کشورهای کم توسعه یافته  شوند

لزوم تغییر قانون بکارگیری سلاح توسط پلیس

 اراذل و اوباش گستاخ شده اند

معاون توانبخشی سازمان بهزیستی:
بیش از ۹۷ درصد معلولان مراکز شبانه روزی 

دوز سوم واکسن کرونا دریافت کردند

جزئیات برگزاری آزمونهای 
»سلامت روان دانش آموزان«

صحبت کردن خانواده همسر با 
زبان محلی و سوء تفاهم هایی 

که پیش می آید

خبر

خبر

خبر

کاشانیان گفت: بالطبع چنین تصمیماتی یعنی حذف ارائه رایگان و یارانه ای اقلام پیشگیری از بارداری در 
خانه های بهداشت می تواند ضایعه بار و خطر آفرین باشد و متاسفانه آثار آن را درحال حاضر هم می بینیم 
و در آینده نیز شاهد آن خواهیم بود. از طرفی حذف ارائه رایگان و یارانه ای اقلام پیشگیری از بارداری 
در خانه های بهداشت باعث می شود اقشار آسیب پذیر و کم درآمد به مراکز خصوصی جهت دریافت این 
خدمات مراجعه کنند که برایشان هزینه دارد و بسیاری از این افراد نمی توانند این هزینه ها را پرداخت 

کنند. این دستورالعمل به نظر من  با عجله تدوین شده و کارشناسی دقیقی روی آن انجام نشده است.

ب
 ط

سی
پار

س: 
عک

کاغذ فرهنگ و هنرکاغذ جامعه

خبرخبر

رییس سازمان حج و زیارت از ثبت نام 
سفرهای زیارتی نوروزی عراق و سوریه از 

۳۰ بهمن ماه خبر داد.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی 
سازمان حج و زیارت، علی رضا رشیدیان با 
یادآوری این که اعزام زائران ایرانی به سوریه 
از حدود یک ماه قبل به صورت محدود آغاز 
شده که با اقبال متقاضیان نیز مواجه شده 
است، افزود: در این مدت بیش از 5۰۰ نفر از 
هموطنان عازم این سفر شده اند. او با اشاره 
به حمایت وزیر راه و شهرسازی و رییس 
کمیسیون مشترک ایران و سوریه در سفر 
اخیر به سوریه از ورود سایر شرکت های 
هواپیمایی برای انتقال و بازگشت زائران 
ایرانی، گفت: با توجه به این مساعدت و 
قراردادهای جدیدی که با طرف سوری 
درباره حمل و نقل و اسکان بسته شده 
است، اصلاح و کاهش قیمت های این سفر 
مدنظر قرار گرفت. رییس سازمان حج و 
زیارت افزود: در قراردادهای جدید اقامت 
سه شب به حدود 7 میلیون و ۹۰۰ هزار 
تومان و اقامت چهار شب به 8 میلیون 
۳۰۰ هزار تومان رسیده است که به ترتیب 
برای سفر سه شب اقامت ۹۹8 هزار تومان 
و برای چهار شب بیش از یک میلیون تومان 
کاهش نرخ خواهیم داشت. او تاکید کرد: 
این برنامه ریزی و اقدام با حفظ کیفیت و 
ارائه خدمات مطلوب و درخور شأن و منزلت 
زائران انجام می شود. رشیدیان گفت: این 
اصلاح قیمت در دور بعدی اعزام ها اجرایی 
می شود و زائران با حفظ کیفیت و ارائه 
خدمات مطلوب و درخور شأن و در کمال 
امنیت، عزت، کرامت و سلامت عازم این 
سفر می شوند. او همچنین با اشاره به پیش 
ثبت نام سفرهای سوریه، اظهار کرد: تاکنون 
بیش از 5 هزار نفر در این مرحله برای اعزام 
تا تاریخ ۲5 اسفندماه نام نویسی کرده اند که 
این افراد برای ثبت نام نهایی به نزدیکترین 
دفتر زیارتی محل سکونت خود معرفی 
می شوند. رشیدیان درباره ظرفیت پذیرش 
زائر برای سفرهای نوروزی عراق و سوریه 
گفت: از طریق پیش ثبت نام به نوعی تعداد 
متقاضیان و ظرفیت سنجی های لازم انجام 
می شود و بعد از مشخص شدن ظرفیت ها، 

نحوه اعزام و هزینه ها اعلام خواهد شد.

چرا نمایشگاه مجازی کتاب 
امسال مختل نشد؟

مدیرعامل یک شرکت ارائه دهنده محصول 
در لایه زیرســاخت به نمایشگاه مجازی 
کتاب تهــران از تغییراتی کــه منجر به 
رفع اختلالات سال گذشــته این رویداد 
شد می گوید. فرید ســتاری، مدیرعامل 
شــرکت هم روش در گفت وگو با ایســنا، 
درباره تغییرات رخ داده در لایه زیرساخت 
دومین نمایشــگاه مجازی کتــاب اظهار 
کــرد: همان طور که می دانید نمایشــگاه 
کتاب تهران که ســال گذشته به صورت 
مجازی برگزار شــد، از لحاظ کیفیت لایه 
زیرساخت به خاطر چالش هایی که وجود 
داشت، یک ســری اختلالات داشت که به 
صورت رســانه ای هم مطرح شد. ما بعد از 
این قضیه، با مدیران محترم این مجموعه 
صحبت هایی داشــتیم که پس از آن با ما 
برای رفع این چالش ها شروع به کار کردند.

او همچنین گفت: البته مــا از ماه ها قبل، 
بستر استقراری را برای سرویس نرم افزار 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران آماده کردیم 
و کلیه آن سرویس زیرساختی که نرم افزار 
این رویداد باید بر روی آن مســتقر شود، 
روی پلتفرم هم روش مستقر شد. در همین 
۱۰، ۱5 روز اخیر هم که نمایشگاه در حال 
برگزاری بود، به صورت اکتیو و ۲۴ساعته 
مانیتور می کردیم و خدا را شکر امسال به 
خوبی برگزار شد. این اتفاق علاوه بر این که 
توانست کیفیت را در لایه زیرساخت بالا 
ببرد، توانســت هزینه ها را هــم کم کند. 
چون این حوزه، حوزه ای است که معمولا 
در مجموعه های دیگر با هزینه های خیلی 

بالاتری آن را مدیریت می کنند.
ستاری سپس درباره اتفاقی که با کوبرنتیس 
مدیریت شــده در لایه زیرســاخت برای 
دومین نمایشگاه مجازی کتاب افتاد توضیح 
داد: اتفاقات مختلفی وجــود دارد؛ معمولا 
بعضی وقت ها بــه نظر می آیــد که بحث 
مقیاس پذیری ســت. وقتی در سیستمی 
سرویس دهی ارائه می شود که به اصطلاح 
ترافیک ســرچ یا ترافیک یک دفعه ای دارد 
مثل: نمایشــگاه مجازی کتاب که دیدیم 
از دســترس خارج می شــود. تکنولوژی 
کوبرنتیــس راهکارهایــی دارد که بحث 
مقیاس پذیری را حل می کند. بحث دیگر 
این است که لود تست اتفاق بیفتد؛ یک سری 
لودهای مجازی شبیه سازی شده روی این 
پلتفرم قبل از اتفاق اصلی ایجاد شود تا بتواند 
آن را شبیه سازی کند تا مسائلی که ممکن 
است در آن پلتفرم اتفاق بیفتد، شناسایی 

شوند و بتوان آن ها را حل کرد.

نتفلیکس پس از چند سال در اوج بودن، اکنون در سال جدید و با 
ورود رقبای تازه اش، با بحران مواجه شده است.

به گزارش ایسنا به نقل از الجزیره، آخرین آمارهای نتفلیکس 
درباره تعداد کاربرانش؛ برای سرمایه گذاران این غول جهانی 
پخش فیلم و سریال نگران کننده بوده است .   نتفلیکس طی 
دو سال شیوع بیماری کرونا با رشد قابل توجهی مواجه بود اما 
اکنون با وجود رقبای دیگری همچون شبکه های آمازون، دیزنی 
پلاس و اچ بی او مکس، پیش بینی می شود که تعداد مشترکان 
جدید این پلت فرم و شرکت تولیدکننده فیلم و سریال، در 
سه ماهه اول سال ۲۰۲۲ کاهش داشته باشد. نتفلیکس خود 
پیش بینی می کند که در سه ماهه اول سال جدید میلادی،  
۲.5میلیون مشترک جدید داشته باشد و این عدد نسبت به 
سه ماهه اول سال گذشته ۴ میلیون کاهش داشته است . این 
درحالی است که تحلیلگران می گویند نصف تعدادی که خود 
نتفلیکس پیش بینی کرده به کاربرانش اضافه خواهند شد. 
سهام نتفلیکس در روزهای گذشته ۲۰ درصد کاهش یافته 
است و این عدد معادل ۴5 میلیون دلار از ارزش تجاری این 
شبکه است. از سال ۲۰۱۰ به بعد که این پلت فرم در سر بالایی 
رشد و توسعه قرار گرفت، این نخستین بار است که با کاهش 
رشد مواجه شده و سرمایه گذارانش را نگران کرده است. در 
طول هفت سال اخیر این شبکه در سه ماهه اول هر سال تقریبا 

۴ میلیون مشترک جدید داشته است. 
به طور کلی در سال ۲۰۲۱، نتفلیکس بیش از ۱8 میلیون 
مشترک جدید به دست آورده است و البته این رقم نصف میزان 
مشترک جدیدی است که در سال ۲۰۲۰ بدست آورده بود. در 
سال ۲۰۲۰ و اوایل شیوع کرونا و در حالی که کشورها با قرنطینه 
مواجه بودند، این شبکه با تعداد زیادی مشترک جدیدی مواجه 
شد که تماشای فیلم سریال در خانه تنها سرگرمیشان بود. اما 
طی دو سال گذشته رقبای جدید برای این شبکه پیدا شده اند که 

سرعت حرکتش به سمت جلو را کُند و دشوار کرده اند.

زمان ثبت نام سفرهای نتفلیکس شکست می خورد؟
نوروزی عراق و سوریه 

اعلام شد

فیلم کوتاه »اهلی« به کارگردانی محمدحسین کریمی به چهارمین 
دوره جشنواره فیلم میهودو )Meihodo( آمریکا راه  یافت.

به گزارش گروه فرهنگی ایرنا، جشنواره فیلم میهودو در نیویورک 
آمریکا برگزار می شود و آثار راه یافته به آن در ماه فوریه )بهمن- 

اسفند( مورد نقد و بررسی قرار خواهند گرفت.
جایزه بزرگ این جشنواره آمریکایی، جایزه طلایی، جایزه نقره ای و 
جایزه برنز به ترتیب ۲۰هزار دلار، ۱۰هزار دلار، 5هزار دلار و ۳هزار 
دلار است. برندگان این جشنواره در تاریخ ۱۰ مارس )۱۹ اسفند 
۱۴۰۰( اعلام خواهد شد.  فیلم کوتاه اهلی سوژه ای اجتماعی دارد.
در خلاصه این فیلم آمده است: خانه آقای هرمز به علت بدهی رهن 
بانک است و مشکلات مالی گریبانگیر او و خانواده اش شده و آنها را 

به دردسر انداخته است.

»اهلی« راهی آمریکا شد

چندی پیش، عده ای از اهالی موسیقی نامه ای خطاب به 
خانه موسیقی که به امضاء حدود ۴۰۰ نفر از هنرمندان 
رسیده بود، منتشر کردند. نامه ای که در آن علاوه بر 
انتقادهایی نسبت به این نهاد مدنی، توقع و تقاضاهایی 
هم در آن مطرح شده بود؛ و البته نامه ای که گویا توجه 
به آن در رسانه، به مذاق خانه موسیقی خوش نیامده، به 
واکنش مکتوب عجیبی از جانب ایشان منجر شده است.
در پی انتشار نامه ۴۰۰ هنرمند، خبرگزاری دانشجویان 
ایران )ایسنا( به فراخور وظیفه ذاتی خویش، گزارشی با 
روتیتر و تیتر: »امضاکنندگان نامه انتقادی چه مطالباتی 

دارند؟
خانه موسیقی منتقدانش را جدی بگیرد و پاسخ دهد« 
منتشر کرد؛ که در آن، از چهار امضاءکننده نامه یادشده، 
درباره هدفشان از این حرکت پرسیده شده بود. بنا بر 
همان خط مشی خبری نیز فردای همان روز، پاسخ 
رسمی خانه موسیقی در گزارشی با تیتر: »خانه موسیقی 
به انتقادهای وارده به آن پاسخ داد« در خروجی اخبار 

این خبرگزاری انتشار یافت.
اما در کمال تعجب و تاسف، چندی بعد، نامه ای  رسمی با 
امضاء رییس محترم هیات مدیره خانه موسیقی )جناب 
آقای داریوش پیرنیاکان( در واکنش به گزارش نخست 
)گفت وگو با امضاءکنندگان نامه انتقادی( به ایسنا 
رسید؛ سراسر بداخلاقی، افترا و توهین نسبت به این 

خبرگزاری.
گذشته از اینکه نامه یادشده، حاوی بخش های 
نامفهومی بود که نشان از احتمال ارایه اطلاعات یا 
مشاوره های غلط دارد، این خبرگزاری برای رعایت 
حرمت عرصه هنر موسیقی، خانه موسیقی و البته 
ساحت رسانه، از انتشار آن توسط خویش صرف نظر 
می کند. با این حال، بنا به وظیفه ذاتی و مسوولیت 
اجتماعی خود، بویژه در قبال نهادهای مدنی و جامعه 
هنری، پیگیری اصل موضوع و نپرداختن به حواشی را 
اولویت خویش می داند. ضمن آنکه انتقاد به عملکرد 
هر رسانه ای را حق همگانی می داند، با این حال 
یادآور می شود، برخلاف ادعای »همه این عزیزان 
منتقد دوستان عزیز من هستند که بنده به همه آنها 
احترام می گذارم« )سایت خانه موسیقی - چهارشنبه 
۱۴(، نامه پرخاشگرانه و توهین آمیز  /۱۱ /۱۴۰۰
یادشده، مصداق »چون به خلوت می روند آن کار دیگر 

می کنند« می تواند محسوب شود.
با این اوصاف، در گزارش پیش رو، در گفت وگوهایی با 

هنرمندانی از رسته ها و شاخه های مختلف موسیقی، 
موضوع به بحث گذاشته شده است؛ با این توضیحات که:
-خبرنگار ایسنا با اکثریت اعضای محترم هیات مدیره 
خانه موسیقی برای انجام مصاحبه تماس گرفت که با 

بی میلی و امتناع ایشان مواجه شد.
-متن نامه خانه موسیقی به ایسنا، برای مصاحبه 

شوندگانی که تمایل داشتند، خوانده شده است.
-این مصاحبه ها ظرف چند روز گذشته انجام شده است.
اهالی موسیقی در نامه چهارصدنفره، چهار خواسته 
اصلی را به عنوان مطالبه، خطاب به هیات مدیره جدید 
خانه موسیقی مطرح کرده بودند: »ارائه برنامه ها برای 
چهار سال پیش  رو«، »الزام به ایجاد شفافیت عملکردی 
و مالی«، »الزام در جهت پاسخگویی به شبهات و 
انتقادات موجود« و »ایجاد امکان ارائه نظر )کامنت( 

در سایت و شبکه های اجتماعی خانه موسیقی ایران«.
در گفت وگوهای زیر، درباره این مطالبه ها صحبت شده 
و نیز اینکه چرا طرح این مطالبه ها، به پرخاش و اتهام زنی 

خانه موسیقی منجر می شود؟
خانه موسیقی را به رسمت نمی شناسم!

کیوان ساکت - نوازنده، آهنگساز و مدرس موسیقی - از 
اساس درباره نامه اخیری که به امضای اهالی موسیقی 
رسیده است، می گوید: انتشار هر گونه نامه ای به خانه 
موسیقی به این معنا است که این نهاد را به همراه هیئت 
مدیره، مدیرعامل و غیره به رسمیت می شناسیم که من 
چنین باوری ندارم. خانه موسیقی یا باید منحل شود و 
یا تمام هیئت مدیره و هیئت امنای آن با یک انتخابات 

درست و دموکراتیک تغییر کنند.
او ادامه می دهد: باتوجه به اینکه هیئت مدیره خانه 
موسیقی بیش از یک سال از گذشت موعد انتخابات بر 
آن حکم می راندند و غیرقانونی سر کار بودند، با امضای 
هیچ نامه ای خطاب به این نهاد موافق نیستم و آنها را 
به رسمیت نمی شناسم. رییس هیئت مدیره، مجمع 
عمومی و روسای کانون های خانه موسیقی باید استعفا 
دهند و یک رای گیری واقعی انجام شود. این هنرمند به 
موافقت نکردن خانه موسیقی با انتخابات آنلاین پرداخته 
و می گوید: باتوجه به مسئله کرونا و نامه هایی که به 
شورای عالی در جهت لزوم رای گیری آنلاین ارسال شد 
ولی خانه موسیقی به خاطر مسائلی که همواره درگیر 
آن بوده اند، موافقت نکرد و در نهایت با ابهاماتی که در 
رای گیری این دوره وجود داشت، هرگز خانه موسیقی 
و اعضای آن را به رسمیت نمی شناسم و بهترین کار این 
است که مدیرعامل و روسای کانون ها استعفا داده و یک 

رای  گیری درست و بی شبهه انجام شود.

اعتماد ما سلب شده است
کیوان فرزین می گوید: از آنجایی که هیئت مدیره این 
نهاد پس از انتخابات اخیر با تغییراتی نه به صورت 5۰ 
درصدی، بلکه با اضافه شدن دو نفر جدید به اعضای 
قبلی هیئت مدیره، مواجه بود، تصمیم گرفتیم در ابتدا 
یک سری مطالبه ابتدایی را از آنها خواستار شویم. البته 

که این نهاد شائبه عملکردی زیادی دارد.
او ادامه می دهد: یک سری از اشکال های خانه موسیقی 
واضح است؛ مانند انحلال کانون سازسازان و یا تأخیر 
در برگزاری انتخابات که اگر این دوره را به خاطر کرونا 
فاکتور بگیریم ولی در دوره قبل کرونایی وجود نداشت 

ولی انتخابات با تأخیر دو ساله برگزار شد.
این موسیقیدان درباره نکته »الزام به ایجاد شفافیت 
عملکردی و مالی« که از مطالبات اهالی موسیقی از 
هیئت مدیره جدید خانه موسیقی است، بیان می کند: 
زمانی که افرادی عضو خانه موسیقی می شوند و حق 
عضویت پرداخت می کنند، بدیهی است که خانه 
موسیقی باید پاسخگو باشد که این پول ها از کجا می آید، 
به کجا می رود، چگونه و برای چه چیزی صرف می شود.

او همچنین درباره »الزام در جهت پاسخگویی به شبهات 
و انتقادات موجود« می گوید: چرا خانه موسیقی شائبه ها 
و مشکلاتی را که درباره شان مطرح است، نه به صورت 
یک طرفه، بلکه به صورت رو در رو و درست پاسخ 
نمی دهد؟ گویا مدیران این نهاد در جلسات خود دلایلی 
را در مشورت با هم طرح می کنند و بعد همان دلایل را 

منتقل می کنند. در صورتی که همه این دلایل جای 
بحث دارد و اصلا موجه نیستند.

این نوازنده تصریح می کند: در گذشته، مشکلات و 
شائبه هایی بوده است که به همین جهت اعتماد عده ای از 
اهالی موسیقی نسبت به این نهاد سلب شده؛ تا جایی که 
اگر اکنون نرخ مشارکت را در انتخابات آن محاسبه کنیم، 
زیر پنج درصد است. اعضای خانه موسیقی باید بدانند 
چند نفر در انتخابات شرکت کرده اند. خانه موسیقی 
می گویند بین ۱8 تا ۲۰ هزار عضو دارد که باتوجه به 
بررسی های ما، از این تعداد عضو، در کل ۱۰ کانون زیر 

7۰۰ تا 8۰۰ نفر شرکت کرده اند.
او اضافه می کند: از طرفی بیان می کنند که عده ای از 
اعضا در شهرستانها هستند که باتوجه به این امر باید 
انتخابات را آنلاین برگزار می کردند. مگر انجمن صنفی 
روزنامه نگاران همین چند وقت پیش انتخابات خود را 

آنلاین برگزار نکرد؟
فرزین همچنین با اشاره به »ایجاد امکان ارائه نظر 
)کامنت( در سایت و شبکه های اجتماعی خانه موسیقی 
ایران«، بیان می کند: خانه موسیقی یک نهاد صنفی 
است و یک نهاد صنفی نیز متعلق به اعضاء است. نهاد 
مدنی نباید اجازه اظهار نظر را بر روی اعضا و جامعه خود 
ببندد، بلکه باید کامنت های سایت خود را باز کنند. عمده 
رسانه های معتبر، بخشی برای نظر کاربران خود دارند که 
قائدتا اگر آن نظرات حاوی الفاظ رکیک، تهمت و افترا 

نباشد، باید آن نظرات را منتشر کنند.

خانه موسیقی منتقدان خود را تهدید می کند؟
 گزارش

ایسنا

سنا
: ای

س
عک

دوازده فیلـم در جشـنواره فیلـم فجـر 
اکران شـده، در حداقل ۶ فیلـم از ۱۰ فیلم 
باقیمانـده هـم بـا توجه بـه سـوژه قدیمی 
خـود، قطعـا از ماسـک و دیگـر نمادهـای 
کرونـا اسـتفاده نکرده انـد، اکنـون بـا این 
پرسـش مواجه هسـتیم که دلیل مقاومت 
سـینماگران ایرانـی در برابـر ایـن اتفـاق 

رئالیسـتی ملتهـب چیسـت؟
به گزارش خبرنگار سـینمایی ایرنـا، کرونا 
با آن کـه حدود دوسـال اسـت کـه مهمان 
ناخوانده ای بـرای تمام مردم جهان اسـت، 
امـا ظهـور و بـروز چندانـی در تولیـدات 
سینمایی ایران نداشته اسـت. این ویروس 
که گویـا بسـیاری از صاحبان اسـتودیویی 
هالیوود را ذوق زده کـرده و آنها را مجاب به 
تصویرگـری بحران هـای ناشـی از عملکرد 
خود نمـوده اسـت، در تولیدات سـینمایی 

ایرانـی جایگاه چندانی نداشـته اسـت.
اگرچـه کرونـا و محدودیت هـای آن، در 
جشـنواره سـال گذشـته، هیچ نماینده ای 
نداشـت، امـا این طـور احسـاس شـد کـه 
زمـان کافـی بـرای پرداخـت بـه قصـه ای 
دربـاره کرونـا، بـرای تولیـدات آن سـال 
سـینمای ایـران فراهم نبـود. یا شـاید هم 
سـینماگران این طـور گمـان می کردنـد 
که کرونـا هیـچ گاه تا ایـن انـدازه طولانی 
نخواهـد شـد و بنابرایـن دلیلـی نـدارد 
کـه بخواهنـد شـمایلی از آن را در قالـب 
بیمـاری، ماسـک، دسـتکش، فاصلـه 
.بـه تصویـر بکشـند. امـا  . اجتماعـی و.
بـرای امسـال، ایـن تصـور وجـود داشـت 
کـه بتـوان ردپـای پررنگـی از کرونـا را 
در تولیـدات یـک سـال اخیـر سـینمای 
ایـران بـه چشـم دیـد. آن چـه از ۱۲ فیلم 
نمایش داده شـده تـا پایـان روز ششـم 
جشـنواره دیـده شـد، نمایـش بسـیار 
ضعیـف نشـانه های کرونـا در آثـار ایـن 
دوره بـوده اسـت. بـه طـوری که تنهـا در 
یـک فیلم شـب طلایی، به شـکلی بسـیار 
ضعیف و تنهـا بـرای یک پنجـم بازیگران، 

از ماسـک اسـتفاده شـده اسـت.
با نگاهـی به ۱۰ فیلـم باقیمانـده، مطمئن 
می شـویم کـه حداقـل ۶ فیلـم از ایـن 
تعـداد، بـا توجـه بـه سـوژه قدیمـی خود، 
قطعـا از ماسـک و دیگـر نمادهـای کرونـا 
اسـتفاده نکرده انـد تـا بـا ایـن پرسـش 
منطقی مواجه شـویم کـه دلیـل مقاومت 
سـینماگران ایرانـی در برابـر ایـن اتفـاق 
رئالیسـتی ملتهب چـه عنصر یـا عناصری 

اسـت؟!
اقـدام،  ایـن  دلیـل  سـطحی ترین  در 
می تـوان بـه علاقه منـدی سـینمای ایران 
به تداوم نگاه کلیشـه ای در سـوژه ها اشاره 
کرد. اینکـه آثار دوسـت دارند بـدون هیچ 
الحاقیـه ای، تنهـا بـه یـک روایت گـری 
صـرف بسـنده کـرده و از نشـان دار کردن 
حـوادث و یـا اینکـه آن را به زمـان خاصی 
منتسـب کننـد، ابـا دارنـد. از دیگـر سـو، 
ایـن رویکـرد نشـان می دهـد کـه درام، به 
مـوازات جامعـه پیـش نرفتـه و بـه عنوان 
اصلی تریـن بحـران روز جامعـه طـی دو 
سـال اخیر، هیـچ نشـانه ای از آن را در آثار 

ایرانـی نمی تـوان یافـت.
کامـلا مشـخص اسـت کـه حجـم قابـل 
توجهـی از تولیـدات ایرانی در سـوژه های 
کهنـه گیـر افتـاده و بـه مشـکل کلیشـه 
دچار شـده اند. ایـن نکتـه برای سـینمای 
علاقه مند بـه بحران های اجتماعی بسـیار 
قابـل تامـل اسـت کـه چگونـه فیلم سـاز 
دغدغه منـد مـا که بخـش قابـل توجهی از 
کارگردانـان سـینمای اجتماعی را شـامل 
می شـود، در برابـر ایـن بحـران بـزرگ، 
سـکوت اختیار کـرده و حتـی بـا مقاومت 
جـدی آنهـا در نشـان دادن کوچک تریـن 
نشـانه ایـن بیمـاری کـه ماسـک باشـد، 

مواجـه شـده اسـت.
مـا،  اجتماعـی  فیلم سـازان  اینکـه 

علاقـه بیشـتری بـه داسـتان پیچیـده و 
سوررئالسـتی در برابر این بحـران حقیقی 
و عالم گیر دارند، از آن دسـت نکاتی اسـت 
که باید مـورد آسیب شناسـی قـرار گرفته 
تـا زمینـه نزدیکی بیشـتر سـینما بـا نص 
صریح اجتمـاع و دغدغه واقعـی آدم هایش 

فراهـم شـود. 
کامـلا مشـخص اسـت کـه حجـم قابـل 
توجهـی از تولیـدات ایرانی در سـوژه های 
کهنـه گیـر افتـاده و بـه مشـکل کلیشـه 
دچار شـده اند. ایـن نکتـه برای سـینمای 
علاقه مند بـه بحران های اجتماعی بسـیار 
قابـل تامـل اسـت کـه چگونـه فیلم سـاز 
دغدغه منـد مـا که بخـش قابـل توجهی از 
کارگردانـان سـینمای اجتماعی را شـامل 
می شـود، در برابـر ایـن بحـران بـزرگ، 
سـکوت اختیار کـرده و حتـی بـا مقاومت 
جـدی آنهـا در نشـان دادن کوچک تریـن 
نشـانه ایـن بیمـاری کـه ماسـک باشـد، 

مواجـه شـده اسـت.
مـا،  اجتماعـی  فیلم سـازان  اینکـه 
علاقـه بیشـتری بـه داسـتان پیچیـده و 
سوررئالسـتی در برابر این بحـران حقیقی 
و عالم گیر دارند، از آن دسـت نکاتی اسـت 
که باید مـورد آسیب شناسـی قـرار گرفته 
تـا زمینـه نزدیکی بیشـتر سـینما بـا نص 
صریح اجتمـاع و دغدغه واقعـی آدم هایش 

فراهـم شـود.

عم  ثار خارجی ا ز دوبله آ ده ا سعید شیخ زا
نوروز  برای  نیمیشن  ا و  سریال  و  فیلم  ز  ا
۱۴۰۱ خبر داد و درباره ی انتخاب این آثار 

توضیحاتی را مطرح کرد.
و مجری  دوبلاژ  مدیر  ـ  ده  زا سعید شیخ 
تلویزیون ـ در گفت و گویی با ایسنا همچنین 
از ساخت سری جدید مسابقه »ایران« ویژه 
یام  بقه در ا ین مسا د و گفت: ا نوروز خبر دا
نوروز هر روز ویژه و با حال و هوای عید پخش 

خواهد شد.
این دوبلور درباره جزئیات این آثار نوروزی 
ز ۲۰۰ فیلم، سریال و  ینکه بیش ا با بیان ا
انیمیشن برای پخش نوروز دوبله خواهند شد، 
توضیح داد: دوبله کارهای نوروزی را از یک 
هفته پیش کلید زده ایم که دقیقا تا روز عید 
ادامه خواهد داشت. فیلم های سینمایی خوبی 
که جزو فیلم های مطرح و پرفروش بوده اند، 
برای نوروز انتخاب شده اند. یکی از همین فیلم 
ها دوبله فیلمی است که من کار می کنم با 
عنوان »ونوم« )Venom( که محصول کشور 

آمریکاست و آقای سعید مظفری نقش اول آن 
را می گوید و همین طور با خانم مینو غزنوی 

برای دوبله این کار همکاری داریم.
او درباره ی انتخاب این آثار توضیح داد: این 
آثار که برای نوروز دوبله می شود، برای هر 
ر  ثا ز آ ند؛ ا سلیقه ای در نظر گرفته شده ا

هالیوودی گرفته تا بالیوود و گاهی فیلم کره 
ای و فرانسوی هم میان آنها دیده می شود. 
ز هر  ا ا سعی شده است فیلم های مناسب ر
جای دنیا با هر سلیقه ای که اغلب محصول 
۲۰۲۱ و ۲۰۲۲ هستند، برای نوروز انتخاب 

کنند.  

سعید شیخ زاده:

بیش از ۲00 فیلم برای نوروز در حال دوبله است
پرسشی که با رصد آثار جشنواره فجر به آن برمی خوریم؛

چرا سینمای ایران کرونا را نمی بیند؟
گزارش

ایسنا

رنا
: ای

س
عک

سنا
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یکی از نویسـندگان فیلمنامه »دسـته دختـران« گفت: تصویر زن اسـلحه 
به دسـت در یک فیلم جنگـی برایمان جذاب بـود و زمانی که بـا کارگردان 
به این سـوژه واقعـی رسـیدیم طرح های دیگـر را کنـار گذاشـتیم.ابراهیم 
امینی که در کنـار منیر قیـدی و میلاد اکبرنـژاد فیلمنامه دسـته دختران 
را نوشـته اسـت، در گفـت و گـو بـا ایرنـا دربـاره چگونگـی اضافه شـدنش 
به پـروژه گفـت: مـن از طریـق محمدرضـا منصـوری، تهیـه کننـده فیلم 
در سـال ۹8 به کارگـردان معرفی شـدم. قبلا بـا این تهیـه کننـد در فیلم 
درخت گردو همـکاری داشـتیم. قیدی می خواسـت، فیلم بسـازد و دنبال 
طـرح و ایده بـود. یکـی دو تا طـرح را شـروع به نـگارش کردیـم. روی یک 
طرح جنگـی داشـتیم کار مـی کردیـم و در فراینـد تحقیق و جمـع آوری 
مواد خـام، در پژوهش هـای اینترنتی با ایده دسـته دختران روبرو شـدیم.
وی افـزود: متوجـه شـدیم کـه گروهـی از خانم هـا در ابتـدای جنـگ در 
خرمشـهر اسـلحه به دسـت گرفتنـد و جنگیدند. وقتـی این سـوژه را پیدا 
کردیـم، دو طـرح دیگر را کنـار گذاشـتیم. چـون این سـوژه برای مـا تازه 
بـود. احسـاس کردیم بـرای مخاطبـان هـم می توانـد تـازه باشـد. تصویر 
زن اسـلحه بـه دسـت در یـک فیلـم جنگـی برایمـان جـذاب بـود. مـا بـا 
یـک واقعیـت و پژوهش طـرف بودیـم. خودمـان با چنـد زن که در دسـته 

دختـران حضـور داشـتند مصاحبـه کردیم.
امینـی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه چـرا دربـاره فتـح خرمشـهر فیلـم 

نسـاختید و سـراغ سـقوط خرمشـهر رفتیـد بیـان 
کرد: ما دنبـال سـاختن حماسـه نبودیـم. ماجرای 
واقعـی دسـته دختـران در ایـن بـازه زمانـی اتفاق 
افتاده بود. فیلم ما درباره سـقوط خرمشـهر نیست. 
شـما از طریـق خـارج فیلـم مـی دانیـد خرمشـهر 

سـقوط می کند. در فیلم نشـانه ای از سـقوط خرمشـهر نمی بینیـم. پایان 
فیلـم همراه می شـود بـا نجات جـان انسـان هایی که به سـمت سـرزمین 
امن تـر می رونـد. این کار را شـخصیت های داسـتان مـا انجام مـی دهند.
وی ادامـه داد: منظـر روایـت مـا به صـورت مشـخص با زنـان اسـت. آنان 
مـی خواهنـد موثرتـر از انتظـار در جامعه باشـند. ایـن خانم ها تابوشـکن 
هسـتند. این فیلم یک فیلـم تاریخی نیسـت و بـرای امروز اسـت. در واقع 
برای خانم هایی اسـت که مـی خواهند کاری انجـام دهند کـه از نظر عرف 
و جامعـه تابـو محسـوب مـی شـود. کاری کـه آن خانم هـا در چهل سـال 

پیش انجـام دادنـد غیرمتعـارف بود.
به گزارش ایرنـا پانته آ پناهی ها، نیکی کریمی، فرشـته حسـینی، حسـین 
سـلمانی، هـدی زین العابدیـن و صـدف عسـگری بازیگـران فیلـم دسـته 

دختران هسـتند.
فیلم دسـته دختـران دومیـن فیلـم بلنـد منیـر قیـدی پـس از ویلایی ها 

اسـت.

تصویر زن اسلحه به دست برایمان جذاب بود

خبر
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واقعیت تلخ نخست این است که سال هاست نرخ تورم بیشــتر از نرخ افزایش حقوق اکثر کارمندان است. این 
به معنای از کف رفتن تدریجی قدرت خرید این دســته از هم وطنان اســت. واقعیت دوم، اختلاف فاحش بین 
دریافتی همین دسته و همگنانشــان در برخی از سازمان ها، بانک ها و شــرکت های دولتی است. از آن بدتر، 
دریافتی و خدمات دولتی در اختیار برخی از مدیران ارشد و بعضی از مقامات کشور است که از نظر اغلب مردم 
غیرقابل قبول اســت. مطالبه گران محدود به اجتماع کنندگان بیرون مجلس نیستند، بلکه اگر همه کارکنان و 
بازنشستگان ناراضی را لحاظ کنیم، مقیاس شــمارش، دیگر هزار و صدهزار نیست. تازه اینان از کمبود سخن 

میگویند، ولی خیل عظیمی که دولتی نیستند و گرفتار نبود هستند نیز، باید در نظر گرفته شوند.

کاغذ سیاست

خبرخبر

 کارشناس مســائل آمریکا با اشاره به صادر 
نشــدن روادیــد برخی اعضــای تیم ملی 
کشتی ایران توســط آمریکا، گفت: زمانی 
که ورزشــکاران یک کشور در سطح جهان 
شناخته شده اند، هیچ گونه مبنای حقوقی 
برای عدم صدور روادید بــرای آن ها وجود 
ندارد. به گزارش ایرنا، محمدعلی شفیعی 
با اشاره به صدور روادید برخی اعضای تیم 
ملی کشتی ایران توسط آمریکا، گفت: این 
وضعیتی است که از قبل هم وجود داشته 
اســت و از زمان روی کار آمدن ترامپ و با 
اجرای قانون muslim ban )ممنوعیت 
علیه مسلمانان( و قانون تراول بن، ممنوعیتی 
برای ســفر تعدادی از کشورهای مسلمان 
اجرا کردند کــه ایران هم شــامل همین 
کشــورها می شد. این کارشــناس مسائل 
آمریکا ادامه داد: مشخصا این اتفاقی هم که 
الان افتاده است، در همان راستاست. یعنی 
محدودیت هایی که در آن زمان وضع شده 
بود، برداشته نشده. البته اعلام شد که بعد 
از روی کار آمدن بایدن این قانون برداشته 
می شــود، اما امروز می بینیم که برای سفر 
ورزشــکاران ما روادید صادر نمی شود و آن 
وعده ها در حد شــعار باقی مانده. او افزود: 
گروه های حقوقی و حقوق بشری در آمریکا 
و دنیا در همان زمان که این قانون تصویب 
شد، به طور مکرر در مورد این صحبت کردند 
که بدون بررسی پیشینه این افراد و فقط به 
خاطر ملیت آن ها و تضاد سیاسی با آن کشور، 
این قانون تصویب شده است و مبنای حقوقی 
خاصی ندارد. این کارشناس مسائل آمریکا 
با بیان اینکه اگر این افــراد جزو گروه هایی 
بودند که آمریکا آن ها را به عنوان تروریست 
می شناســد، می توانســت مبنای حقوقی 
داشته باشــد، افزود: اما وقتی ورزشکاران 
یک کشور در سطح جهان شناخته شده اند 
و جزو هیچ گروه و دسته ای نیستند که دنیا 
آن ها را به عنوان تروریست شناسایی کند، 
هیچ گونه مبنای حقوقی برای عدم صدور 
روادید برای ورزشــکاران کشورمان وجود 
ندارد. شفیعی خاطرنشان کرد: برای رئیس 
فدراسیون کشتی کشورمان و ورزشکارانی 
که محدود می شــوند، هیچ مبنای حقوقی 
که در داخل آمریکا هم تعریف شده باشد، 
ندارد و این محدودیت تنها به خاطر ملیت 

این ورزشکاران اعمال شده است.

امیرعبداللهیان:
موضوعی به عنوان 

پیش شرط مطرح نیست
وزیر امور خارجه کشــورمان با بیان اینکه 
ما هیچ پیش شرطی را از طرف آمریکایی 
دریافــت نکردیــم، گفــت: موضوعی به 
عنوان پیش شــرط مطرح نیست ما متن 
یا پیشــنهادی در چارچوب پیش شــرط 
دریافت نکردیم و این مذاکــرات قطعا بر 
مبنای نقطه نظرات کارشناسی در راستای 
منافع ملی پیش خواهــد رفت. به گزارش 
ایرنا، حسین امیرعبداللهیان در گفت وگویی 
با اشــاره به تعیین برخی پیش شرط ها در 
مذاکرات وین، گفت: ما هیچ پیش شرطی را 
از طرف آمریکایی دریافت نکردیم و اساسا 
مذاکرات ما یک رونــدی دارد که موضوع 
پیش شرط در آن مطرح نیست. وزیر امور 
خارجه کشورمان اضافه کرد: تا این زمان 
که ما با هم صحبــت می کنیم، موضوعی 
به عنوان پیش شرط مطرح نیست ما متن 
یا پیشــنهادی در چارچوب پیش شــرط 
دریافت نکردیم و این مذاکــرات قطعا بر 
مبنای نقطه نظرات کارشناسی و توافقاتی 
که نتیجه نهایی آن رسیدن به یک توافق 
خوب در راســتای تامین منافــع ملت و 
کشورمان باشد، پیش خواهد رفت. وی با 
بیان اینکه اقداماتی کــه روی کاغذ انجام 
می شــود، می تواند اقدامات خوبی باشد، 
ادامه داد: یعنی هر فرمان اجرایی و یا اقدامی 
که تحریم های وضع شــده پس از خروج 
آمریکایی ها از برجــام را مجددا به حالت 
قبلی خود و رفع تحریم ها برگرداند، از نظر ما 
اقدام خوب قلمداد می شود. امیرعبداللهیان 
با تاکید بر اینکــه آنچه که برای ما اهمیت 
دارد، عمل طرف آمریکایی است، گفت: ما 
نگاه می کنیم که بر روی زمین چه اتفاقی به 
وقوع می پیوندد. برای ما این مهم است که 
رفتار عملــی آمریکایی ها در لغو تحریم ها 
را به طور ملموس و عینی مشاهده کنیم. 
آنچــه که برای مــا ملاک اســت، نتیجه 
گفت وگوهایی است که در مذاکرات وین 
دنبال می کنیم و توافقی که حاصل خواهد 
شد. رئیس دستگاه دیپلماسی اذعان داشت: 
البته آمریکایی ها از طریق برخی واسطه ها، 
پیام های مکــرری میفرســتند و مدعی 
هستند که نا دارای حســن نیت هستیم. 
ما در روند فعلی مذاکــرات، ابتکار جدی و 
قابل توجهی را از طرف آمریکایی ندیدیم. 
امیرعبداللهیــان در واکنش به خبر توافق 
دوساله و موقت، تاکید کرد: ما به دنبال یک 
توافق خوب هستیم و به دنبال توافق موقت 

و محدود نیستیم.

رئیس مجلس شورای اسلامی در مراسم 
تجدید عهد نمایندگان با آرمان های امام 
خمینی )ره( تاکید کرد: این بیعت از 
یک حقیقت مهم حکایت می کند و آن 
این است که ما به مسیر انقلابمان باور 
و ایمان داریم و همچنین باور داریم که 
برای پیروزی و غلبه بر مشکلاتمان باید 
به مرام امام تکیه کنیم و در مسیر ایشان 
گام برداریم. به گزارش ایسنا، محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
صبح یکشنبه ۱7 بهمن به همراه جمعی از 
نمایندگان مجلس در حرم مطهر حضرت 
امام خمینی )ره( حضور یافت و با آرمان 
های بنیانگذار کبیر جمهوری اسلامی و 
شهدا تجدید پیمان کرد. رئیس مجلس 
شورای اسلامی در این مراسم گفت: این 
توفیق نصیب همه ما شد که در دهه فجر 
مجدداً در کنار مرقد حضرت امام )ره( و 
شهدای بزرگوار جمع شویم و یادی کنیم 
، این مردانِ مردی که در هیچ  از شهدا
زمان و مکانی از سختی هایی که با آنها 
روبرو شدند، عقب نشینی نکردند و به 
امامشان و راهشان باور داشتند، و به مردم 
و کشورشان ارادت داشتند و به اسلامشان 
و انقلابشان افتخار می کردند. وی ادامه 
داد: درود می فرستیم به روح پرفتوح امام 
شهدا، این مردی که در زمانه ای که دین 
در غربت بود و نامی از معنویت و اسلام 
نبود و مسلمین در دنیا برجسته نبودند 
و در مظلومیت بودند، این مرد الهی که 
جز برای خدا کلام نگفت و جز در راه خدا 

گام برنداشت، باعث این تحول عظیم در 
این مقطع از تاریخ شد. رئیس قوه مقننه 
کشورمان اضافه کرد: امروز ما همانند 
هر سال در این زمان و مکان حضور پیدا 
کردیم، اما این آمدن ما نمادین و نمایشی 
نیست، باور ما بر این است که ما امروز 
برای تجدید بیعت و عهد با امام خود 
اینجا گردهم آمدیم و این بیعت از یک 
حقیقت مهم حکایت می کند و آن این 
است که ما باور و ایمان داریم به مسیر 
انقلابمان و همچنین باور داریم که برای 
پیروزی و غلبه بر مشکلاتمان باید به 
مرام امام تکیه کنیم و در مسیر امام گام 
برداریم. قالیباف افزود: ما بر این باوریم 
که انقلاب ما و امام ما، یک برگ از تاریخ 
نبود، بلکه امام یک حقیقت همیشه زنده 
و انقلاب ما یک حرکت همیشه بالنده 
است و دلیل روشن آن این است که این 
انقلاب منطبق با سنت های الهی بوده و 

این انقلاب یک انقلاب مردم مدار است 
و این سخن من شعار نیست، بلکه یک 
واقعیت است. وی تصریح کرد: هر کجا به 
مبانی امام خود عمل کردیم در آنجا موفق 
بودیم و هر کجا تلخی، ناکامی و چالش 
می بینیم، زمانی است که از مسیر انقلاب 
و باورهای امام راحل فاصله گرفتیم؛ این 
یعنی زنده بودن حقیقت امام و بالنده 
بودن انقلاب اسلامی؛ این حقیقت امام 
است که هم الگوی عمل به ما می دهد 
و هم شاخص حرکت و هر وقت از الگوی 
عمل و شاخص حرکت فاصله گرفتیم، 
دچار مشکل شدیم. قالیباف گفت: ما اگر 
می خواهیم در کشور در مسیر انقلاب 
حرکت کنیم، باید در زمینه های مختلف 
در مسیر امام باشیم و به صورت متوازن 
حرکت کنیم؛ ما باید حق جمهوریت، 
اسلامیت، استقلال، آزادی، عقلانیت و 

معنویت را به جا بیاوریم.

رییس جمهور هم افزایی شرکت های اقتصادی را از 
راه های مهم خنثی کردن تحریم ها دانست و گفت: 
پیام اقدام ماندگار»پیشرانان پیشرفت ایران« به ایرانیان 
خارج کشور و سرمایه گذاران بخش خصوصی این است 
که با مشاهده تضمین سود، افزایش بهره وری و امنیت 
سرمایه گذاری به فعالیت در این حوزه تشویق شوند. به 
گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه 
در آیین آغاز عملیات اجرایی ۴8 پروژه بزرگ صنعتی 
کشور با اشاره به اینکه هدف گذاری دولت در بودجه 
۱۴۰۱ برای رشد اقتصادی 8 درصدی است، گفت: 
رشد اقتصادی به عنوان یک ضرورت، نیازمند گروه 
و جریان پیشتازی است که با شجاعت و همت عالی 
بتواند آن را در کشور محقق سازد. رییس جمهور با طرح 
این پرسش که کدام بخش می تواند پیشران اقتصادی 
در کشور باشد، خاطرنشان کرد: بی تردید نگاه به درون 
ایجاب می کند که به دستان با کفایت کارآفرینان 
و فعالان اقتصادی که امتحان موفقیت آمیزی پس 
داده اند، اعتماد داشته باشیم. وی با اشاره به همگرایی، 
همکاری، همراهی و هم اندیشی گروه »پیشرانان 
پیشرفت ایران« اظهار داشت: تلاش و همکاری این 
گروه در مدت کوتاه ۱۱۰ روزه، توانست موانع پیش 
رو را کنار گذاشته، مجوزهای لازم را اخذ کند و برای 
حرکت جهادی در ایجاد اشتغال و افزایش صادرات و 
رونق تولید هم پیمان شوند، که اقدامی بسیار فرخنده 
و مبارک است. آیت الله رئیسی اضافه کرد: مهم تر از 
اجرای ۴8 پروژه بزرگ در ۱۳ استان و ۲7 شهرستان، 
همگرایی و هم افزایی شرکت های بزرگ اقتصادی 
کشور است و امروز به عنوان یک تجربه موفق پیش 
روی همه فعالان اقتصادی برای انجام طرح های 
بزرگ قرار دارد. رییس دولت سیزدهم، پویایی، امید، 

ایستادگی، اعتماد به نفس و اعتماد به نیروهای خلاق 
کارآفرین و تولیدکننده داخلی را مهم ترین پیام حرکت 
گروه پیشرانان پیشرفت ایران دانست و بیان کرد: این 
پیام باید به همه کسانی که دچار یاس و نا امیدی شدند 
و تصور می کنند که کشورمان به خاطر موانع، تهدیدها 
و تحریم ها دچار وقفه و توقف شده است، مخابره 
شود. وی تصریح کرد: یکی از راه های مهم دور زدن 
و خنثی کردن تحریم ها، چنین اقدامات ماندگاری 
است و بنای دولت هم این است که برای خنثی سازی 
تحریم ها، فعالیت و تلاش روزافزون را در دستور کار 
خود قرار دهد. آیت الله رئیسی تاکید کرد: بدون تردید 
اگر شرکت های بزرگ، بانک ها، بخش خصوصی، و 
کارآفرینان فعال شوند می توان سرمایه  گذاری های 
قابل توجهی در بخش های مختلف انجام داده و مشکل 
تولید و اشتغال در کشور را برطرف کرد. رییس جمهور، 
هدایت، حمایت و نظارت را نقش دولت در فعالیت های 
اقتصادی را برشمرد و گفت: فعالان اقتصادی یقین 
داشته باشند که دولت در این میدان از فعالیت آنها 

حمایت خواهد کرد. وی خاطرنشان کرد: اقدام گروه 
»پیشرانان پیشرفت ایران« پیامی به ایرانیان خارج از 
کشور و سایر سرمایه گذاران بخش خصوصی دارد که 
با مشاهده تضیمن سود و افزایش بهره وری و امنیت 
سرمایه گذاری به فعالیت در این حوزه تشویق شوند. 
آیت الله رئیسی گفت: ممکن است دولت کمک ها و 
مساعدت هایی در زمینه اقتصادی به مردم داشته 
باشد اما بی تردید اقتصاد کشور را نمی توان بر مبنای 
این گونه کمک های موقتی بنا کرد بلکه اقتصاد 
کشور نیازمند  اقدامات بزرگ و ماندگار در عرصه 
کار و تولید است که در مبانی دینی نیز بر آن تاکید 
شده است. رییس جمهور با تأکید بر تسهیل فضای 
کسب وکار برای فعالان اقتصادی ادامه داد: وزارتخانه ها 
و دستگاه های اداری لازم است فعالیت اقتصادی را 
برای فعالان این عرصه تسهیل و مجوزهای لازم را به 
سرعت صادر کنند. دولت همچنین از فعالیت کارگاه ها 
و بنگاه های کوچک و زودبازده به منظور افزایش 

اشتغال حمایت می کند.

رییس جمهور:

 هم افزایی شرکت های بزرگ اقتصادی 
از راه های مهم دور زدن تحریم هاست

قالیباف:

نباید حتی یك لحظه مردم را فراموش کنیم

عضو هیات رییسه فراکسیون ایثارگران مجلس با بیان اینکه  اختصاص 
۴۰ هزار میلیارد به بنیاد شهید گامی مهم برای حل مشکلات معیشتی 
ایثارگران است،تصریح کرد: برای حل مشکلات تبدیل وضعیت ایثارگران 
و پرداخت شهریه دانشجویی آنان باید در تبصره های لایحه بودجه، 
منابع لازم دیده شود. به گزارش ایرنا اقبال شاکری، درخصوص مصوبه 
کمیسیون تلفیق مبنی بر تخصیص ۴۰ هزار میلیارد تومان اعتبار از محل 
فروش سهام به صورت متمم بودجه برای بنیاد شهید و امور ایثارگران 
گفت: بنیاد شهید برای انجام تعهدات و خدماتش به ایثارگران با مشکلات 
متعددی مواجه است و بین درآمدها و هزینه های این بنیاد تفاوت زیادی 
وجود دارد به همین دلیل بخش قابل توجهی از خدمات قانونی به 
جانبازان، ارائه نمی شود. نماینده مردم تهران در مجلس افزود: بنیاد شهید 
برای حل مشکلات معیشتی، درمانی و اشتغال و نگهداری از جانبازان در 
کهولت سن با موانع مالی فراوانی روبرو است. برخی جانبازان نیاز به درمان 
مستمر دارند که این امر به تامین هزینه زیادی نیازمند است. شاکری 
خاطرنشان کرد: اختصاص ۴۰ هزار میلیارد تومان به بنیاد شهید با نیاز 
واقعی این بنیاد به بودجه برای حل مشکلات ایثارگران فاصله زیادی 
دارد، امیدواریم در جریان بررسی تبصره های بودجه در صحن علنی 
مجلس نیز بندهایی برای حل مشکلات این اقشار تصویب شود. وی بیان 
کرد: نمایندگان زمانی که به حوزه های انتخابیه خود مراجعه می کنند 
دغدغه های زیادی نسبت به حل مشکلات خانواده های ایثارگران مطرح 
می شود مشکلات ناشی از رکود کسب و کارها در شرایط کرونایی بر 
معضلات خانواده های ایثارگران افزوده است و این اقشار دچار مشکلات 
فراوانی هستند. او با بیان اینکه  اختصاص ۴۰ هزار میلیارد به بنیاد 
شهید گامی مهم برای حل مشکلات معیشتی ایثارگران است،تصریح 
کرد: برای حل مشکلات تبدیل وضعیت ایثارگران و پرداخت شهریه 
دانشجویی آنان باید در تبصره های لایحه بودجه، منابع لازم دیده شود. 
شاکری با تاکید بر اینکه رویکرد مجلس باید توانمندسازی این اقشار باشد 
گفت: خوداتکایی اقشار ایثارگر امر مهمی است که مجلس در راستای 

توانمندسازی اقشار ایثارگر گام های مهمی برداشته است.

شاکری: اختصاص ۴۰ هزار میلیارد 
به بنیاد شهید گامی مهم برای حل 
مشکلات معیشتی ایثارگران است

عدم صدور روادید برای 
ورزشکاران ایران مبنای 

حقوقی ندارد
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آیت الله سید ابراهیم رئیسی رییس جمهوری، اساسنامه »شورای عالی 
جهادی سازندگی، امور عشایر و توسعه روستایی« را در راستای احیای 
مأموریت های جهاد سازندگی و گسترش مدیریت جهادی ابلاغ کرد. به 
گزارش خبرگزاری ایرنا، شورای عالی اداری به  منظور تحقق منویات مقام 
معظم رهبری )مدظله  العالی( در احیای جهاد سازندگی و مردمی سازی 
امور و گسترش مدیریت جهادی در خدمت رسانی به محرومان مصوبه ای 
را تصویب کرد که بر اساس آن شورای عالی عشایر و توسعه روستایی به 
شورای عالی جهادی سازندگی، امور عشایر و توسعه روستایی تغییر 
یافت. رییس جمهور امروز این مصوبه و اساسنامه شورای عالی جهادی 

سازندگی، امور عشایر و توسعه روستایی را ابلاغ کرد.

رییس جمهور اساسنامه مربوط به 
احیای جهاد سازندگی را ابلاغ کرد

رییس هیات مدیره سازمان مردم نهاد دیده بان شفافیت 
و عدالت در نامه ای به روسای قوای سه گانه، در نامه ای 
به روسای قوای سه گانه پیشنهاد داد تا میزان دریافتی 
خود را در سال جدید بین 5 تا ۳۰ درصد کاهش دهند تا 
ضریب امنیت کشور و نظام را بالا ببرید آنگاه تاب آوری 
دردمندان را خواهید دید. به گزارش ایرنا از روابط 
عمومی سازمان مردم نهاد دیده بان شفافیت و عدالت، 
»احمد توکلی« در نامه ای به سران سه قوه، ضمن تبریک 
سالگرد انقلاب اسلامی نوشت: از جنابان آقای رییسی 
و آقای محسنی اژه ای که بی اعتنا به زیاده خواهی ها، راه 
دسترسی به طبیعت ساحلی را به روی مردم گشودند 
و جناب قالیباف که پشتیبان این حرکت الهی- مردمی 
بود، سپاس خویش و دیده بان شفافیت و عدالت را تقدیم 
می کنم. جانتان همواره از زیاده خواهی و زیاده خواهان 
دور باد. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در ادامه 
نامه خود با اشاره به بررسی لایحه بودجه در مجلس؛ 
نوشته است: جمعی از کارکنان سه قوه که دخلشان 
به خرجشان نمی رسد، در اجتماعات اعتراضی مقابل 
مجلس، خواهان ترمیم حقوق خویش شده اند. بیشتر 
معترضان از سنخ مردمانی هستند که شرکت در ۲۲ 
بهمن را از یاد نبرده اند. منشا این اعتراضات، بیش 
از آن که احساس فقر باشد، احساس تبعیض ناروا و 
جانکاهی است که از شنیدن ارقام دریافتی و دیدن 
خدمات در اختیار برخی مسئولان بلندپایه، به آنان 
دست می دهد. توکلی با بیان اینکه اگر دو واقعیت تلخ 
را در نظر داشته باشیم اجابت خواسته اکثریت مزد و 
حقوق بگیران حق است، یا لااقل از حق بی بهره نیست؛ 
نوشت: واقعیت تلخ نخست این است که سال هاست 
نرخ تورم بیشتر از نرخ افزایش حقوق اکثر کارمندان 
است. این به معنای از کف رفتن تدریجی قدرت خرید 
این دسته از هم وطنان است. واقعیت دوم، اختلاف 
فاحش بین دریافتی همین دسته و همگنانشان در 
برخی از سازمان ها، بانک ها و شرکت های دولتی است. 
از آن بدتر، دریافتی و خدمات دولتی در اختیار برخی از 
مدیران ارشد و بعضی از مقامات کشور است که از نظر 
اغلب مردم غیرقابل قبول است. مطالبه گران محدود به 
اجتماع کنندگان بیرون مجلس نیستند، بلکه اگر همه 
کارکنان و بازنشستگان ناراضی را لحاظ کنیم، مقیاس 
شمارش، دیگر هزار و صدهزار نیست. تازه اینان از کمبود 

سخن میگویند، ولی خیل عظیمی که دولتی نیستند و 
گرفتار نبود هستند نیز، باید در نظر گرفته شوند. عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن اشاره به برکات 
انقلاب اسلامی یکی از این برکات را، زمینه سازی برای 
سر برآوردن مردمی دانست که عموماً جرات حق طلبی 
را دارند، مطالبه گری را بلدند و راه اعتراض منتج به 
نتیجه را نیز می شناسند، اگر به زبان غیر فنی و صادقانه، 
مشکلات عرضه شود، در می یابند و اکثراً با راه حل علمی 
همراهی می کنند. یعنی عامل اصلی پوکی درآمد را، 
تشدید می کند، نخستین قربانیان تورم قوت یافته 
همین قشر دارندگان درآمد ثابت اند. توکلی در ادامه 
نامه خود درباره راهکارهای مقابله با تورم با بیان اینکه 
یک راه بیشتر نداریم؛ به دولت توصیه کرده است: مبارزه 
با تورم رکودی را هدف اصلی قرار دهید. البته مبارزه با 
تورم رکودی آسان نیست. علم و تجربه، دغدغه مندی، 
شکیبایی و ایستادگی می خواهد. گرچه راه حل دارای 
آثار مثبت کوتاه مدت هم وجود دارد، ولی قطعاً به 
آسانی پخش پول بی پشتوانه بین مردم گرفتار کمبود 
دخل و بیش بود خرج، نیست. در ادامه نامه عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام راه نخست را افزایش حقوق و 
دستمزد، برای جبران افٌت قدرت خرید دانسته اما نوشته 
است: این راه حل مسکّنی بسیار کوتاه اثر است و چون 
آنان حفظ قدرت خرید را می خواهند. دو راه برای ترمیم 
و حفظ قدرت خرید پیش روی ما است یکی افزایش 

حقوق و دستمزد است که بر کسری بودجه دهشتناک 
دولت می افزاید و معمولاً از منابع بانک مرکزی تأمین 
می گردد، با افزایش نقدینگی تقاضای کل بالا می رود و 
بر تورم می افزاید؛ اما طرف عرضه، اگر به این واقعیت 
توجه کنیم که در ۱۲ فصل گذشته که تقریباً ۲ فصل 
اخیر در صدارت آقای رییسی و بیش از ۱۰ فصل پیش 

از آن، در صدارت آقای روحانی بوده است. در ۱۰ فصل 
)۲ فصل اخیر و 8 فصل از دوره آقای روحانی( نرخ رشد 
تولید ناخالص داخلی منفی بوده که نرخ های بزرگ 
۹.۱-، ۱۱.۴-، ۱۱.7- و ۱۲.۴- بین آن ها دیده می شود و 
تنها در دو فصل با نرخ های ۱.۳+ و ۲.۳+ مثبت بوده است 
یعنی طی سه سال اخیر، تقریباً در هر فصل، نسبت به 
فصل پیش، عرضه کمتر و کمتر شده است. این کاهش 
عرضه با آن افزایش تقاضا چه میزان تورم ۳5 درصدی 

کمرشکن فعلی را بالا می برد؟ اثر ضد تولیدی اش چقدر 
است؟ تورم فقیران و مستضعفان را فرو می کشد و 
ثروتمندان را بالا می برد. افزایش شکاف طبقاتی چه 
بلایی بر سر سفره سبک مستضعفان و اعتماد مردم به 
حاکمیت می آورد؟ توکلی در ادامه با طرح این پرسش 
که چه باید کرد؛ به خطاب به سران قوا نوشته است: 

ناچارید صادقانه از مردم خواهش کنید تاب بیاورند 
و به شما که سابقه خوب خدمتگزاری دارید فرصت 
دهند تا با اجرای قاطعانه سیاست های مناسب، نه ادامه 
سیاست های گذشته، هرچه سریع تر با بروز آثار مبارزه 
با تورم رکودی، صدق شما آشکار شود و کارآمدی تان 
به چشم آید. تاب آوری مردم شرطش رعایت تکلیفی 
َ تعََالیَ  است که علی علیه السلام بر آن تأکید دارد: »انَّ اللهَّ
رُوا أنَفُْسَهُمْ بضَِعَفَةِ النَّاسِ  ةِ العَْدْلِ أنَْ یقَُدِّ فَرَضَ عَلیَ أئَمَِّ
کَیْلَا یتََبَیَّغَ باِلفَْقِیرِ فَقْرُهُ«. »خداوند بر زمامداران عدل 
واجب ساخته که خود را با ضعیفان از مردم بسنجند )و 
به آنان نزدیک باشند( تا فقر فقیران، آنان را نشوراند.« 
در ادامه نامه می خوانیم: یعنی اگر مقامات و مسئولان 
ارشد چنان زندگی کنند که فقرا از آنها همدردی 
احساس کنند آرامش و ثبات برقرار خواهد بود، در غیر 
این صورت، نه! شما اگر بخواهید، به آسانی می توانید با 
رعایت این تکلیف دینی، رضایت خدای بی نیاز را به 
دست آورید و ضریب امنیت کشور و نظام را بالا ببرید 
و رضایت خاطر نسبی برای اکثریت ملت فراهم سازید. 
آنگاه تاب آوری دردمندان را خواهید دید. دولت حداکثر 
حقوق و مزایا را ظاهراً ۳8 میلیون تعیین کرده است که 
تقریباً ۱۰ برابر حداقل کارگری و ۶8 برابر پرداختی به 
یک خانوار 5 نفره تحت پوشش کمیته امداد است. کمتر 

کسی است که این نسبت ها را منصفانه بشمارد.

مقامات دریافتی خود را کاهش دهند تا امنیت 
کشور و تاب آوری دردمندان را ببینند

پیشنهاد عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام به مسئولان
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دبیر شـورای عالـی انقـلاب فرهنگـی گفـت : انقلاب 
برخلاف نظـام هـای لیبرالیسـتی و سوسیالیسـتی به 
دنبـال منهـا کـردن دیـن از مسـیر زندگی انسـان ها 
نبود، بلکـه تلاش داشـت دیـن را وارد مسـیر زندگی 
انسـانها کنـد ، دینـی کـه انقلابـی اسـت ، دعـوت 
بـه ایسـتادگی و مقاومـت در برابـر ظلـم و اسـتبداد 
می کرد و بـا نظام طاغـوت سـازش ندارد. بـه گزارش 
ایسـنا، حجـت الاسـلام و المسـلمین سـعید رضـا 
عاملـی صبح روز یکشـنبه در نشسـت بازتـاب انقلاب 
اسـلامی ایـران در آثـار اندیشـمندان جهـان کـه از 

سـوی جهـاد دانشـگاهی و انجمـن ایرانـی مطالعـات 
جهان در دانشـکده حقـوق و علوم سیاسـی دانشـگاه 
تهـران برگزار شـده بـود، در بخشـی از صحبـت های 
خـود اظهـار کـرد : انقلاب اسـلامی بـه دیـن اهمیت 
داد ، نـه فقـط بـه دیـن اسـلام ، بلکـه ادیـان مختلف 
موقعیـت عرضـه و حضـور پیـدا کردنـد. ایـن اسـتاد 
دانشـگاه بـا اشـاره بـه تلاش هـای دشـمنان در طول 
ایـن سـال هـا بـرای ضربـه زدن بـه انقلاب اسـلامی 
گفـت : در ایـن سـال هـا شـاهد بودیـم که دشـمنان 
تلاش کردنـد از طریـق نظامـی و ایجاد جنگ هشـت 

سـاله و سـپس در قالـب جنـگ اقتصـادی و اعمـال 
تحریـم ، اهـداف خـود علیـه انقـلاب اسـلامی را بـه 
پیـش ببرنـد و اکنـون نیـز جنـگ شـناختی و جنگ 
نـرم را در عرصه هـای مختلـف علیه ایـران دنبال می 
کننـد. وی افـزود : آنهـا بـه دنبال ایـن هسـتند که به 
انقـلاب بـا ایجـاد فرهنـگ جدیـدی در جامعـه ایران 
ضربـه بزننـد و انقـلاب را بـا فروریختن سـرمایه های 

انسـانی بـا شکسـت روبـرو کنند.  
عاملـی تاکیـد کـرد : دشـمنان در طـول ۴۳ سـال 
گذشـته ، مسـیر گرفتـن جوهـره دیـن از جامعـه 

ایـران را دنبال کـرده اند . دبیر شـورای عالـی انقلاب 
نقـلاب اسـلامی ، رونـد  فرهنگـی تصریـح کـرد: ا
جهانی را تغییر داده اسـت . او افزود: انقلاب اسـلامی 
برخـلاف نظام هـای سوسیالیسـتی و لیبرالیسـتی که 
بـه دنبـال منهـا کـردن دیـن از مسـیر زندگـی افراد 
بودند تـلاش کرد که دیـن را وارد مسـیر زندگی افراد 
کند دینـی کـه انقلابی باشـد، دعـوت به اسـتقامت و 
ایسـتادگی در برابر ظلـم کند دینـی که سـازگاری با 
نظام طاغـوت نـدارد. وی ادامـه داد: در واقـع انقلاب 
اسـلامی بـه دیـن اهمیـت داد نـه فقـط دین اسـلام 

بلکـه ایـن زمینـه را فراهـم کـرد کـه ادیـان مختلف 
فرصـت و موقعیـت عرضـه و حضـور پیـدا کننـد. وی 
بـا تاکیـد بـر این کـه در واقـع یکـی از دسـتاوردهای 
مهم انقـلاب اسـلامی احیای دیـن در ایـران و به تبع 
آن در جهـان اسـت اضافه کـرد: در همیـن چارچوب 
می بینیـد در نقـاط مختلـف جهـان توجـه بـه دین از 
جملـه دیـن اسـلام افزایـش پیـدا کـرده اسـت. او  با 
بیـان این کـه به طـور معمـول کژتابی هـا را در مسـیر 
یک حرکت اصیـل و مهـم را نباید به پـای آن حرکت 
اصیـل گذاشـت، ادامـه داد: انقـلاب اسـلامی یـک 
دسـتاوردی اسـت کـه برپایـه حرکـت امـام خمینی 
)ره( و پشـتوانه مـردم ایـران حاصـل شـده هدفـش 
اسـتقرار اسـلام و عدالت در جامعه بوده در این مسیر 
بعضا شـاهد کژتابی هـا و برخی کمبودها هسـتیم ولی 
نبایـد کـه ایـن کژتابی هـا را بـه پـای اصـل موضـوع 

گذاشـت.

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی: 

انقلاب اسلامی روند جهانی را تغییر داده است 

فدراســیون فوتبال که تا یک ماه پیش لنگ 
مصوبه مجلس برای لایحه دولت بود، با تغییر 
مسیر و اســتدلال های جدید، می گوید فیفا 
توضیحات این فدراســیون را برای تغییرات 
ماهیــت فدراســیون فوتبــال را پذیرفتــه 
و هیــچ خطری فوتبــال را تهدیــد نمی کند 
اما ایــن موضوع به مناقشــه جدیــدی میان 
این مجموعه با مجلس تبدیل شــده است. به 
گزارش ایســنا، در حالی که تــا مدت ها قبل 
شــهاب الدین عزیزی خادم و همکارانش در 
فدراسیون فوتبال نســبت به وضعیت نگران 
کننده اساســنامه این فدراســیون و تصویب 
نشــدن لایحه دولت قبل در مجلس و تبعات 
احتمالــی این تصمیم با توجه به حساســیت 
فیفا هشــدار می دادند، طی روزهای گذشته 
فدراســیون فوتبال در "خبری فوری" اعلام 
کرد که فیفا به این فدراســیون تبریک گفته 
و اصلاحات اخیر برای این نهــاد قانع کننده 
بوده اســت. خبر منتشر شــده در فدراسیون 
فوتبال به این شــرح بود: »غلامرضا رفیعی، 
مشاور عالی حقوقی رییس فدراسیون فوتبال 
گفت: فیفا با ارسال پیامی به فدراسیون فوتبال 
ایران، مراتب تبریــک خود بابــت اقداماتی 
که در مورد اساســنامه فدراســیون فوتبال با 
کمک مراجع ذیصلاح ملی انجام شــده است، 
را اعلام کرد.« ایــن خبر در حالــی با عنوان 
»فوری« منتشر شده بود که اطلاعات زیادی 
را در اختیار مخاطبان خود قرار نمی داد اما با 
اندکی بررسی و مرور اتفاقات گذشته، می توان 
به پیــش زمینه ادعــای فدراســیون فوتبال 
درباره پیام تبریک فیفا پی برد. از قرار معلوم، 
فدراســیون فوتبال طی هفته های گذشــته 
در نامه ای بــه فیفا اعلام می کنــد که مطابق 
رای دیوان عدالت اداری، فدراســیون فوتبال 
جزو دســتگاه های دولتی نیســت و خواسته 
این نهاد بین المللی برای تعریف فدراســیون 
فوتبال ایران بــه عنوان »نهــاد غیردولتی و 
غیرانتفاعی و مســتقل از دولت« محقق شده 
و در نتیجه قبل از فرا رســیدن تاریخ انقضای 
ضرب الاجل یک ساله فیفا، خواسته فدراسیون 
جهانی فوتبال برای مستقل شدن فدراسیون 
فوتبــال از دولت محقق شــده اســت. بعد از 
این خبر فوری، غلامرضا رفیعــی که از چند 
ماه قبل پروســه مستقل شــدن فدراسیون 
فوتبال را از دســتان احمدرضــا براتی خارج 
و خودش پیش بــرده، در مصاحبــه دیگری 
با ســایت فدراســیون فوتبال گفت: »پاسخ 
فدراسیون فوتبال به فیفا درخصوص ماهیت 
حقوقی "غیر دولتی" و "خروج" فدراســیون 

فوتبال "انتخابی"  از شــمول فدراسیون های 
ورزشی "آماتوری"  که مستند به مواد ۳ و 5 
قانون مدیریت خدمات کشوری، قانون جدید 
وظایف و اختیــارات وزارت ورزش و جوانان 
)۱۳۹۹(، اعلام رسمی دبیر وقت هیات دولت 
)۱۴۰۰( و آرا هیــات عمومی دیــوان عدالت 
اداری )۱۴۰۰( می باشــد، بــرای فیفا قانع 
کننده بود. در تبریک گفتن فیفا شک نکنید. 
می دانم ممکن است برایم گران تمام شود اما 
توصیه می کنم دلواپســانی که هیات رئیسه 
"انتخابی" فدراسیون فوتبال را بر نمی تابند، 
بهتر است از سر دلســوزی برای ورزش ایران، 
از مجلــس محترم درخواســت نمایند لایحه 
تقدیمــی دولت محتــرم "تعییــن وضعیت 
حقوقی فدراســیونهای آماتوری" )۱۴۰۰( را 
نیز تصویب نمایند تا آنها نیــز "غیر دولتی" 
شــوند. رفیعی در پایــان خاطر نشــان کرد: 
»فدراســیون فوتبال در زمره فدراسیون های 
ورزشی "آماتوری" و "دستگاههای اجرایی" 
موضوع مــواد ۳ و 5 قانــون مدیریت خدمات 
کشوری نیست! بگذارید لااقل مدیریت فوتبال 
"انتخابی" باقی بماند. شما را به خدا، فوتبال را 

"انتصابی" نکنید.«
اقدام فدراسیون برخلاف اظهارات عزیزی خادم
استناد اخیر فدراسیون فوتبال به مصوبات اخیر 
دیوان عدالت اداری در شــرایطی است که تا 
حدود یک ماه قبل، عزیزی خادم بارها و بارها از 

مجلس خواستار بررسی لایحه دولت شده بود. 
او حتی اعلام کرد که برای بررسی لایحه دولت 
برای تغییر ماهیت فدراســیون های آماتوری، 
وزیر ورزش هم با رئیس مجلــس نامه نگاری 
کرده تا از این طریق، حساسیت های فیفا برای 
مستقل شدن فدراسیون فوتبال برطرف شود. 
عزیزی خادم در هشــدار خود دربــاره تبعات 
تصویب نشدن لایحه دولت و تغییر ماهیت این 
فدراسیون تا موعد مقرر شده از سوی فیفا گفته 
بود: »امیدوارم عده ای بی دلیل این موضوع را 
بزرگ نکنند. تعهدی در دولت قبل داده شده 
است. دولت محترم وقت، مجمع فدراسیون و 

فیفا مصوب کرده اند و الان ایــن موضوع را به 
مجلس منوط کرده اند و فیفا ۱۰ اسفند ۱۴۰۰ 
مصوبه نهایــی را خواهد خواســت. امیدوارم 
مجلس شــورای اســلامی با تدبیر و عقلانیت 

بتوانید کام ملت را شیرین کنید.«
مخالفــت مجلس بــا اقدامــات اخیر 

فدراسیون فوتبال!
احسان قاضی زاده هاشمی، یکی از نمایندگان 
مجلس شورای اســلامی است که به نامه اخیر 

این فدراسیون و تفســیر آن ها از مصوبه اخیر 
دیوان عدالت اداری معترض است: »نامه ارسالی 
به فیفا یک نامه غیر فنی و غیر حرفه ای است. 
نامه اول بند هفتــی دارد که به صورت ضمنی 
اشــاره کرده با توجه به رای هیــات عمومی و 
تفســیری که از قانون ســاختار وزارت ورزش 
داده شده نیازی بر این نیست که مجلس به آن 
ورود کند و به عبارت بهتر اساسنامه فدراسیون 
تصویب و تائید شده است. آنچه که مسلم است 
نامه ای که فدراسیون به فیفا زده تبیین واقعی 
و حقیقی از ساختار حقوقی کشــور به لحاظ 
قانونگذاری نیســت. یعنی صورت مســاله به 

راحتی پاک شده در حالی که قانونگذار اصلی 
در کشور به حکم قانون اساسی مجلس شورای 
اسلامی است. فدراسیون می توانست اعلام کند 
اگر چه این اقدامات صورت گرفته اما ما کماکان 
منتظر نظر نهایی مجلس و نهایتا تائید شورای 
نگهبان هستیم اما اینکه یک نظر تفسیری را از 
جانب خودش به فیفا ارائه بدهد این کار آدرس 
اشتباه دادن است. فدراسیون باید اشاره می کرد 
موضوع به اتمام نرسیده و در نهایت قانونگذار 
باید این ساختار را پیش بینی و نهایی کند. بر 
اساس رای هیات عمومی دیوان عدالت اداری، 
فدراسیون فوتبال مشمول قانون ممنوعیت به 
کارگیری بازنشســتگان و اصلاحات بعدی آن 
نمی شود. در واقع مصوبه اخیر می گوید که چون 
فدراسیون فوتبال جزو دســتگاه های دولتی 
نیست و جزو قانون بودجه نمی شود. این مصوبه 
بعد از آن صادر شد که چالش های فراوانی در 
رابطه با ممنوعیت به کارگیری بازنشســته ها 
در فدراســیون فوتبال، به وجود آمده بود و در 
نهایت کار به این نقطه رسید. به گزارش ایسنا، 
در شــرایط کنونی و با تغییر مسیر فدراسیون 
فوتبال از سمت و سوی مجلس به مصوبه دیوان 
عدالت اداری و اذعان مشاور فدراسیون فوتبال 
به موافقت فیفا با تغییرات کنونی و همین طور 
برخی مخالفت ها از سمت مجلس، باید دید این 
اختلاف ها و اظهارات تند و تیز از سوی افراد، 
به کجا ختم می شــود. آیا فدراســیون فوتبال 
با مکاتبه با فیفا و تفســیرهای حقوقی از رای 
دیوان عدالت اداری توانسته مشکل را حل کند 
یا مشکلات پیش بینی نشده ای را برای فوتبال 

کشور ایجاد کرده است؟

 قانون یا تفسیر فردی از یک رای؟

جدال بی پایان حقوقی در فوتبال!
گزارش
کرمان نو

فرناندز:
برای ترک تیم ملی ایران تصمیم 

ناگهانی و احساسی نگرفتم
سـرمربی سـابق تیـم ملـی هندبـال ایـران گفـت: نمی خواهـم 
در مـورد کاسـتی ها و مشـکلات خاصـی صحبـت کنـم، امـا 
تیـم ایـران نیـاز بـه رقابـت و مبـارزه بـا تیم هـای قدرتمند در 
بازی هـای دوسـتانه و رسـمی دارد.بـه گـزارش ایسـنا، مانوئل 
مونتایـا فرنانـدز حـدود ۶ مـاه قبـل از رقابت هـای هندبـال 
قهرمانـی آسـیا هدایـت تیـم ملـی هندبـال ایـران را بـه عهده 
گرفـت. او با دعـوت بازیکنان جـوان و بـا تجربه تیم ملـی ایران 
را تشـکیل داد و تنها با سـه لژیونر، تیـم ملی را راهی مسـابقات 
هندبـال قهرمانـی آسـیا کرد. تیـم ملـی در مسـابقات قهرمانی 
آسـیا ضمـن کسـب سـهمیه جهانـی در رده چهـارم ایسـتاد. 
قـرارداد مانوئـل مونتایا فرنانـدز با فدراسـیون هندبـال ایران تا 
بعد از مسـابقات قهرمانی آسـیا بـود و او بعد از اتمام مسـابقات 
تصمیـم بـه جدایـی از تیـم ملـی گرفـت. او معتقـد اسـت کـه 
یـک تیـم بـرای موفقیـت نیـاز بـه امکاناتـی دارد که اگـر مهیا 
نشـود نتیجـه لازم کسـب نخواهـد شـد. فرنانـدز در خصـوص 
حضـورش در تیـم ملـی هندبـال ایـران اظهار کـرد: مـن فقط 
کمـک کردم تـا تیم ملـی جهانی شـود و درکـی که مـن از واژه 
تیـم دارم این اسـت که همـه باید بـه هم کمـک کنیـم. افتخار 
می کنـم که سـرمربی تیـم ملی بـودم امـا دلیـل موفقیـت این 
بود کـه بازیکنان بـه من ایمـان داشـتند و من هـم آنهـا را باور 
داشـتم. من از فدراسـیون هندبـال و پاکدل تشـکر می کنم که 
بـرای هدایت تیم ملـی به مـن اعتماد کردنـد. مانوئـل در مورد 
سـطح هندبـال ایـران و هندبالیسـت های ایرانـی گفـت: همان 
ابتدا هم کـه وارد ایران شـدم گفتم ایـران بازیکنان بـا تجربه و 
جـوان خوبـی دارد. همچنین رقابـت و تیم های خوبـی در لیگ 
ایران هسـت و من ایـن تفکـر که همـان ابتدا نسـبت بـه ایران 
داشـتم هنوز هـم دارم. مـن تعـدادی بازیکـن می شـناختم که 
اغلـب میـل بـه پیشـرفت داشـتند. تیـم ایران در سـطح آسـیا 
نشـان داد کـه می توانـد بـا تمـام کشـورهای آسـیایی بجنگـد 
فقـط پایین تـر از قطـر و بحریـن اسـت کـه تجربـه بین المللـی 
بیشـتری دارنـد. بـا توجـه بـه نظـر و تجربـه مـن  تیـم ایـران 
تنهـا زمانـی بهبـود می یابـد کـه از چهارچـوب کنونـی خـارج 
شـود. آنهـا نیـاز بـه رقابـت و مبـارزه بـا تیم هـای قدرتمند در 
بازی های دوسـتانه و رسـمی دارند. وی در پاسـخ به این  سوال 
کـه کمبودهـا و کاسـتی هایی کـه در تیم ملـی هندبـال وجود 
دارد و سـبب جدا شـدنش از تیـم ملی شـد چیسـت گفت: من 
نمی خواهـم در مـورد کاسـتی ها و مشـکلات خاصـی صحبـت 
کنم ولـی نظـر من این اسـت کـه بـرای ادامه رشـد و رسـیدن 
به اهـداف عالـی بایـد راه رسـیدن بـه آنهـا را انتخـاب و دنبال 
کنیـم . البته راه رسـیدن بـه اهداف آنطـور که مـن در نظر دارم 
نیسـت. فدراسـیون تعییـن کننـده مسـیر اسـت و مربـی تنها 
می تواند با اسـتدلال و دلایـل شـرایط را تغییر دهـد. اگر مربی 
تغییـرات را درک نکنـد دو راه دارد، یا به مسـیر ادامـه دهد در 
شـرایطی که می دانـد راه به جایـی نخواهد بـرد و یا جدا شـود. 
سـرمربی سـابق تیم ملی هندبال ایران در پاسـخ به این سـوال 
که آیـا تصمیمش نهایی اسـت و تغییـر نخواهد کـرد گفت: من 
تصمیـم را ناگهانی و احساسـی نگرفتـه ام، البته شـاید دیگران 
فکـر کننـد مـن اشـتباه می کنـم اما مـن حـق دارم کـه خودم 
تصمیماتـم را بگیرم. ایـن تصمیـم را گرفتم و دلیـل آن را برای 

بازیکنـان، رئیـس فدراسـیون و کادر فنی توضیـح دادم.

زمان برگزاری مســابقات والیبال بازی های 
آســیایی ۲۰۲۲ هانگژو به دلیل همزمانی با 
مســابقات قهرمانی جهان تغییر کرد و چند 
روز به تعویق افتاد. به گــزارش ایرنا، پیش از این قرار بود 
مسابقات والیبال مردان بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو 
از ۱۹ تا ۳۱ شهریور برگزار شــود که ۲ روز آغازین آن با 
۲ روز پایانی مســابقات قهرمانی جهان در روسیه تداخل 
داشــت. همین موضوع در چند ماه اخیر این سوال را به 
وجود آورده بود که تیم ملی ایــران با چه ترکیبی در این 
۲ تورنمنت شــرکت می کنــد. با تصمیم کنفدراســیون 
آسیا، مســابقات والیبال مردان از ۲۶ شــهریور تا ۳ مهر 
برگزار می شــود. زمان برگزاری مســابقات والیبال زنان 
نیز از ۱7 تا ۲5 شــهریور اســت. تیم ملی والیبال مردان 
ایران در سال های ۲۰۱۴ و ۲۰۱8 مدال طلای بازی های 
آسیایی را به دست آورد. این تیم سه نقره و برنز دیگر هم 
در این مسابقات کسب کرده اســت. تیم ملی زنان ایران 
هم که مدال برنز بازی های آســیایی ۱۹۶۶ را در کارنامه 
دارد، پس از بازی های آســیایی ۱۹7۴ تهــران دیگر در 
این مسابقات شــرکت نکرده است. فدراسیون والیبال در 
تلاش است که کمیته ملی المپیک را برای اعزام این تیم 

به بازی های آسیایی ۲۰۲۲ مجاب کند.

سرمربی تیم فوتبال فولاد خوزستان می گوید 
تیمــش برابر پرســپولیس بایــد از کم ترین 
فرصت ها برای رسیدن به گل استفاده کند. به 
گزارش ایسنا، تیم فوتبال فولاد خوزستان در جریان دیدار 
سوپرجام فوتبال ایران، از ســاعت ۱7:۱5 امروز )دوشنبه( 
در ورزشگاه شهید ســردار سلیمانی ســیرجان به مصاف 
پرسپولیس می رود. جواد نکونام سرمربی فولاد در نشست 
خبری پیش از این دیدار اظهار کرد: خوشــحالیم از اینکه 
در سیرجان هســتیم  باعث افتخار ماست که در سوپرجام 
بازی می کنیم. تنها تیمی در ایران هستیم که در چهار جام 
بازی می کنیم. باید جام حذفی، لیگ، لیگ قهرمانان آســیا 
و سوپرجام بازی کنیم و برای هر چهار جام زحمت کشیدم 
و تا آخر ادامه خواهیــم داد. نکونام دربــاره زمان برگزاری 
سوپرجام هم گفت: ما برنامه ســازمان لیگ تا آخر فصل را 
نداریم که بخواهیم درباره این موضوع نظر بدهیم. به هر حال 
حتما زمان دیگری نبوده که این بازی برگزار شود. طبیعتا 
سوپرجام قبل از شــروع فصل برگزار می شود اما با توجه به 
شــرایط تیم ملی تصمیم گرفتند الان برگزار شود. او اضافه 
کرد: باید از مدیریت باشــگاه  تشــکر کنم که واقعا زحمت 
کشیدند و بعد از دو سال که بازیکن جذب نکردیم، بازیکنان 
با کیفیتی را جذب کردیم که به ما کمک خواهند کرد. فردا 

قطعا از این بازیکنان استفاده خواهیم کرد.

زمان برگزاری مسابقات والیبال 
بازی های آسیایی تغییر کرد

نکونام: 
برابر پرسپولیس باید

 از کوچک ترین فرصت
استفاده کنیم

خبر

خبر

خبر

استناد اخیر فدراســیون فوتبال به مصوبات اخیر دیوان عدالت اداری در شرایطی است که تا حدود 
یک ماه قبل، عزیزی خادم بارها و بارها از مجلس خواستار بررســی لایحه دولت شده بود. او حتی 
اعلام کرد که برای بررسی لایحه دولت برای تغییر ماهیت فدراسیون های آماتوری، وزیر ورزش هم 
با رئیس مجلس نامه نگاری کرده تا از این طریق، حساسیت های فیفا برای مستقل شدن فدراسیون 

فوتبال برطرف شود. 

سنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 ۱ - ایستگاه راه آهن، ایستگاه قطار 
- جمع هاله - گرداگرد لب و دهان۲ 
كننده  زراعت  گاو  زوج،   - محکم   -
حرف   - ترك  امیران  لقب  خانه،   -
كردن  پنهان  خاك  زیر   - استثنا۳ 
سرزمین  مشرقی،  باد   - بخشنده   -
 - سوخته۴  پشم  بوی   - بلقیس 
بی  غیرت،  بی  زمینی،  سیب  صفت 
وقت  وقت،   - تکرار حرف   - تعصب 
 - ها۵  منت  جمع   - زمان  زمان،  و 

شیشه محتوی داروی تزریقی - یخ 
- دست نماز۶ - دهن کجی - دریا 
از  دور،  به  اشاره  اشاره،  ضمیر   -
نوعی ساز - رمق  برونته -  خواهران 
آخر۷ - از آثار سیمین بهبهانی - از 
پرندگان خوش گوشت۸ - خود رأی، 
فردای تازی - حالتی ازماده - ایمان 
انعكاس  صدا،  پژواك   - آوردن۹ 
پیشرفت  مایه  چهره،  سطح،   - صدا 
پرچانه  زدني  گویی،  پر   - ها  بعضی 
نامی  شعر،  در  قالبی   - طرف  ها، 
ایالتی   - پخته  چغندر   - دخترانه۱۰ 

جمع،  ضمیر  تو،  و  من   - آلمان  در 
اسمی   - من  خدای   - تازی۱۱  آب 
تیم   - بهره۱۲  قسمت،   - دخترانه 
لوله   - آذری  سفید   - فرانسوی 
مذهبی،  شهر   - اتومبیل  دود  خروج 
الفبای  یادداشت،   - تبریزی۱۳  من 
جانوران  تنفسی  اندام   - موسیقی 
آخرین  پرمصرف۱۴ -  فلز   - دریایی 
نازی، دستیار هیتلر، معاون هیتلر - 
امر از نپریدن - مارکی برای دوربین 
عکاسی ۱۵ - سخن در گوشی - آب 

آبنوس  - فروش  

عمودی
همراهی،  کلمه   - آتش  مخفف   -  ۱
خواجه  لقب   - مشایعت  حرف  آش، 
سرایان - آش هفت سین۲ - دیرینه، 
ستون كشتی   - و کهنه  دیرینه  کهنه، 
- عید ویتنامی ها۳ - دستار و عمامه 
 - تحریک کردن۴   - درهم  بورس   -
سوهان  دندانه  كفش،  ته  برآمدگی 
یک  بچه  کار  یکدندگی،   - پهلوان   -
دنده - کاغذ کاهی، شبكه رایانه ای - 
مربا  وارونه -  قدیمی۵ - کفر  نوشابه 
از  قطار،   - بیهوده۶  یافتن،  به  امر   -
آهنی  زوزه كش  نقل،  و  وسایل حمل 
- اسرارآمیز، رمز دار و پوشیده - نام 
جزیره ایرانی، نام جزیره ای در جنوب 
نام   - ساز  صفت  پسوند   - ایران۷ 
ترکی، نام آذربایجانی - یازده، دو یار 
هم قد - عامل تیفوس۸ - ترشرویی، 
آژنگ - آجر - جمع  بر پیشانی،  گره 
نفی  موسیقی،  ششم  نت   - وكیل۹ 
عرب، درون چیزی - پسوند آغشتگی 

یاری   - هامسون۱۰  كنوت  از  اثری   -
دهندگان، یاران - محل ورود، مروارید 
كرشمه،  گل   - صدف  درون  درشت، 
مال یاران كشیدنی است - زدنی آدم 
بهانه گیر۱۱ - میوه مربایی، میوه نكو، 

راست  راست،  مقابل   - پاییزی  میوه 
 - ها۱۲  گوشه  زوایا،  جمع   - نیست 
اثر  مكان، مرغ می رود، رختخواب - 
کنستان - شیر آغوز۱۳ - زن برعکس 
- ضم وارونه - ستیزه، پیکار، نزاع - 

پاییزی،  ماه   - اینک   - آشامیدن۱۴ 
محبت - گیاه مرداب، ساز مولانا، ساز 
شاکی۱۵ - لایه جوی، لایه سوراخ شده 
جو زمین - صدمه و آسیب، كارتن باز 

ساکن سریلانکا اقوام  از   - نشده 
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 سرگشته راه حق

نویسنده: نیکوس کازانتزاکیس
ترجمه: منیر جزنی
انتشارات: امیرکبیر

کتاب سرگشته راه حق اثری جذاب و خواندنی از نیکوس 
کازانتزاکیس، نویسنده بزرگ یونانی است. این رمان داستان 

قدیسی بزرگ و تاثیرگذار در مسیحیت به نام فرانسوآی آسیزی 
است. فرانسوآ از بنیان گذاران فرقه فرانسیسکن ها است که در 

سراسر جهان شهرت دارد و پیروان آن در طول سده های گذشته 
خدمات فراوانی برای جامعه بشری انجام داده اند. 

 IDA فراخوان رقابت بین المللی طراحی
2۰22 منتشر شد.

مهلت: ۲۴ آبان ۱۴۰۱
رقابت IDA با هدف شناسایی، تحلیل و پیشبرد کارهای خلاقانه 
نوین در میان افراد با استعداد در صنایع طراحی برگزار می شود. 

در صورت نیاز و تمایل می توانید از خدمات ویژه ی »دپارتمان های 
تخصصی فستیوارت« برای ثبت نام، واریز و دریافت هزینه های 

ارزی، ترجمه متون ادبی، طراحی پورتفولیو، پوستر  استفاده کنید.

پروانه لیمویی
طبقه بندی فارسی : زیبا پروانگان

گزارش پراکندگی در ایران: مازندران ، گیلان
پراکندگی جهانی آن از اروپا ،شمال آفریقا تا خاورمیانه و سیبری می باشد و در حدود 

۱۷۰ سال پیش برای اولین بار از شمال ایران توسط منتریس گزارش گردید . این پروانه 
زیبا در اوائل بهار با گرم شدن هوا از خواب زمستانی بیدار شده ، درجستجوی گلهای تازه 
از راههای جنگلی ، کوچه باغها ، بوته زارها و درختان بین مزارع و باغها می گذرد . لاروها 

از انواع تیره عناب تغذیه می کنند/گروه کویرها و بیابان ها ایران

کتاب

فراخوان

زیستمند

ارز دیچیتال

اینفوگرافیکخبر

عکس نوشت

ره حفاظت محیط زیست  دا رئیس ا
شهرستان انار از تلف شدن یک گربه 
سان از گونه کاراکال در اثر تصادف با 

خودرو خبر داد. 
در پی گزارش  احمد شجاعی گفت:
همیاران در خصوص مشاهده لاشه 
حیوان وحشی در کیلومتر ۶ جاده 
نار- گلشن، بلافاصله ماموران یگان  ا
م  عزا ا نظر  مورد  محل  به  حفاظت 
شدند و لاشه یک گربه سان از گونه 
ا در کنار جاده مشاهده  کال ر را کا
ا برای  ین حیوان ر کردند و لاشه ا
نمونه های  تهیه  و  بیشتر  بررسی 
ره کل  دا ژنتیک به مرکز تحقیقات ا
حفاظت محیط زیست استان کرمان 

انتقال دادند.به گفته او متاسفانه این 
گربه سان هنگام عبور از عرض جاده 
ثر برخورد با خودروی سواری  در ا
تلف شده که راننده خودرو نیز توقف 
نکرده و از عامل تصادف و خودروی 

مربوطه اطلاعاتی در دست نیست.
ز  ا یکی  کال  را کا می گوید: شجاعی 
هشت گونه با ارزش گربه سان موجود 
در کشور است و طبق مقررات سازمان 
کال در  را حفاظت محیط زیست کا
زمره حیوانات در حال انقراض است. 
ز تهدیدات  ر ها نشان می دهند ا آما
کال  را ز جمله کا نان ا عمده گربه سا
یجاد و  ، ا ه در کشور تخریب زیستگا
نه  متاسفا که  است  جاده ها  توسعه 

ز داخل مناطق  ز جاده ها ا برخی ا
حفاظت شده و زیستگاه های حیات 
وحش عبور می کنند که بدون شک 
این جاده ها تهدیدی جدی برای بقای 
رزش  ز گونه های با ا نسل بسیاری ا

حیات وحش هستند.
نندگان  ا ر تمامی  ز  ا شجاعی 
درخواست کرد با توجه به احتمال 
احتیاط  با  جاده  ز  ا وحوش  عبور 
نندگی کنند تا شاهد تلف شدن  ا ر

حیات وحش نباشیم.
ز موش ، خرگوش ، مار و  کال ا کارا
همین  به  می کند  تغذیه  پرندگان 
دلیل نقش مهمی در کنترل جمعیت 
رد.  دا اش  تغذیه  مورد  نات  حیوا
کال پرندگانی مثل کبک تیهو  را کا
ا با مهارت  ز ر ا و کوکر در حال پرو
ه  زیستگا می کند،  ر   شکا خاصی 
کاراکال، استپ های خشک، نواحی 
 ، دشت ها  ، رها بوته زا نی،  با نیمه بیا
جنگل های  و  صخره ای  تپه های 
کم درخت می باشد که در ایران مناطق 
بیابانی و نیمه بیابانی به ویژه حاشیه 
کویر مرکزی است، این حیوان آب و 
هوای خشک با حداقل پوشش شاخ و 

برگ را ترجیح می دهد.

قبیله احمدی
بندرعباس - ایرنا - دهستان احمدی منطقه ای است در 
شمال استان هرمزگان به مرکزیت شهر سرگزاحمدی 

است. از ۱۰۰۰ سال قبل از آن نیز در این منطقه مردمانی 
از قوم پارس زندگی می کرده اند،یعنی قدمت احمدی به 

زمان هخامنشیان می رسد و در اوایل حکومت هخامنشیان 
احمدی به سکونتگاهی مهم در آن زمان تبدیل شده است.

عکس: ایرنا

رنا
: ای

بع
من

 گربه کاراکال در انار بر اثر تصادف تلف شد

مدیر کل راه و شهر سازی جنوب کرمان اعلام کرد:

قرارداد مطالعات احداث بزرگراه 
کمربندی شمالی شهر جیرفت 

منعقد شد 

انتقال کالای قاچاق 
در پوشش حمل اثاثیه ناکام ماند

خبر

مدیرکل راه و شهرسـازی جنوب کرمان از آغاز مطالعات بزرگراه کمربندی شمالی شهر 
جیرفت به طـول ۱۰کیلومتر خبرداد. 

 محمدسـاردویی بیان کرد: کمربندی شـمالی شـهر جیرفت که ازحدود پلیس راه آغاز 
و به حـدود انتهای بلوار سـید حسـن نصرالله به سـمت اسـفندقه ختم خواهد شـد که 

طول این محـور حـدود ۱۰کیلومتر خواهـد بود. 
او اظهار داشـت: این پروژه بـا دو لاین رفت و برگشـت با چهار خط عبـوری بصورت یک 

بزرگراه طراحی خواهد شـد. 
او ادامـه داد : ایـن محور کمربنـدی جهت اتصـال ایمـن در دو تقاطح غیر همسـطح در 
ابتدا و انتهـا ، یعنی محـل اتصال به بزرگراه سـید حسـن نصراللـه ) رهجـرد ( و بزرگراه 

جیرفت - سـه راهی بم پیشـبینی شـده اسـت.
سـاردویی در خصوص ضرورت این مسـیر گفـت: با تکمیل ایـن کمربنـدی و اتصال آن 
به بزرگـراه جیرفت- بم  و بزرگـراه جیرفت - بافت - سـیرجان می تـوان ترافیک عبوری 
شهرسـتان فاریاب و بخشـهای اسـماعیلی  و اسـفندقه  و حوزه میانچیل  از داخل شهر 
جیرفت و بافـت قدیمی را از طریـق همین کمربندی جبـران کـرد و در کاهش ترافیک  

شـهر بسـیار موثر خواهد بود. 
او افزود: بـا توجه بـه راه انـدازی معادن اسـفندقه و بحرآسـمان و کشـاورزی عظیم این 
منطقـه کمربندی شـهر جیرفت مـی تواند کمک زیـادی به جلوگیـری از حمـل بار در 

محـدوده شـهر کند.  

فرمانـده انتظامی شهرسـتان سـیرجان از کشـف ۳ میلیارد ریـال کالای قاچـاق از یک 
دسـتگاه کامیون عبـوری از محـور سـیرجان - بندرعباس خبـر داد.

 سـرهنگ مرتضی امیرسـبتکی گفـت: مامـوران دایره مبـارزه بـا قاچـاق کالای پلیس 
آگاهی هنگام کنتـرل خودرو های عبوری محور سـیرجان- بندرعباس به یک دسـتگاه 

کامیـون حامل اثاثیـه منزل بود را برای بررسـی بیشـتر متوقـف کردند.
-او می گویـد: در بازدید از ایـن کامیون ۴۲۸ قلـم انواع کالا های قاچاق شـامل تجهیزات 
رایانـه صندلـی و میـز تاشـو، کاور و روکـش صندلـی خـودرو، چادر های کوهنـوردی، 
لوله های هواکـش خودرو های آفرود، ابزار و وسـایل مختلف بوکسـل آفـرود، که همگی 

فاقـد بارنامـه و مجوز های گمرکی بودند کشـف شـد.
-فرمانده انتظامی سـیرجان گفت: کارشناسـان ارزش ریالی اموال کشـف شـده را سـه 
میلیارد ریال ذکـر کرده انـد و متهم مربوط بـه این بار قاچـاق نیز به همراه اموال کشـف 

شـده در اختیار مرجـع قضایی قـرار گرفت.

آگهی استخدام در استان کرمان

موقعیت شغلی: تکنسین فنی خدمات مشتریان
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
جهت نصب و راه اندازی و خدمات پس از فروش

تحصیلات: حداقل فوق دیپلم رشته های فنی )عمران -برق 
-مکانیک(

متقاضیان دارای گواهی معتبر آموزش دوره های فنی و حرفه ای 
مرتبط، دارای اولویت می باشند.

شرح فعالیت: نصب و راه اندازی باسکول ها و سیستم های توزین 
به همراه نگهداری و تعمیرات آنها )پس از گذراندن دوره آموزشی 

رایگان(
متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را از طریق سیستم ارسال 
رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: کارمند فروش
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

سن 2۰ تا 3۵ سال
حداقل مدرک دیپلم

کارت پایان خدمت یا معافیت دائم
امکان ارتقا شغلی

متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 
نمایند و یا  با شماره های زیر تماس حاصل نمایند 

اطلاعات تماس
تلفن ۰21۴۸۶33۶۸۰- موبایل ۰۹12۹۷21۴۰۷
واتساپ ۰۹3۷۸۶2۷1۴3- واتساپ ۰۹12۹۷21۴۰۷

موقعیت شغلی: بازاریاب و ویزیتور لوازم قنادی
شرایط احراز:
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: پروژه ای
حداقل 2 سال سابقه ویزیتوری و فروش

داشتن وسیله نقلیه )موتور یا ماشین(
مزایا:

حقوق مناسب و ایده آل برای یک دوره کوتاه کاری
 متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال 
نمایند و یا از ساعت ۹ صبح الی ۶ عصر با شماره موبایل زیر 

تماس حاصل نمایند.
اطلاعات تماس
موبایل ۰۹3۹۶33۵۸۵۴- واتساپ ۰۹3۹۶33۵۸۵۴

استخدام راژوراستخدام فروشگاههای زنجیره ای هفتاستخدام شرکت فردایران

خبر

۱۶ طـرح عمرانـی و بهداشـتی بـا اعتبار بیـش از 
۲۱۰ میلیـارد ریـال همزمان بـا دهه مبـارک فجر 
با حضـور اسـتاندار کرمـان در رفسـنجان بـه بهره 

برداری رسـید.

روز گذشـته بـا حضـور علـی زینی ونـد اسـتاندار 
کرمـان ۱۵ طـرح بـا اعتبـار دولتـی بیـش از ۱۸۰ 
میلیارد ریال شـامل آسفالت و زیرسـازی، بوستان 
و آرامسـتان و یـک طـرح خیرسـاز مرکـز جامـع 
خدمات سـلامت سـعادت آباد با اعتبار ۲۵ میلیارد 
ریال در مجمـوع ۱۶ طرح بـا اعتبـار ۲۱۰ میلیارد 

ریال بـه بهره بـرداری رسـید.
اسـتاندار کرمـان در آئیـن افتتـاح مرکـز جامـع 

خدمـات سـلامت سـعادت آبـاد اظهـار داشـت: 
رفسنجان شهرستانی دارای ظرفیت  های مناسب 
و خـوب از جملـه مجتمع مس سرچشـمه اسـت.
علی زینـی وند گفـت: خیرین  رفسـنجان ظرفیت 
بسـیار خوبـی در زمینـه رشـد و توسـعه ایـن 
شهرستان و در ساخت مسـاجد و مدارس، دانشگاه 

ها و دیگـر اماکـن پیشـتاز بـوده اند.
اسـتاندار کرمان تصریح کرد: مسـائل و مشـکلات 
رفسـنجان با وجود فرماندار و شـهردار که هر کدام 
تیم  های با تجربـه ای را انتخاب کرده انـد در آینده 
رفع خواهد شـد و ایـن شهرسـتان نیاز بـه تغییر و 

تحول ظاهری و اساسـی دارد.
او با اشـاره بـه اینکه متوسـط تولیـد در هـر هکتار 

باغ پسـته در دنیا ۴.۵ تن اسـت کـه در آمریکا این 
امر محقـق شـده اسـت خاطرنشـان کـرد: امّـا در 
رفسـنجان کشـاورزانی وجـود دارنـد کـه در یـک 
هکتار میانگین ۱۴ تن محصول پسـته را برداشـت 

می کننـد کـه در دنیا قابـل تقدیر اسـت.
در ادامه علی زینی وند اسـتاندار کرمان از مجموعه 
آگاه ویـژه بانوان در رفسـنجان که در حـال احداث 
اسـت بازدیـد کـرد؛ ایـن مجموعـه عـام المنفعـه 
فرهنگی، ورزشـی و گردشـگری اسـت که از چند 
سـال قبل با اعتبار پیش بینی شـده ۴۰۰ میلیارد 
تومان از سـوی خانواده آگاه در زمینی به مسـاحت 

۴۵ هزار متـر مربع در حال سـاخت اسـت.
در ادامـه ایـن سـفر زینـی ونـد با مـادر شـهیدان 
عبداللـه و محمـد باقریـان در علـی آبـاد انقـلاب 

رفسـنجان دیـدار کـرد.

رئیـس شـبکه دامپزشـکی شهرسـتان رفسـنجان از ارائـه خدمـات رایـگان 
دامپزشـکی بـه دامـداران در دهـه فجـر خبـر داد. 

 محمود مقامـی ضمـن گرامیداشـت فرارسـیدن ایام اللـه دهه مبـارک فجر 
اظهـار کـرد: بـه یمـن فـرا رسـیدن دهـه شـکوهمند فجـر خدمات شـبکه 
دامپزشـکی شهرسـتان در روز ۱۸ بهمن ماه به صورت رایگان ارائه می شـود.

او افزود: واکسیناسـیون دام های سـبک و سـنگین، سمپاشـی دام ها و اماکن 
دامی، ویزیت و مشـاوره در محل شـبکه دامپزشـکی از جمله خدمات رایگان 

این شـبکه در ایـام اللـه دهه فجر می باشـد.
رئیس شبکه دامپزشکی رفسـنجان بیان کرد: دامداران شهرستان می توانند 
جهت اطلاع بیشـتر از خدمات رایگان شـبکه در ایـام الله دهه فجر با شـماره 
۳۴۳۲۲۰۶۳ تماس حاصل و یا به شـبکه دامپزشـکی واقـع درانتهای خیابان 

حجـت مراجعه کنند.

خدمات دامپزشکی برای دامداران 1۶ طرح بهداشتی و عمرانی در رفسنجان به بهره برداری رسید
رفسنجان رایگان شد


